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Roada Duhului este dragostea
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Vineri seara

Săptămâna de rugăciune a anului 1995 ne introduce în 
ceea ce constituie "recomandarea noastră pentru cer", 

testul realizării Planului de mântuire în noi, şi anume: Roada 
Duhului Sfânt. Facă bunul Dumnezeu ca aceste prelegeri 

să ne scoată din rutina p lată în care am abordat adeseori 
acest subiect şi să ne introducă în fervoarea şi bucuria 
pregătirii noastre scurte pentru iminenta Sa revenire...

„MARELE RĂSBOIU..."
„Căci firea pământească pofteşte împotriva Duhului, şi D uhul 

împotriva firii pământeşti “ (Galateni 3,17).

Lucian Cristescu

„M arele răsboiu...“ -  aşa a 
fost numit primul război mon
dial. Supravieţuitorii i-au dat în 
grabă acest nume, ca mărturie că 
aşa ceva nu mai văzuseră. Dar au 
greşit, pentru că uitaseră de 
războaiele mai lungi şi mai cum 
plite din Evul mediu; şi apoi, nu 
puteau întrezări surpriza pe care 
le-o rezerva viitorul, printr-un al 
doilea război mondial - ce avea 
să-l întreacă pe primul în toate 
privinţele...

Istoria lumii însăşi nu este 
altceva decât cronica sângeroasă 
a demonstraţiilor de forţă pentru 
preluarea stăpânirii; un şir nepo
tolit de intrigi şi conflicte, în care 
pârghiile intereselor câtorva au 
manipulat milioane de indivizi 
spre nimicire. Istoria însăşi 
merită supranumele de "Marele 
răsboiu"... Şi totuşi...

Locuitorii cerului urmăresc 
un alt război, mai dramatic decât 
oricare altul. Vă gândiţi, poate, la 
războiul din ceruri, din Apocalipsa 
12,7...? O, nu! Acela s-a sfârşit

demult, de două mii de ani, la 
cruce. Hristos a învins definitiv 
şi victoria Sa este incontesta
bilă...

E vorba în schimb de un alt 
mare război prezent, o veritabilă 
conflagraţie mondială, terestră, 
mai îndelungată ca oricare alta şi 
fără întrerupere; dar cea mai con
fuză bătălie, derulată pe miliarde 
de fronturi, atât la nivel individual 
cât şi la nivel colectiv, captând în 
sorbul său toate făpturile terestre 
inteligente.

L-aţi recunoscut? "Este cea 
mai mare şi cea mai grea luptă 
din câte s-au văzut vreodată" - 
dezvăluie Spiritul Profetic în 
Calea către Hristos. Da, e lupta 
neîmpăcată dintre fire, adică toată 
moştenirea genetică, cu toate 
tradiţiile, obiceiurile şi tendinţele 
sale spre în jos, pe de-o parte, şi 
de cealaltă parte, susurul blând al 
Duhului, cu chemarea Sa deli
cată, dar stăruitoare spre polul de 
sus al verticalei. E un război cum
plit, dar mut, hărţuind uneori

mintea chiar şi în vis; o luptă de 
care nu poate scăpa nici un su
flet, indiferent de vârstă sau 
condiţie socială. Războiul acesta 
se duce într-un haos total, anga
jând bezmetic şase miliarde de 
pământeni, din care numai puţini 
îşi dau seama de el, puţini re
cunosc duşmanul, puţini ştiu 
cine-i Comandantul şi care sunt 
regulile luptei.

L in ia  în tâ i

E adevărat că toată planeta 
este cuprinsă de vâlvătăile 
Marelui război. Dar frontul, locul 
unde se ciocnesc cele mai în
verşunate forţe şi unde se 
hotărăşte, în cea mai mare 
măsură, soarta restului lumii - alt
fel zis "linia întâi" - este... chiar 
biserica. Mulţi nu v-aţi aştepta la 
această dezvăluire. Poate că unii 
privim biserica drept un loc de re
fugiu, un fel de oază... Realitatea 
este, însă, cu totul alta. Biserica, 
întrucât îi adună laolaltă, într-o 
tabără, pe toţi cei ce contestă
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stăpânirea diavolului 
şi declară credincioşie 
Prinţului Emanuel, 
tocmai ea constituie 
zona de maximă con
centraţie a luptei. în 
timp ce omul fără 
Dumnezeu nu e con
ştient de conflictul 
spiritual şi se supune 
fără împotriviri 
tendinţelor firii lui 
rele, creştinul este 
omul care a devenit 
conştient că în sine 
însuşi se ciocnesc 
tendinţele vrăjmaşe, 
că aliatul cel mai 
ticălos al Satanei este 
firea sa veche, adică 
chiar o parte din el, şi 
că firea aceasta a avut 
timp suficient ca să-şi 
întindă rădăcinile în 
toate ungherele fiinţei 
sale, ca cea mai rea 
dintre buruieni.
Aceasta este bătălia la 
nivelul individului.

Dar mai este şi un al doilea 
nivel! în mod inevitabil, biserica 
strânge laolaltă grâu... dar şi 
neghină; peşti buni... dar şi tot 
felul de alte lighioane (Matei 13, 
24-30; 47-50). Aşa se face că 
tocmai biserica, platforma care 
mărturiseşte cele mai sublime 
idealuri, ajunge, pentru a doua 
oară, locul de confruntare între 
firesc şi duhovnicesc, de data 
aceasta pe plan colectiv, la 
nivelul relaţiilor dintre confraţi. 
Iată biserica: locul în care fires
cul şi duhovnicescul se înfruntă, 
de două ori, şi încă... amarnic!

Protagoniştii
Primul personaj al acestei 

lupte se cheamă omul firesc (gre
ceşte antropos sarkinos, de la 
sarks - came sau fire pămân
tească). Să nu credeţi însă că el 
este neapărat un om rău, ne
mernic, păgân, cineva care n-ar

putea sta lângă noi. Nicidecum! 
Gândiţi-vă că oricine poate de
veni membru al bisericii printr-o 
mărturisire de credinţă, prin ac
ceptarea unei învăţături şi a unui 
stil de viaţă distinct. Iar acesta nu 
este un lucru foarte greu pentru 
un om firesc. Ba, se mai întâm
plă ca omul firesc să se arate ca 
un campion al doctrinei şi al stan
dardelor specifice, ca un om 
foarte religios! Dar gradul de re
ligiozitate şi ataşamentul faţă de 
învăţătura corectă nu fac pe 
cineva duhovnicesc. E foarte clar 
că orice elev firesc poate repeta, 
învăţa şi susţine poziţii doctri- 
nale corecte, întrucât aşa e logic 
şi teologic... Dar o doctrină per

fectă nu schimbă cu nimic starea 
interioară a omului, inima lui. 
"Doctrina" este doar gramatica, 
nu şi mesajul însuşi. Omul firesc 
se înşală crezând că prezenţa 
"adevărului" biblic în el rezolvă

automat problema 
păcatului . Firea pă
mântească nu se 
schimbă în funcţie de 
jocul informaţiilor, ea 
fiind o chestiune de 
alegere.

Omul firesc din 
biserică se deosebeşte 
însă în mod flagrant 
de nelegiuitul din 
lume, întrucât el cul
tivă o dreptate, o ne
prihănire şi o bună
tate în locul nelegiu
irii şi răutăţii păgânu
lui ("Noi, când Te-am 
văzut flămând... Ţi-am 
dat şi Ţi-am făcut..." - 
Mat. 25,44); el este 
guvernat de principii 
şi îşi ţine viaţa în or
dine, contrastând cu 
neprincipialitatea şi 
dezordinea păgânilor 
("Nu sunt ca ceilalţi 
oameni, hrăpăreţ, des
frânat... postesc de 

două ori pe săptămână..." - Luca 
18,11.12); apoi el are credinţă şi 
o viaţă religioasă ("Doamne, 
D oam ne, n -am  p ro o ro c it în 
Numele Tău...?" - Mat. 7,22). 
Şi-atunci, te întrebi nedumerit: la 
urma urmei, cu ce se deosebeşte 
omul firesc de cel duhovnicesc?

Secretul este unul singur şi se 
numeşte: "Eul încreştinat"! Aţi 
auzit de aşa ceva? E cea mai în
drăzneaţă provocare, cel mai 
genial plan al omului firesc: să 
transformi o fiară într-un miel 
nevinovat! Această aventură cere 
o muncă titanică, îndelungată şi 
costă eforturi epuizante, până 
când "eul" începe, încet-încet, să 
semene cu învăţătorul galilean. 
Dar sesizaţi aberaţia? "Eul în-

1Analizat cu atenţie, versetul din 1 Ioan 
1,8 afirmă tocmai contrariul: cunoştinţa 
"adevărului" nu elimină problema de
fond, păcatul; dacă "adevărul" este 
prezent în noi, abia atunci nu ne mai 
înşelăm: când mărturisim că păcatul este

o problemă acută şi activă.
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creştinat" nu-i altul decât... 
bătrânul "eu", cel stricat până-n 
măduva oaselor, dar având şi des
tule calităţi şi îndemânări, cel pe 
care stăpânul nu se îndură să-l 
nimicească. "...O să-l sap de jur 
împrejur, am să-i pun gunoi la 
rădăcină şi... poate că va face 
roadă" - gândeşte, îndurător, 
omul firesc. Şi astfel începe 
lunga aventură a "încreştinării", 
a dresării şi rafinării eului firesc. 
Iar eul se dovedeşte destul de 
binevoitor: se obişnuieşte cu 
Sabatul, cu rugăciunea la masă, 
cu o vorbire civilizată...

Dar iată şi rezultatul: cu toate 
succesele vizibile, acest "eu" din 
străfunduri va continua să gân
dească şi să hotărască în totală 
opoziţie cu gândirea Mântuitoru
lui (de exemplu: "Auzi tu! Să 
rateze El oferta tânărului bogat, 
când acesta ne putea fi de folos 
cu averea şi influenţa lui!?" Sau: 
"învăţătorul e cam nechibzuit: să 
prăpădească El mirul acesta, care 
s-ar fi putut vinde cu mai mult de 
300 dolari şi să fie dat săracilor...“ ). 
"Eul încreştinat" nu se poate în
depărta de magnetismul egoist, 
ego-centric, care este chiar prin
cipiul naturii sale păcătoase. Pe 
de o parte, continuând să se stră
duiască să semene cu omul 
duhovnicesc, pe de altă parte, 
omul firesc va exercita tot timpul 
o tendinţă contrară: va urmări în
verşunat alte valori, alte priorităţi 
şi o altă cauzalitate; va avea alte 
criterii şi alte coordonate. Fiind 
orientat spre "bine", dar un "bine" 
de concepţie şi natură diferită, va 
cultiva tendinţe şi metode con
trare, încadrându-se într-un 
sistem cu totul şi cu totul opus 
Duhului! Ca şi Solomon, va 
descoperi eficienţa politicii, 
încheind alianţe cu Faraon şi cu 
regele Tirului (1 împ. 3,1; 9,11); 
ca şi Asa, va face pact cu sirienii 
şi va despresura cetăţi asediate (2 
Cron. 16,2-5); sau ca şi Iuda cu 
ucenicii, va vrea să întroneze cu 
forţa pe Hristos ca împărat (Ioan

6,15). Dar toate aceste succese 
nu înseamnă decât răzvrătire şi 
înstrăinare de Dum nezeu! "Eul 
încreştinat" este cel mai teribil 
fals, cea mai reuşită imitaţie a lui 
Satana, înşelând fatal pe 
posesorii lui...

Celălalt erou, omul duhov
nicesc (antropos pneumatikos, de 
la pneuma, duh, spirit), con
struieşte nu pe "eul încreştinat", 
ci pe "eul crucificat"! Soluţia 
planului de mântuire nu este 
recondiţionarea eului, ci moartea, 
răstignirea firii pământeşti, ur
mată de o naştere din nou, din 
Duhul. Or, aici se despart dru
murile. Nu, omul firesc nu este 
neapărat ipocrit. El se simte în 
mod sincer atras de Evanghelie. 
Necazul e însă că "...el nu se su
pune cu totul lucrării Duhului 
Sfânt. El nu cade pe Stânca Isus 
Hristos şi nu lasă firea sa veche 
să fie  sfărâmată... El este mulţu
mit cu o lucrare superficială"
(Parabole, cap. 29, par. 9). El e 
înfăţişat prin pământul stâncos ce 
blochează rădăcinile să se înfigă 
adânc spre a aduce roadă (Mat. 
13,5); sau prin omul care 
aşteaptă pe M ire şi intră cu bu
curie în sala de ospăţ, dar... fără 
haina de nuntă (Mat. 22,11-14).

Prin urmare, în timp ce omul 
duhovnicesc însetează după 
aflarea şi înfăptuirea voii lui 
Dumnezeu şi a căilor Sale, omul 
firesc se preocupă intens de 
sfinţirea şi rafinarea voii mele sau 
chiar de înfăptuirea obiectivelor 
lui Dumnezeu, dar... prin căile 
mele. După cum vedeţi, în ciuda 
multor asemănări, între cei doi 
oameni există o deosebire cât o 
prăpastie veşnică: moartea eului!

Confruntarea
Fără ca cei din jur să ştie, omul 

e scena unei confruntări invizibile, 
în mintea şi în sufletul său se des
carcă necontenit un flux de sem
nale negative, gânduri, imagini, 
îndemnuri sau simţăminte oarbe, 
un adevărat asediu de provocări.

Scriptura le spune "ispite". Cine 
este creştin are avantajul că a de
venit conştient de originea lor. El 
nu le mai pune pe seama "sub
conştientului" sau a hazardului, 
ci le dă în vileag. Anume: toate 
alimentează egoismul primar, in
stinctul luciferic de conservare şi 
expansiune a eului, acela de "a fi 
mai presus", de "a poseda", "a 
acapara". De regulă, fiecare 
tentaţie aduce cu sine o scuză, o 
explicaţie sau o intenţie, tot
deauna împrumutate din "cele 
sfinte".

Iar covorul de bombe al 
ispitelor este irezistibil: nimic nu 
poate smulge omul din lanţurile 
magnetului eului său, decât o 
putere din afară şi mai presus de 
el, contra-magnetul Duhului 
Sfânt, care îl aduce pe Hristos 
aproape de sufletul încercuit.

în această luptă invizibilă a 
cuiva, nici un alt om n-are drep
tul să facă aprecieri sau să aducă 
sentinţe! Aici nu există decât un 
singur martor: "Martorul credin
cios..."(Apoc. 1,5). El vede şi 
raportează "orice ispită căreia i 
s-a rezistat, orice păcat biruit, 
orice cuvânt de milă duioasă, 
orice faptă de jertfire, orice 
suferinţă din pricina Sa..."; sau, 
dimpotrivă: "orice cuvânt rău, 
orice faptă egoistă, orice datorie 
neîmplinită, orice păcat ascuns, 
orice prefăcătorie iscusită, aver
tizările neglijate, clipele risipite, 
influenţa exercitată spre bine sau 
spre rău... sunt imortalizate în 
cartea de amintiri." (Tragedia 
Veacurilor, cap.28, paragr. 7 şi 
9). Aici, sub bătaia săgeţilor ar
zătoare, se coace roada Duhului 
Sfânt. De aici se răspândeşte par
fumul dătător de viaţă.

Pe planul vizibil, confruntarea 
cunoaşte alte aspecte, e drept, 
mai puţin importante, dar semni
ficative pentru roada Duhului 
Sfânt. Apostolul Pavel ne destăi- 
nuie: "Şi, cum s-a întâmplat 
atunci, când cel ce se născuse în 
chip firesc prigonea pe cel ce se
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născuse prin Duhul, tot aşa se în
tâmplă şi acum" (Gal. 4,29). 
Afirmaţia lui stabileşte un adevăr 
universal, pe pământul stăpânit 
de păcat: anume că, în orice loc 
şi în orice timp, biserica va fi tea
trul unor lupte interne cu nepu
tinţă de înlăturat, între cei ce 
slujesc cauza bună după firea lor 
pământească - şi între cei ce slu
jesc aceeaşi cauză bună, dar după 
viziunea Duhului. Pe când omul 
duhovnicesc îşi duce lupta in 
lâuntru (acolo unde şi-a desco
perit şi duşmanul!), omul firesc 
se lansează în afara lui, luând ca 
duşman toate obstacolele din 
calea realizării planurilor sale.
Iar în lupta dintre omul firesc şi 
omul duhovnicesc - oare cine 
câştigă? "O, desigur, duhovnices
cul" - poate veţi zice - "pentru că 
are adevărul de partea lui, iar 
adevărul biruie întotdeauna".
Nici gând! Aici se dă o luptă 
inegală, în care principialitatea 
este adesea înfrântă de neprin- 
cipialitate, iar dragostea este de
jucată de viclenie. De fapt, nici

Generaţia noastră 
trebuie să înveţe de 
pe-acum Cântarea 
lui Moise şi a Mielu
lui, o cântare ce vor
beşte de prigoană 
chiar din partea 
celor pe care i-ai 
iubit, despre mijlo
cire în favoarea celor 
ce te blamează, 
despre uitare de sine 
în faţa nedreptăţii, 
despre lepădare de 
sine „chiar până la 
moarte44...

nu poate avea loc o "luptă", ci 
doar o prigoană (cum zicea 
Pavel), un măcel... Şi până 
când? "Până când puterea 
poporului sfânt va fi zdrobită de 
tot" (Dan. 12,7) "Dar e nedrept!", 
veţi zice. "Şi de ce îngăduie 
Dumnezeu una ca asta?"

Lumină în întuneric
"O, adâncul bogăţiei, înţelep

ciunii şi ştiinţei lui Dumnezeu!" 
(Rom. 11,33). Cât de binecuvân
tată este "nebunia crucii"! Căci 
altfel cum se va dezvolta roada 
Duhului? Altfel cum ar îmboboci 
şi ar înflori dragostea aceea dum
nezeiască, dacă n-ar avea motive 
să fie "îndelung răbdătoare, plină 
de bunătate, să acopere totul, să 
nădăjduiască totul şi să sufere to
tul..." (1 Cor. 13,4-7)? Vedeţi, 
dragii mei fraţi, roada Duhului se 
poate realiza doar în condiţii de 
înfrângere, de zdrobire... Progra
mul lui Dumnezeu pentru copiii 
Săi nu  se cheamă: "dreptate pe 
pământ, între oamenii plăcuţi 
Lui"... ci "...să-şi ia crucea în fie
care zi"! Prin cruce a biruit Hris- 
tos, şi tot prin cruce trebuie să 
biruim şi noi! Iar crucea, sau 
răstignirea - e limpede - nu se 
poate fără... răstignitori! De ce să 
protestezi atunci? Generaţia noas
tră, sau viitorii 144.000, trebuie 
să înveţe de pe-acum Cântarea 
lui Moise şi a Mielului, o cântare 
ce vorbeşte de prigoană chiar din 
partea celor pe care i-ai iubit, 
despre mijlocire în favoarea 
celor ce te blamează, despre ui
tare de sine în faţa nedreptăţii, 
despre lepădare de sine "chiar 
până la moarte"... într-un cuvânt, 
despre întregul buchet minunat 
de roade ce se adapă num ai din 
lacrimi. Orice ucenic adevărat, 
care a înţeles taina aceasta a 
împărăţiei, va putea repeta plin 
de o bucurie adâncă: "Ferice de 
cei săraci...", "ferice de cei ce 
plâng..."/'ferice de cei prigoniţi 
din pricina neprihănirii..." Nu
mai aşa se şlefuiesc diamantele,

ca să poată fi odată aşezate pe 
fruntea lui Isus!

Sir Emest Shackelton (se 
citeşte Şekălton), vestitul explora
tor al Antarcticii, a fost odată ru
gat să povestească despre cea 
mai teribilă clipă din viaţa sa. 
Iată-i povestirea:

"Era într-o noapte din 1916. 
Ne aflam în mijlocul întinderilor 
nesfârşite de gheţuri, adăpostiţi 
într-un refugiu de salvare. în 
seara aceea împărţisem băieţilor 
ultimul biscuite. Nu mai aveam 
nimic să le dau. De unde stăteam 
culcat, îi priveam pe sărmanii 
mei tovarăşi - lungiţi în sacii lor 
de dormit. Era linişte, dar cred că 
nimeni nu dormea... La un mo
ment dat, am simţit un foşnet.
Prin semiîntuneric, am zărit pe 
unul dintre ei ridicându-se în 
capul oaselor şi privind în jur. 
Când s-a convins că toată lumea 
doarme, a întins mâna, a deschis 
traista vecinului, i-a scos bis
cuiţii, i-a pus în traista lui şi apoi 
s-a culcat la loc... în  momentul 
acela am simţit că mă prăbuşesc 
în neant. îm i încredinţasem viaţa 
în mâinile lui. Să se dovedească 
el a fi un hoţ, în aceste împre
jurări tragice? Să fure el fratelui 
său ultimul biscuite?

...Apoi am simţit din nou 
mişcare. L-am văzut pe acelaşi 
tânăr deschizându-şi din nou 
traista, scoţând de acolo biscuiţii 
furaţi şi punându-i la loc, iar 
apoi... scoţând şi biscuiţii săi şi 
punându-i tot în traista vecinu
lui... O, prieteni, nu îndrăznesc 
să rostesc numele acelui om. Dar 
am simţământul că gestul acela 
era un act secret între el şi Dum
nezeul lui."

Firesc sau duhovnicesc... Pri
eteni, aici se dă Marele război... 
în această mută încleştare, o sin
gură întrebare stăruieşte: tu - de 
care parte te găseşti?

Lucian Cristescu conduce Asociaţia
pastorală a Uniunii de conferinţe
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Sabat dim ineaţă

Călăuziţi de 
Duhul

Consacrarea şi mărturia personală merg 
împreună.

Ellen G. White

Text: Galateni 5,16-26 (rugăm a se citi)

în primul dintre aceste versete 
este prezentată acea clasă de 
oameni care nu poate intra în 
împărăţia lui Dumnezeu. Cei 
care fac lucrurile arătate aici nu 
pot moşteni împărăţia. Dar este 
prezentată şi o altă clasă, care 
poate să intre şi care va intra în 
împărăţia lui Dumnezeu, care va 
avea dreptul să intre acolo. Ea 
este alcătuită din cei care lu
crează ca să corespundă din 
punct de vedere moral să stea în 
jurul marelui tron alb, în veşmin
tele albe ale caracterului. în ziua 
încercării lor, ei şi-au dat seama 
de importanţa lucrării pe care o 
au de făcut şi s-au ţinut de ea cu 
pricepere şr înţelepciune.

Ei au văzut că au o mare lu
crare de făcut ca să corespundă 
caracterului cerut pentru 
împărăţia lui Dumnezeu. Ei au 
fost conştienţi de faptul că ni
meni nu va putea face această lu
crare în locul lor, că nimeni nu 
va putea manifesta credinţă pen
tru ei, că dezvoltarea caracterului 
este o lucrare care îi priveşte pe 
ei şi nimeni nu o poate face în lo
cul lor. Aceasta a fost o lucrare 
personală, un efort individual.

Aici ne este prezentată chiar 
ţinta pentru care trebuie să lucrăm:

„Roada D uhului... este dra
gostea" . Dacă avem dragostea 
lui Hristos în inimile noastre, se 
vor vedea în mod natural toate 
celelalte virtuţi - bucuria, pacea, 
îndelunga răbdare, bunătatea, fa
cerea de bine, credincioşia, 
blândeţea, înfrânarea poftelor.

Iar „îm potriva acestor lucruri 
nu este lege“ . Legea lui Dumnezeu 
nu îi condamnă şi nu îi ţine în ro
bie pe aceia care au aceste virtuţi; 
pentru că ei ascultă de cerinţele 
legii. Ei sunt păzitori ai legii şi 
de aceea ei nu sunt sub lege.

Cu câtva timp în urmă, când 
treceam prin Oswego, New 
York, am văzut doi ofiţeri, foarte 
severi, ducând cu ei doi indivizi 
ale căror mâini erau legate în 
cătuşe împreună, cu bile grele de 
plumb. Desigur, concluzia pe 
care am tras-o nu a fost că ei 
păziseră legea statului New York 
ci, dimpotrivă, că o călcaseră, că 
nu puteau rămâne în libertate da
torită faptului că fuseseră căl
cători ai legii. Noi făceam totul 
să trăim în ascultare de legile 
statului New York şi de legea lui 
Dumnezeu, de aceea eram liberi - 
nu eram sub robia legii. Dacă 
trăim în armonie cu viaţa Domnu
lui Hristos, cu legea lui Dum
nezeu, legea nu ne condamnă - 
nu suntem sub robia legii.

Dragostea nu se poate 
ascunde

Există două căi de urmat. Una 
ne conduce departe de Dumnezeu 
şi ne închide intrarea în împărăţia 
Sa; pe această cale se află in
vidie, ceartă, crimă şi tot felul de 
fapte rele. Pe cealaltă cale - care 
ne este recomandată - se află bu
curie, pace, armonie şi iubire.

Dragostea - iată ce trebuie să 
cultivăm. Lucrul de care avem 
cea mai mare nevoie este 
dragostea lui Hristos în inima 
noastră.

Ea este bunul de mare preţ de 
care ducem mai mare lipsă decât 
de orice altceva. Avem nevoie, 
cel mai mult, de acea dragoste 
care a strălucit în inima lui Isus. 
Iar atunci când aceasta există în 
inimă, se va da pe faţă. Este oare 
cu putinţă să ai dragostea Dom
nului Isus Hristos în inimă, şi 
aceasta să nu se reverse asupra 
celor din jur? Nu, ea nu poate să 
fie prezentă fără să dea mărturie. 
Ea se va descoperi prin cuvinte, 
prin însăşi expresia feţei.

Nu demult, l-am auzit pe un 
copil bolnav spunând despre o 
anumită persoană că nu îl iubeşte. 
A fost întrebat de ce spune asta. 
„D e unde ştii că nu te iubeşte?41

„Eu pot să spun, de îndată ce 
mă uit la el, că nu-i place de 
mine; ştiu că nu mă iubeşte." 
Copilul citeşte chiar în priviri şi 
înţelege expresia feţei şi, oare, 
persoanele mai în vârstă nu pot 
spune când există dragoste în 
inimă? Căci aceasta se va mani
festa în comportament, în cu
vinte, în fapte şi prin expresia 
feţei. Este de mirare că un copil 
poate să spună cine îi sunt 
prietenii? Nu este normal să ştie 
că anumiţi oameni ţin la el?

N-ar trebui deci să avem 
nevoie de multe luni de zile pen
tru a spune dacă dragostea lui 
Hristos este în inimă şi dacă se 
revarsă în afară.
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Când dragostea lui Hristos 
este păstrată cu sfinţenie în 
inimă, ea nu poate fi ascunsă, la 
fel ca un parfum deosebit. In
fluenţa sfântă pe care o reflectă 
prin caracter se va manifesta faţă 
de toţi. Chipul Domnului Hristos 
va lua naştere înlăuntru - „nădej
dea slavei". Lumina şi iubirea 
Lui vor fi acolo; prezenţa Lui se 
va face simţită.

Putem avea bucurie .
Au fost ocazii când binecu

vântarea lui Dumnezeu a fost 
acordată ca răspuns la rugăciune, 
astfel că, atunci când alte per
soane au intrat în cameră, de în
dată ce au păşit pragul au 
exclamat: „Domnul este aici!“
Nu se rostise nici un cuvânt; însă 
influenţa binecuvântată a 
prezenţei sfinte a lui Dumnezeu 
era vădit simţită. Bucuria care 
vine de la Domnul Isus Hristos 
era acolo; şi acesta era sensul în 
care Domnul era simţit, cu 
prezenţa Sa, în acea încăpere - în
tocmai cum fusese simţit când 
mergea pe străzile Ierusalimului 
sau apărea în mijlocul iflwnicilor, 
când se găseau în camera de sus, 
spunându-le: „Pace vouă!"

Când fiul nostru cel mare, în 
care ne pusesem cele mai mari 
speranţe, pe care aşteptam să ne 
bizuim şi pe care îl consacrasem 
solemn lui Dumnezeu, ne-a fost 
luat, când i-am închis ochii la tre
cerea în nefiinţă şi l-am plâns cu 
mare durere şi jale, atunci a fost 
momentul când în sufletul meu a 
venit o pace aşa cum nu se poate 
descrie, dincolo de orice 
înţelegere. Am putut să mă gân
desc la dimineaţa învierii; am pu
tut să mă gândesc la viitor, când 
marele Dătător al vieţii va veni şi 
va sfărâma legăturile mormântu
lui, ca să cheme afară pe morţii 
cei neprihăniţi din aşternutul lor 
de ţărână; când El îi va elibera pe 
robi din temniţă, atunci fiul nos
tru se va afla din nou printre cei 
vii. în  aceasta am avut o pace, o

bucurie, o mângâiere care erau 
dincolo de orice descriere.

Şi de ce? Pentru că am simţit 
că mâna mea era aşezată în mâna 
Domnului Hristos; pentru că eu 
eram a Lui şi El era al meu, pen
tru că El mă iubea şi eu II iu
beam; şi pentru că această durere 
era o dovadă a dragostei Sale.

M-am putut sprijini pe braţul 
cel puternic al Mântuitorului în 
toată acea jale şi suferinţă; şi 
apoi am simţit că El avea să mă 
susţină prin toate încercările, 
până la sfârşit.

Ce Tată bun şi îndurător 
avem! Ne putem sprijini cu toată 
greutatea pe El şi El ne va purta.

Aceasta este îndrăzneala care 
ne leagă de Domnul Isus; şi aici 
începe lucrarea cu n o i...

Legătura dragostei
Este mare lucru să-L cunoşti 

pe Domnul Isus Hristos. Ar tre
bui să facem din acesta ţelul nos
tru cel mai înalt, cel dintâi şi cel 
de pe urmă. în versetele citite în 
auzul dv. astăzi, am văzut că tre
buie să avem dragoste şi, legate 
de aceasta, sunt bucuria, pacea, 
îndelunga răbdare.

Vedem în jurul nostru 
neliniştea lumii, starea de ne

mulţumire a oamenilor. Ei doresc 
ceea ce nu au. Ei doresc ceva 
care să le stârnească emoţiile, 
ceva care să-i distreze. însă pen
tru creştin există bucuria, pacea, 
îndelunga răbdare, bunătatea, 
blândeţea, stăpânirea de sine. 
Acestor lucruri vrem să le 
deschidem uşa inimii noastre, nu
trind virtuţile cereşti ale Duhului 
lui Dumnezeu. Facem fiecare din
tre noi acest lucru? Nimeni nu o 
poate face pentru altcineva.

Tu te poţi apuca de lucru, pen
tru a dobândi darurile Duhului; 
însă nu poţi răspunde în locul 
meu. Pot să fie aici patruzeci sau 
cincizeci care să înceapă să cul
tive aceste virtuţi creştine; însă 
aceasta nu înseamnă nimic pen
tru ceilalţi. Fiecare, în mod indi
vidual, trebuie să împlinească 
lucrarea şi să se hotărască, prin 
eforturi personale, să aibă harul 
lui Dumnezeu în inimă. Eu nu 
pot să-ţi formez caracterul tău şi 
nici tu nu poţi pe al meu. Aceasta 
este o sarcină ce revine fiecăruia, 
în mod individual, fie că este 
tânăr, fie bătrân.

S-a spus despre oamenii în 
vârstă că pentru ei nu mai există 
pericolul de a se eschiva de la da
torie; însă, aflăm despre Solo-
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mon că, atunci când a ajuns în 
vârstă, a pierdut legătura cu Dum
nezeu. De ce? Pentru că umbla 
după renumele, onoarea şi 
bogăţiile acestei lumi; pentru că 
şi-a luat soţii din naţiunile idola
tre şi s-a aliat cu aceste naţiuni. 
Este adevărat că, prin această 
alianţă, a adus aur din Ofir şi ar
gint din Tarsis; însă aceasta s-a 
făcut cu preţul virtuţii, al princi
piului, al integrităţii caracterului.

Care este modelul nostru?
De-a lungul întregii istorii a 

naţiunii iudaice, vedem că 
poporul lui Dumnezeu, tineri şi 
bătrâni, trebuia să se distingă şi 
să fie separat de naţiunile idola
tre din jur. Dumnezeu are un 
popor şi astăzi; şi este tot atât de 
necesar ca şi în vechime ca 
poporul Său să fie despărţit, sepa
rat, curat şi neîntinat de lume, de 
spiritul şi influenţele acesteia, 
deoarece lumea aşază în faţă un 
standard care este opus modelu
lui adevărului şi neprihănirii.

Dacă eu susţin că sunt un slu
jitor al Domnului Isus Hristos, tre
buie oare să urmez un standard 
lumesc şi cursul acţiunilor mele 
să corespundă cerinţelor lumii? 
Nu ar trebui să-L iau ca exemplu 
pe El - Cel care a fost un Om al 
durerii şi obişnuit cu suferinţa - 
pe El, care a avut atâta milă faţă 
de un neam decăzut, încât a lăsat 
deoparte haina Sa regească, a 
părăsit curţile împărăteşti din 
ceruri, a coborât aici, în această 
lume pângărită de păcat, a luat 
chip de om şi, de dragul nostru, 
S-a făcut sărac, astfel ca prin să
răcia Lui noi să putem fi bogaţi?

Ce vom face? îl vom lua ca 
model pe Cel care a fost batjoco
rit şi maltratat, care a fost Lu
mina lumii, deşi lumea nu II 
cunoştea? Sau vom urma exem
plul lumii?

O lucrare de făcut
Poporul lui Dumnezeu este 

depozitarul legii Sale şi El ne 
spune că trebuie să fim un popor 
aparte, distinct. Trebuie atunci să

ieşim din lume şi astfel să nu 
mai avem nici o influenţă asupra 
ei? Domnul Hristos spune: „Voi 
sunteţi lumina lumii“ , şi lumina 
aceasta, ne spune El, nu trebuie 
ascunsă sub obroc sau sub pat, ci 
pusă în candelă ca să dea lumină 
tuturor celor din casă.

Ce înseamnă aceasta? înseam 
nă că cei neprihăniţi trebuie să 
dea lumină tuturor celor din lume. 
Domnul Hristos a venit în lume 
pentru a asigura mijloacele prin 
care omul să poată duce bătăliile 
Domnului şi să fie acceptat să 
stea la dreapta lui Dumnezeu.

Ce lucrare este aceasta! Când 
a părăsit lumea aceasta, Domnul 
Hristos a încredinţat mâinilor 
noastre o misiune. Cât a fost aici, 
El însuşi a îndeplinit această lu
crare; însă, când S-a înălţat la 
ceruri, aceasta trebuia preluată de 
către urmaşii Săi de unde a lă
sat-o El. Iar alţii au preluat-o de 
acolo de unde au lăsat-o ucenicii 
Lui; şi tot aşa a fost continuată 
până acum, când noi trebuie să 
facem această lucrare. Şi pe când 
Domnul Isus Se înălţa la ceruri şi 
norii îl răpeau privirii ucenicilor 
Săi care încercau să-L mai 
zărească, El a spus: „Şi iată că 
Eu sunt cu voi în toate zilele, 
până la sfârşitul veacului."

Astfel avem în viaţă un 
însoţitor. Nu trebuie să mergem 
singuri. Putem duce toate dure
rile, suferinţele, necazurile, încer
cările, supărările şi grijile noastre 
la El şi să le spunem urechii care 
este gata să asculte, a Aceluia 
care pledează în faţa Tatălui cu 
meritele propriului Său sânge. El 
mijloceşte cu rănile Sale - mâinile 
Mele, mâinile Mele! „Iată că te-am 
săpat pe palmele Mele.“ El îi 
prezintă lui Dumnezeu mâinile 
Sale, cu urmele rănilor, iar cere
rile Sale sunt auzite şi îngeri sunt 
trimişi în mare grabă să îi slu
jească pe oamenii căzuţi, să-i 
ridice şi să-i susţină.

Primejdia noastră stă, deci, în 
despărţirea de Dumnezeu şi în 
amestecarea cu spiritul şi in
fluenţa lumii. Dacă, înţelegând

că trebuie să aduci lumea să vadă 
şi să primească cerinţele pe care 
cerul le are faţă de ei, crezi că 
poţi să-i converteşti pe păcătoşi 
coborând standardul, te înşeli 
amarnic. Domnul Hristos a fost 
în lume, însă El nu a fost din 
lume. El a ţinut standardul sus; şi 
acesta este modul în care orice 
pastor, orice creştin şi orice fiinţă 
care simte vreo răspundere faţă 
de cauza lui Dumnezeu trebuie 
să arate că este în legătură cu 
Dumnezeu. Toţi trebuie să 
reprezinte C erul...

Mă consumă mult acest 
subiect. Zi şi noapte, el apasă pe 
sufletul meu. Adeseori, când toţi 
ceilalţi din casă dormeau, eu mă 
rugam lui Dumnezeu să-mi dea 
înţelepciune şi tărie să călăuzesc 
fiinţele omeneşti pe cărarea care 
duce spre viaţa veşnică. De 
multe ori am mers la El la miezul 
nopţii şi L-am implorat pentru 
ajutor şi înţelepciune, ca să pot fi 
în stare să călăuzesc mintea copi
ilor mei pe calea adevărului. Nu 
I-am cerut să le dea onoruri 
lumeşti, ci să ne dea putere să-i 
creştem pe calea adevărului şi 
neprihănirii şi să le placă să facă 
voia lui D um nezeu... Vreau să 
lucrez pentru Dumnezeu în fie
care ceas al vieţii mele, în fiecare 
clipă; apoi vreau să muncesc cât 
pot de mult, potrivit cu puterea 
pe care mi-o dă El.

întrebări pentru discuţie
1. Cum descrie sora White 

rolul nostru în mântuire? Cum ar 
trebui să înţelegem afirmaţiile 
sale de aici, comparate cu puter
nicele declaraţii pe care le face în 
alte locuri, unde accentuează to
tala dependenţă de Domnul Isus?

2. Care este relaţia dintre con
sacrare şi mărturia personală?

3. Cum putem dobândi mai 
multă bucurie în viaţă?

Din Jieview and Herald" - 4 ian. 1887.

Ellen G. White a fost unul dintre 
pionierii bisericii adventiste de ziua a 
şaptea. Lucrarea ei continuă să fie un 
glas profetic în cadrul acesteia.
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Sabat după-am iază

Daruri şi roade
Roadele D uhului dau vigoare şi orientează corect 

darurile Duhului

Daniel Nae

Există zile şi perioade ale anu
lui când primim daruri din partea 
celor dragi. De la Tătăl nostru 
ceresc primim daruri tot timpul 
anului. Să ne gândim pentru o 
clipă la belşugul binecuvântărilor 
pe care le-am primit şi anul acesta! 
Cine ar putea să numere razele 
de soare care ne-au mângâiat 
chipul sau florile care ne-au înve
selit privirea? Nimeni n-ar putea 
prezenta o listă completă a 
darurilor primite din partea lui 

Dumnezeu într-un 
interval de un an, 
cu atât mai mult 
într-o viaţă.

De ce primim  
daruri? Nu pentru 
că am avea vreun 
merit. Cineva 
spunea: Singurul 
meu merit este 
marea-mi nevred
nicie, însă singura 
mea speranţă este 
marea Lui îndurare. 
Nu avem nimic 
bun în noi care să 
justifice potopul de 
daruri pe care „Tatăl 
luminilor11 (Iacov 
1,17) îl revarsă de 
sus. Dragostea Lui 
este singura expli
caţie. Pentru că ne 
iubeşte, Dumnezeu 
a dat şi continuă să 
ofere. Mai presus 
de orice, Tatăl l-a 
dat pe Fiul Său ca 
jertfa pentru păcatele 
noastre. „M ulţu
miri fie aduse lui 
Dumnezeu pentru 
darul Lui nespus 
de mare!“ (2 Cor.
9,15). Datorită 
dragostei Sale pen
tru Fiul Său şi pen
tru copiii Lui, Tatăl 
continuă sădea: 
„El, care n-a cruţat 
nici chiar pe Fiul 
Său, ci L-a dat
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pentru noi toţi, cum nu ne va da 
fără plată, împreună cu El toate 
lucrurile?" (Rom. 8,32). „A şa că 
nu ducem lipsă de nici un fel de 
dar în aşteptarea arătării Domnu
lui nostru Isus Hristos“ (1 Cor.
1,7).

Cefei de daruri primim? Aş 
aminti întâi pe cele materiale, nu 
pentru că ar fi cele mai impor
tante, ci pentru că sunt cele mai 
cunoscute. Hrana şi îmbrăcămin
tea, de exemplu, sunt darurile lui 
Dumnezeu, de care noi nu trebuie 
să ne îngrijorăm (Mat. 6,25-33). 
Ele ni se dau „pe deasupra", dacă 
noi căutăm mai întâi „îm părăţia 
lui Dumnezeu şi neprihănirea 
L ui; (v. 33).

Insă fie că este vorba de 
pâinea cea de toate zilele, fie de 
apa fără de care nu am putea trăi, 
nu trebuie să uităm că tot ceea ce 
ni se dă poartă marca cerului, tot 
ce primim poartă pecetea crucii, 
a jertfei Domnului Hristos.

Apoi, noi primim daruri spiri
tuale sau darurile Duhului pentru 
că ele ne sunt date prin Duhul 
Sfânt. Un studiu cu post şi rugă
ciune al capitolelor 12 din Ro
mani şi 1 Corinteni ne va lumina 
•atât cu privire la dărnicia lui 
Dumnezeu, cât şi cu privire la 
sărăcia noastră spirituală. Avem 
nevoie să fim înzestraţi cu 
darurile Duhului şi trebuie să re
cunoaştem că Dumnezeu este cu 
mult mai dispus să ni le dea 
decât suntem noi să le primim.

Lista darurilor spirituale 
cuprinse în epistolele pauline şi 
pilda talanţilor ne conduc la con
cluzia că şi noi avem daruri, 
daruri faţă de care nu avem drep
tul să fim indiferenţi: „nu fi 
nepăsător de darul care este în 
tine“ , îi spunea apostolul Pavel 
lui Timotei (1 Tim. 4,14).

Cu ce scop ni se dau daruri? 
în  primul rând ca să învăţăm să 
dăm mai departe. „N u este 
nimic, afară de sufletul egoist al 
omului, care să trăiască pentru 
sine“ (Hristos, Lumina lumii,

pag. 10, ed. 1990). Dumnezeu 
doreşte să trezească în sufletele 
noastre amorţite de egoism 
dărnicia iubiri Sale. El vrea ca 
fiecare dintre noi să devină un 
dar pentru semenul său. Pentru 
aceasta este nevoie ca mai întâi 
să aducem trupurile noastre ca o 
jertfă vie, sfântă, plăcută lui 
Dumnezeu11 (Rom. 12,1). Atunci 
suntem pregătiţi pentru slujire.

în al doilea rând, ni se dau 
daruri ca să aducem rod. Să 
creştem din punct de vedere spiri
tual până la desăvârşirea carac
terului, „până vom ajunge la... 
înălţimea plinătăţii Iui Hristos" 
(Efeseni 4,13) şi să colaborăm cu 
Domnul Hristos pentru mân
tuirea celor păcătoşi. „După 
cum este sigur că avem pregătit 
un loc în locaşurile din ceruri, tot 
atât de sigur este şi faptul că aici, 
pe pământ, avem hotărât un loc 
anumit unde să lucrăm pentru 
Dumnezeu" (Parabolele Domnu
lui, pag. 257).

în Luca 9,6-13, Domnul Hris
tos vorbeşte despre pilda smo
chinului neroditor. Citind această 
pildă, aş dori să ne punem câteva 
întrebări la care să căutăm împre
ună răspunsuri:

1. Ce este rodul?
2. De ce nerodire?
3. Care sunt condiţiile rodirii?
4. Există secrete ale rodirii?
5. Care-i timpul rodului?
Ce este rodul? „Roada Duhu

lui, dimpotrivă, este dragostea" 
(Gal. 5,22). Dragostea este 
trăsătura fundamentală a carac
terului lui Dumnezeu. Când 
Dumnezeu aşteaptă rod, El Se 
aşteaptă să dezvoltăm un caracter 
asemenea caracterului Său. Cum 
este dragostea care vine de sus?
O tânără studentă avea foarte clar 
conturat conceptul cu privire la 
perfecţiune. Ea citise textul din 
Matei 5,48: „Fiţi dar desăvârşiţi 
după cum şi Tatăl vostru cel ce
resc este desăvârşit", şi înţelegea 
desăvârşirea prin obţinerea de 
note maxime la şcoală. în ziua în

care a luat o notă mai mică, 
parcă s-a prăbuşit o lume inte
rioară. S-a îndreptat din nou spre 
pasajul din Matei 5 şi l-a recitit 
cu atenţie. Contextul vorbeşte 
despre dragostea lui Dumnezeu 
care „face să răsară soarele Său 
şi peste cei răi şi peste cei buni şi 
dă ploaie peste cei drepţi şi peste 
cei nedrepţi" (v. 45). Cu alte cu
vinte, dragostea Sa este necondi
ţionată. Atunci, tânăra studentă 
şi-a dat seama că ceea ce aştepta 
Dumnezeu de la ea în primul 
rând era să fie desăvârşită în 
dragoste. Este dragostea noastră 
necondiţionată? Dacă da, viaţa 
noastră este roditoare, căci dra
gostea este rodul cerului, roada 
Duhului Sfânt. Corelând pasajul 
din Galateni 5,22-23 cu cel din 1 
Corinteni 13, vom descoperi că 
dragostea „nu se bucură de nele
giuire, ci se bucură de adevăr", 
ea este „îndelung răbdătoare, 
dragostea nu pizmuieşte"; „dragos
tea este plină de bunătate, nu se 
gândeşte la rău, nu caută folosul 
său, crede totul, nu se poartă 
necuviincios, nu se laudă". Adu
nând toate aceste caracteristici 
ale dragostei, vom avea un carac
ter.

„Dom nul Hristos însă nu ne-a 
asigurat de faptul că atingerea 
desăvârşirii caracterului este un 
lucru uşor. Un caracter nobil, 
cizelat, necolţuros, nu se 
moşteneşte. Nici nu-1 putem avea 
printr-o întâmplare. Un caracter 
nobil se câştigă prin eforturi şi 
prin meritele Domnului Hristos. 
Dumnezeu dă talentele, puterile 
mintale; n o i... ne formăm carac
terul. El se formează printr-o 
luptă necruţătoare şi aspră cu 
eul" (Ibid., pag. 260).

însă Domnul ne-a asigurat că 
„un caracter format după chipul 
şi asemănarea caracterului divin 
este pu tere".

Caracterul este putere
„M ărturia tăcută a unei vieţi 

credincioase neegoiste şi evlavi
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oase are în sine o putere irezisti
bilă. Manifestând în viaţa noastră 
caracterul Domnului Hristos, noi 
conlucrăm cu El în lucrarea de sal
varea de suflete" (Ibid., pag. 268).

„Cine seceră, primeşte o plată 
şi strânge roadă pentru viaţa veş
nică", spune Domnul Hristos 
(Ioan 4,36).

Sufletele câştigate pentru împă
răţia lui Dumnezeu reprezintă al 
doilea rod pe care-1 aşteaptă cerul 
de la noi. Sufletele sunt rodul ro
dului, în sensul că întotdeauna un 
caracter care dezvăluie dragostea 
Domnului Isus Hristos câştigă su
flete pentru slava Lui. Un studiu 
cu consacrare al capitolului „Ta- 
lanţii“ din Parabolele Domnului 
ne dezvăluie o ecuaţie fundamen
tală a credinţei: darurile sau talanţii 
ne sunt daţi pentru dezvoltarea 
caracterului, iar buna influenţă a 
caracterului câştigă suflete.

De ce totuşi nerodire? în pildă, 
trei ani consecutivi stăpânul smo
chinului a căutat rod şi n-a găsit. 
De ce oare?

„Domnul Hristos avertizase 
pe oameni de venirea împărăţiei 
lui Dumnezeu şi a mustrat aspru 
ignoranţa şi indiferenţa lor“ (s.n) 
Parabolele Domnului, pag. 166. 
Ignoranţă faţă de mila lui Dum
nezeu şi indiferenţă faţă de drep
tatea Sa, iată cauzele nerodirii. 
Ele menţin o concepţie greşită 
despre dragostea lui Dumnezeu 
şi ne fac insensibili faţă de su
fletele care pier în întunericul 
păcatului. Ignoranţa şi indife
renţa îşi au izvorul în mulţu
mirea de sine laodiceană care 
crede că are rod şi nu ştie că este 
„doar frunziş". Nepăsarea faţă de 
darurile lui Dumnezeu sau chel
tuirea lor în mod egoist ne fac 
automat neroditori în ceea ce 
priveşte dezvoltarea caracterului, 
iar un caracter firesc nu poate 
câştiga suflete. De exemplu, cum 
folosim noi timpul pe care-1 
avem la dispoziţie ca dar al lui 
Dumnezeu?

„D e folosirea dreaptă a timpu
lui nostru, depinde succesul în 
dobândirea cunoştinţei şi de culti
vare a minţii. Cultivarea intelec
tului nu trebuie să fie împiedicată 
de sărăcie, de originea umilă a 
cuiva sau din cauza împre- 
juiărilor nefavorabile. Trebuie 
să folosim fiecare clipă a vieţii. 
Câteva clipe aici, câteva clipe 
acolo care pot fi risipite în vor
biri nefolositoare, orele de di
mineaţă pierdute adesea prin 
şederea în pat; timpul petrecut în 
călătorii cu tramvaiul sau cu tre
nul sau aşteptând în staţii, sau cli
pele de aşteptare până ni se 
serveşte masa, sau timpul petre-

Rodirea este rezul
tatul unei legături 
vitale cu Isus Hris
tos. Dacă în viaţa 
noastră lipseşte ro
dul, este timpul să 
revizuim legătura 
noastră cu Mântu
itorul. El este gata 
să ne ia de acolo de 
unde ne aflăm, de la 
stadiul de „aşa cum 
suntem44, goi sau 
plini de frustrare, şi 
să ne facă să aducem 
multă roadă.

cut în aşteptarea acelora care în
târzie la întâlnirile date - dacă o 
carte ar fi păstrată la îndemână şi 
aceste fragmente ar fi folosite pen
tru studiu, pentru lectură sau pen
tru o profundă meditaţie, câte nu 
s-ar putea realiza!" (Ibid., pag. 271).

Tot mai des ne sprijinim ig
noranţa pe obsedantul „n-am 
tim p", însă cine ar putea să nu

mere clipele pierdute pur şi sim
plu sau, mai rău, clipele folosite 
în mod greşit? Atât pentru dez
voltarea caracterului, cât pentru 
câştigarea de suflete este nevoie 
de cunoştinţă şi de pasiune. Cineva 
spunea că succesul în viaţă de
pinde de trei factori: talent, şcoală 
şi pasiune. Talent avem. Instruire 
căpătăm tot mai des. Nu cumva 
ne lipseşte pasiunea?

Condiţiile rodirii. Nimeni nu 
poate aduce roadă de la sine, 
spune Domnul Hristos într-o altă 
binecunoscută pildă, cea a viţei.

„După cum mlădiţa nu poate 
aduce roadă de la sine, dacă nu 
rămâne în viţă, tot aşa nici voi nu 
puteţi aduce roadă dacă nu 
rămâneţi în M ine." (Ioan 15,4). 
Rodirea este rezultatul unei 
legături vitale cu Isus Hristos. 
„Cine rămâne în Mine şi în cine 
rămân Eu aduce multă roadă.
Căci despărţiţi de Mine nu puteţi 
face nimic (v. 5). De la nimic la 
multă roadă este o distanţă con
siderabilă. Dacă în viaţa noastră 
lipseşte rodul, este timpul să re
vizuim legătura noastră cu M ân
tuitorul. El este gata să ne ia de 
acolo de unde ne aflăm, de la 
stadiul de „aşa cum suntem", goi 
sau plini de frustrare, şi să ne 
facă să aducem multă roadă.

în cartea Hristos, Lumina lu
mii citim această minunată făgă
duinţă: „Dumnezeu ia pe oameni 
aşa cum sunt şi le face educaţia 
pentru lucrarea Sa, dacă se su
pun Lui. Duhul lui Dumnezeu 
primit în suflet va înviora toate 
puterile. Sub conducerea Duhu
lui Sfânt, mintea care s-a predat 
fără rezerve lui Dumnezeu se 
dezvoltă în chip armonios şi este 
întărită să înţeleagă şi să îm 
plinească cerinţele lui Dum
nezeu. Caracterul slab şi 
nehotărât se transformă într-un 
caracter plin de putere şi de sta
tornicie. Consacrarea continuă 
produce o legătură atât de strânsă 
între Isus şi ucenicii Lui, încât

Curierul Adventist •  Octombrie - Noiembrie 1995 11



creştinul devine asemenea Lui la 
minte şi la caracter.

Prin legătura cu Hristos, el va 
avea vederi mai clare şi mai 
cuprinzătoare. Puterea lui de 
înţelegere va fi mai pătrun
zătoare, judecata lui mai echili
brată. Cel care doreşte să fie în 
slujba lui Hristos este atât de în
viorat de puterea dătătoare de 
viaţă a Soarelui îndreptăţirii, 
încât poate să aducă mai multă 
roadă pentru slava lui Dum
nezeu" Hristos, Lumina lumii, 
pag. 2 3 6 ,ed. 1981.

Suntem noi gata să venim la 
El aşa cum suntem şi în umilinţă 
să-I cerem să ne facă El să 
aducem roadă multă?

„Dacă ne vom umili noi înşine 
înaintea lui Dumnezeu şi dacă 
vom fi amabili şi curtenitori, cu o 
inimă simţitoare şi miloasă, vor 
fi o sută de convertiri acolo unde 
acum nu există decât una“ (Testi- 
monies, voi. 9, pag. 189).

Rodirea presupune muncă (2 
Tim. 2,6), răbdare (Luca 8,15) şi 
acceptarea disciplinei (Evrei 12,
11). Cu toate acestea, fără jertfa 
Domnului Isus Hristos noi nu am 
putea aduce nici un fel de roadă. 
Noi cu toţii suntem rodul jertfei 
Sale aduse cu atâta iubire pe 
crucea Golgotei. „Adevărat, 
adevărat vă spun că dacă grăun
tele de grâu care a căzut pe 
pământ, nu moare rămâne sin
gur; dar dacă moare aduce multă 
roadă“ (Ioan 12,24). Pentru ca 
efectele jertfei Sale să-i cuprindă 
pe toţi aceia pe care-i dorim mân
tuiţi în împărăţia lui Dumnezeu, 
mai este nevoie de rugăciune, de 
multă rugăciune.

După absolvirea şcolii, un 
tânăr pastor a primit un mic dis
trict unde să slujească. îi vizita 
pe membri şi se străduia să ţină 
predici cât mai bune; cu toate 
acestea, rodul bogat întârzia să 
apară. într-o miercuri seara, la 
ora de rugăciune, a avut o in
spiraţie. „Fraţilor11, a zis el, 
„spuneţi în seara aceasta un

nume sau două dintre cei pe care 
doriţi cu tot dinadinsul să-i vedeţi 
salvaţi. Nu se poate să nu ne doară 
sufletul pe fiecare dintre noi de 
cineva". Lacrimi au apărut în ochii 
celor prezenţi şi cu glasurile mar
cate de emoţie fiecare a spus un 
nume, două. Pastorul i-a trecut 
pe o listă. S-au strâns cam 60 de 
suflete. Au început să se roage în 
fiecare miercuri seara pentru ele. 
Şi spre marea bucurie a tuturor, 
peste un an de zile, 27 dintre cei 
de pe listă coborau în apa botezu
lui pentru a încheia legământ cu 
Dumnezeu. Omeneşte, unii erau 
cazuri fără speranţă de mântuire, 
dar toţi au văzut rodul jertfei 
Mântuitorului şi au simţit 
puterea rugăciunii de mijlocire.

Secretul rodirii. „Şi-L rog ca 
potrivit cu bogăţia slavei Sale să 
vă facă să vă întăriţi în putere, 
prin Duhul Lui, în omul din lăun- 
tru, aşa încât Hristos să locuiască 
în inimile voastre prin credinţă; 
pentru ca având rădăcina şi te
melia pusă în dragoste ... să 
cunoaşteţi dragostea lui Hristos" 
(Efeseni 3,16-19).

Din ce sol îşi trage seva viaţa 
noastră? Avem noi rădăcina pusă 
în dragoste? Un pastor a primit 
un ficus foarte frumos. L-a 
aşezat în camera de zi, lângă 
fereastră. îl uda zilnic şi se 
aştepta să fie tot mai frumos, 
însă ficusul se ofilea pe zi ce tre
cea. I-a schimbat poziţia, i-a 
săpat pământul, a continuat să-l 
ude, dar totul în zadar. A povestit 
unui prieten ce se întâmpla şi 
acesta i-a spus: „Schimbă-i 
pământul". I-a schimbat pămân
tul şi într-adevăr ficusul şi-a re
venit. Dacă o plantă nu poate trăi 
în orice condiţii, cu atât mai mult 
viaţa noastră spirituală nu poate 
rodi în orice sol. Dacă ne simţim 
ofiliţi şi neroditori, s-ar putea să 
fie o singură soluţie; schimbă 
pământul! „Desţeleniţi-vă un 
ogor nou! Este vremea să căutaţi 
pe Domnul ca să vină şi să vă 
ploaie mântuire." Osea 10,12.

Este vremea ... rodirii. în 
pilda smochinului neroditor ni se 
spune că trei ani consecutiv 
stăpânul viei a căutat rod şi n-a 
găsit. Atunci a vrut să taie smo
chinul. Grădinarul însă l-a rugat: 
„M ai lasă-1 şi anul acesta".

Există un timp de evaluare 
spirituală, după cum este un timp 
de rodire. De câţi ani oare vine 
cerul la noi în cercetare de sine şi 
ne spune Duhul Sfânt: „nu e 
rod" ? Câţi ani s-a tot repetat cu
vântul plin de milă: „mai lasă-1 
şi anul acesta!" Până când? Oare 
nu ne dăm seama că ecourile 
acestei întrebări se împletesc du
reros cu dorul de milenii ale întâl
nirii cu Isus? De ce nu a venit 
încă Mântuitorul nostru? Cine nu 
este gata? Cine aşteaptă de fapt? 
Cerul aşteaptă cu dor ca în vieţile 
urmaşilor lui Hristos să se re
flecte deplin caracterul Său.

De ce nu a venit Isus? „V a 
vedea rochii muncii sufletului 
Său şi Se va bucura" (Is. 53,11
u.p.). El aşteaptă să vadă rod 
bogat şi în generaţia noastră.

De ce nu a venit Isus? „C a să 
vină şi fiica mea la E l" , a răs
puns un tată plângând la un semi
nar de Apocalipsa. Pe cine oare 
mai aşteaptă Domnul? Poate 
chiar pe tine, poate chiar pe 
mine.

„Şi mă rog ca dragostea voas
tră să crească tot mai mult în 
cunoştinţă şi în orice pricepere, 
ca să deosebiţi lucrurile alese, ca 
să fiţi curaţi şi să nu vă poticniţi 
până în ziua venirii lui Hristos, 
plini de roada neprihănirii, prin 
Isus Hristos, spre slava şi lauda 
lui Dumnezeu" (Fii. 1,9-11).

întrebări pentru discuţie:
1. Cum putem descoperi daru

rile spirituale cu care suntem în
zestraţi?

2. Care este rodul pe care-1 
aşteaptă Dumnezeu de la noi?

3. Care sunt condiţiile rodirii?

Daniel Nae este directorul postului de 
radio Vocea Speranţei
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Duminică

Dragostea
A iubi nu ţine în primul rând de ceea ce faci, 

ci mai ales de ceea ce eşti.

_____________________J.J. Nortey________________

Domnul şi Mântuitorul nostru 
Isus Hristos a rezumat întreaga 
viaţă, responsabilitate şi slujire 
creştină în două porunci scurte: 
prima - dragostea, şi a doua - 
dragostea. „Să iubeşti pe Dom
nul Dumnezeul tău cu toată 
inima ta“ , a poruncit El, „şi pe 
aproapele tău ca pe tine însuţi."
La sfârşitul întâlnirii Sale cu 
ucenicii în camera de sus, El le-a 
reamintit să se iubească unii pe 
alţii. ,,Vă dau o poruncă nouă:
Să vă iubiţi unii pe a lţii, cum 
v-am iubit Eu, aşa să vă iubiţi şi 
voi unii pe alţii. Prin aceasta vor 
cunoaşte toţi că sunteţi ucenicii 
Mei dacă veţi avea dragoste unii 
pentru alţii“ (Ioan 13,34.35).

în structura capitolului 13 din 
Ioan, această poruncă a dragostei 
pare că a fost aşezată în cadrul ul
timei părţi a evenimentelor din 
camera de sus. Conform gândirii 
orientale şi africane, aceasta ar in
dica lipsa ei de importanţă. Dar 
adevărul este cu totul altul. în 
acest loc Domnul a prezentat 
iubirea ca fiind temelia absolută 
nu numai în experienţa creştină, 
dar şi pentru proclamarea cu suc
ces a soliei mântuirii. Declarând 
dragostea o poruncă, El a dorit ca 
toţi creştinii să ştie că iubirea, 
aşa cum o definea El, nu repre
zintă o opţiune sau o posibilitate 
între altele.

Luca raportează ceea ce a 
avut loc la un ospăţ găzduit de un

fariseu din Ierusalim. Când s-a 
servit masa, gazda a fost sur
prinsă că Domnul Isus şi ucenicii 
Săi nu au înfăptuit ritualul 
spălării înainte de a mânca. După 
aceea, Domnul a rostit cele şase 
vaiuri cu privire la atitudinea fa
riseilor. Şi primul dintre acestea, 
după Luca, reia învăţătura Dom
nului cu privire la dragoste:

„V ai de voi, fariseilor! Pentru 
că voi daţi zeciuială din izmă, 
din rută şi din toate zarzavaturile, 
dar daţi uitării dreptatea şi dra
gostea de Dumnezeu: pe acestea 
trebuia să le faceţi şi pe celelalte 
să nu le lăsaţi nefacute!“ (Luca
11,42).

Dacă acel banchet s-ar desfă
şura în oraşul Accra sau la New 
York, în casa unuia dintre noi, 
cei de azi, ar fi oare, relatarea di
ferită?

Temelia Evangheliei
înapoierea cu credincioşie a 

zecimii, păzirea Sabatului sau 
darurile pentru lucrarea misiona
ră? Da, toate acestea sunt nece
sare şi esenţiale, inclusiv păzirea 
cum se cuvine a Sabatului, însă 
este şi mai solemn faptul că noi 
nu trebuie să uităm însăşi inima 
şi temelia Evangheliei - iubirea 
faţă de Dumnezeu şi faţă de 
aproapele.

„Grecii aveau trei cuvinte 
care redau ideile pe care noi 
căutăm să le exprimăm printr-un

singur cuvânt - dragoste: agapan, 
philein şi eran. Philein descrie în 
general dragostea afectivă, senti
mentală ce se întemeiază pe 
emoţii şi sentim ente... Eran de
scrie dragostea pasională, sen
zuală, dragoste ce este prezentă 
în principal pe planul fiz ic ...
Eran nu este utilizat în Noul Tes
tament. în Noul Testament ter
menul agapan, când este pus în 
contrast cu .philein, descrie 
iubirea din punctul de vedere al 
respectului şi aprecierii. Prin
cipiul se adaugă la sentiment, în 
aşa fel încât principiul să con
troleze sentimentele. Se pun în 
joc cele mai înalte puteri ale 
minţii şi inteligenţei. în timp ce 
philein tinde să ne determine să îi 
iubim doar pe aceia care ne 
iubesc, agapan extinde dragostea 
chiar faţă de aceia care nu ne 
iubesc. Forma substantivală, 
agape, este limitată aproape ex
clusiv la Biblie. Termenul agape 
din Noul Testament desemnează 
dragostea în sensul cel mai înalt 
şi cel mai adevărat, dragoste faţă 
de care nu există alta mai mare - 
dragoste care îl îndeamnă pe om 
să se sacrifice pe sine pentru alţii 
(Ioan 15,13)“ . (SDA Bible Com- 
mentary, vol.5, p.340).

Un mod de viaţă
Domnul nostru ne-a poruncit 

să ne iubim unii pe alţii întot
deauna cu o dragoste izvorâtă 
dintr-un principiu divin de 
gândire şi făptuire. O astfel de 
iubire stăpâneşte impulsurile, 
controlează pasiunile şi înno
bilează sentimentele.

Această dragoste nu cunoaşte 
bariere. Nu este afectată de 
prejudecăţi de grup, naţionalitate, 
rasă sau clasă socială. Suntem 
chemaţi să facem din dragoste un 
mod de viaţă. Iubirea nu trebuie 
să fie o reacţie faţă de mediul în 
care trăim, ci să devină însăşi na
tura noastră, deoarece noi îi 
aparţinem Lui, care este dragoste.
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Apostolul Ioan trasează foarte 
clar această paralelă: „Noi îl iu
bim pentru că El ne-a iubit întâi. 
Dacă zice cineva: ’Eu iubesc pe 
Dumnezeu’ şi urăşte pe fratele 
său, este un mincinos; căci cine 
nu iubeşte pe fratele său, pe care-1 
vede, cum poate să iubească pe 
Dumnezeu pe care nu-L vede? Şi 
aceasta este porunca pe care o 
avem de la El: cine iubeşte pe 
Dumnezeu, iubeşte şi pe fratele 
său“ (1 Ioan 4,19-21). în  toate 
aceste versete porunca este pen
tru agapan.

Desigur, este cu mult mai 
uşor să-ţi exprimi dragostea faţă 
de aceia care sunt departe şi au 
foarte puţin sau deloc de a face 
cu noi. însă cei de care ne lovim 
zi de zi, oră de oră sau în mod 
regulat sunt cel mai greu de iubit 
din mai multe motive: ei ne pot 
părea îngrozitori, pot spune lu
cruri urâte şi pot acţiona nerezo
nabil. Insă tocmai pe aceşti indivizi 
„de neiubit" suntem chemaţi să-i 
iubim. Căci, dacă îi iubim doar 
pe aceia care ne iubesc pe noi - 
pe aceia care pot să ne întoarcă 
dragostea - nu suntem cu nimic 
mai buni decât fariseii.

Când un lepros, un excomuni
cat din locul în care trăia, a 
căutat vindecare la Domnul, 
Domnul „a  întins mâna, S-a 
atins de el“ şi apoi a spus: „F ii 
curăţit" (M at.8,1-3). Acest om 
a fost curăţit de lepra lui, însă, 
mai mult decât atât, el a simţit 
atingerea iubitoare a Domnului 
Isus.

Domnul nostru a păşit dincolo 
de limitele puse de tradiţie, cerând 
apă de la o femeie şi aceea, sama- 
riteancă (Ioan 4,7-9). El a arătat 
respect şi consideraţie faţă de o 
persoană pe care tradiţia iudaică 
o dispreţuia. însă El a făcut ceea 
ce trebuia să facă, neţinând seama 
de barierele puse de tradiţie. Iu
birea, respectul şi consideraţia Sa 
izvorau dintr-un principiu de 
viaţă.

Marele principiu al iubirii
Iubirea, cu adevărat, este un 

principiu de viaţă. Este un fel de 
a fi. Exprimând acest principiu, 
„înţeleptul A fricii", Dr. Felix 
Houphouet-Boigny, a spus: „Cel 
care nu mai iubeşte n-a iubit de 
fapt niciodată". Ellen White 
scria că „ascultarea nu este doar 
o conformare exterioară, ci o slu
jire din dragoste. Legea lui Dum
nezeu este o expresie a însăşi na
turii Sale; este o întruchipare a 
marelui principiu al dragostei şi, 
din acest motiv, constituie temelia 
guvernării Sale atât în ceruri, cât 
şi pe pământ. Dacă inimile noas
tre sunt reînnoite după chipul lui 
Dumnezeu, dacă iubirea divină 
este sădită în suflet, oare nu este 
de aşteptat ca legea lui Dum
nezeu să fie împlinită în viaţă?" 
(Love Unlimited, pag. 60).

Oamenii din vremea lui Isus 
au rămas consternaţi când El spu
nea: „Aţi auzit că s-a zis: ’Să iu
beşti pe aproapele tău şi să urăşti 
pe vrăjmaşul tău.’ Dar Eu vă spun: 
Iubiţi pe vrăjmaşii voştri, binecu
vântaţi pe cei ce vă blastămă, fa
ceţi bine celor ce vă urăsc şi ruga- 
ţi-vă pentru cei ce vă asupresc şi 
vă prigonesc" (Mat. 5,43.44).

Domnul nu le-a cerut ascultă
torilor Săi să-i iubească pe vrăjma
şii lor în sensul lui eran şi nici să 
dovedească faţă de aceştia dragos- 
tea filein. „Porunca ar fi imposi
bilă, dacă aceasta ar impune 
oamenilor să-şi iubească vrăj
maşii în sensul lui philein, căci ei 
nu pot să simtă faţă de duşmanii 
lor aceeaşi căldură şi afecţiune 
pe care o simt faţă de membrii 
apropiaţi ai familiilor lo r...

Pe de altă parte, a-i iubi pe 
vrăjmaşi în sensul agapan poate 
fi poruncit şi este poruncit, pen
tru că iubirea de acest fel este 
sub controlul voinţei. A-i iubi pe 
vrăjmaşii noştri cei mai înver
şunaţi cu o dragoste agapan 
înseamnă a-i trata cu respect şi 
bunătate şi a-i privi aşa cum îi

priveşte Dumnezeu (SDA Bible 
Commentary, vol.5, pag. 340).

Trebuie să luăm în serios 
această poruncă a lui Hristos. Tre
buie să cerem harul Său pentru a 
putea dobândi o dragoste ca a Lui. 
Atunci vom primi de la El puterea 
de care avem nevoie pentru a trăi 
viaţa pe care El o aşteaptă de la 
noi pe acest pământ, până va 
veni El. Dacă dragostea noastră 
are la bază un principiu de viaţă, 
şi nu o reacţie faţă de mediul în 
care trăim, îi vom putea iubi pe 
toţi oamenii şi în orice împrejurare. 
Vom putea fi în stare să arătăm 
respect şi consideraţie faţă de per
soane care nu ne iubesc, pentru 
că acestea au fost create de către 
Tatăl nostru şi răscumpărate de 
Domnul nostru. Vom iubi pentru 
că Tatăl nostru ne iubeşte pe noi 
nu numai când îi suntem credin
cioşi, ci întotdeauna. Cuvântul 
Scripturii este clar. El dă ploaie 
şi soare peste toată creaţiunea Sa, 
peste buni şi răi (Mat. 5,43-48).

Nici o altă religie a lumii nu 
învaţă importanţa şi rolul dragos
tei aşa cum o face creştinismul. 
Iubirea este însăşi inima şi teme
lia mesajului Evangheliei: „F i
indcă atât de mult a iubit Dumne
zeu lumea, că a dat pe singurul 
lui Fiu pentru ca oricine crede în 
El să nu piară, ci să aibă viaţa 
veşnică" (Ioan 3,16).

Iubirea cuprinsă în porunca 
lui Hristos este descrisă mai de
parte şi ilustrată de către aposto
lul Pavel. Renumitul său capitol 
pe tema dragostei - 1 Corinteni 
13 - dezvoltă porunca Domnului 
potrivit căreia iubirea este prin
cipiul fundamental în relaţiile 
noastre unii cu alţii. „C ea mai 
mare dintre e le " , spune Pavel, 
„este dragostea" (v.13).

Această dragoste este fără 
asemănare. A avea acest fel de 
dragoste nu înseamnă în primul 
rând a face anumite lucruri, ci a 
fi un anume fel de persoană.

(continuare în pag. 30)
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Luni

Bucuria
Intr-o lume ca a noastră? Cum ar f i  posibil?

Jonathan Ng

în sistemul de valori al vieţii 
mele de creştin timp de mulţi ani, 
bucuria nu a avut un loc prioritar. 
Aceasta până în ziua când am 
descoperit brusc solia din Ro
mani 14,17.18: „Căci împărăţia 
lui Dumnezeu nu este o chesti
une de mâncare şi băutură, ci de 
neprihănire, pace şi bucurie în 
Duhul Sfânt, pentru că oricine 
slujeşte Domnului Hristos în 
acest fel este plăcut lui Dum
nezeu şi aprobat de oameni." 
(după NIV).

în acest text, Pavel ne spune 
că împărăţia lui Dumnezeu este 
nu doar neprihănire şi pace, dar 
şi bucurie. De fapt, el spune că 
viaţa noastră creştină nu va fi plă
cută Tatălui ceresc fără bucurie.

Domnul Isus spunea: „A m  ve
nit ca oile M ele să aibă viaţă, şi

s-o aibă din belşug." (Ioan 10,10). 
El a făcut tot ce s-a putut face 
pentru ca noi să avem o viaţă 
plină de bucurie. Evanghelia lui 
Ioan ne spune că, în noaptea 
când a fost trădat, El S-a referit 
de câteva ori la bucuria pe care o 
dorea ucenicilor Săi. în 1 Tesalo- 
niceni 5,16, Pavel ne porunceşte 
să ne bucurăm „totdeauna". Iar 
în Filipeni 4,4 el spune: „B u
curaţi-vă întotdeauna în Domnul. 
Iarăşi zic: Bucuraţi-vă!“

Pentru apostolul Pavel era evi
dent că intenţia lui Dumnezeu 
faţă de copiii Săi era ca ei să 
dovedească roada bucuriei în 
vieţile lor.

Ellen W hite scrie: „D um 
nezeu are resurse de dragoste, bu
curie, pace şi biruinţă glorioasă 
pentru toţi aceia care îi slujesc în

duh şi în adevăr." (Testimony 
Treasures, voi.3, p.251).

Dânsa mai spunea: „Pentru a 
putea avea o stare de sănătate 
desăvârşită, inimile noastre tre
buie să fie umplute cu speranţă, 
dragoste şi bucurie." (Counsels 
on Health, pag.587). Pe când stu
diam la Universitatea din Loma 
Linda, un profesor de terapia 
stress-ului mi-a explicat că, atunci 
când suntem bucuroşi, organis
mul nostru eliberează endorfme. 
Acestea contribuie la îmbună
tăţirea sistemului imunitar.

Aşadar, o atitudine optimistă 
are un efect pozitiv asupra sănă
tăţii fizice. Ultimii 12 ani ai ac
tivităţii mele, pe care i-am petre
cut alături de bolnavi în spital, 
m-au convins că o atitudine plină 
de bucurie ajută în procesul de 
vindecare a pacienţilor. Bucuria 
nu este accesibilă doar acelora cu 
un temperament predispus spre o 
asemenea stare de spirit; este o 
atitudine conştientă şi ni se cere 
tuturor să o cultivăm.

Vreau să fiu fericit
Ne putem spune nouă înşine: 

„Vreau să fiu fericit, aleg lucrul 
acesta pentru că aleg să mă în
cred în Domnul." Dacă începem 
ziua într-o atitudine voioasă, prin 
harul lui Dumnezeu bucuria va 
continua să crească în viaţa noas
tră.
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Apostolul Pavel le spunea ro
manilor: „Dumnezeul nădejdii să 
vă umple de toată bucuria şi 
pacea pe care o dă credinţa, pen
tru ca, prin puterea Duhului 
Sfânt, să fiţi tari în nădejde." 
(Rom .15,13).

Dragostea este roada Duhului. 
Este efectul lucrării Spiritului 
Sfânt în inimile noastre. Noi 
putem cunoaşte bucuria mântuirii 
prin puterea Duhului chiar în mij
locul încercărilor.

Intr-o anumită ocazie, când 
consideram că viitorul meu este 
sumbru, am putut să mă bucur în 
Domnul prin făgăduinţa din Iere- 
mia 29,11: „Căci Eu ştiu gându
rile pe care le am cu privire la 
voi", spune Domnul, „gânduri 
de pace şi nu de nenorocire, ca să 
vă dau un viitor şi o nădejde".

Mulţumim lui Dumnezeu căci 
cuvintele Duhului Sfânt aduc cu 
siguranţă încurajare şi susţin bu
curia în inimile noastre. Am văzut 
lucrul acesta întâmplându-se me
reu şi mereu chiar în viaţa bol
navilor în ultima fază.

Ca oameni, tendinţa noastră 
este să presupunem că se va în
tâmpla ceva foarte rău şi că ne 
vom pierde orice licărire de bu
curie atunci când lucrurile nu 
merg aşa cum dorim noi. Ne pre
ocupă împrejurările, în loc să ne 
concentrăm asupra Domnului 
însuşi. în acele situaţii, Duhul 
Sfânt ne face în stare să ne 
bizuim pe făgăduinţa din Romani 
8,28: „Pe de altă parte, ştim că 
toate lucrurile lucrează împreună 
spre binele celor ce iubesc pe 
Dumnezeu, şi anume spre binele 
celor ce sunt chemaţi după planul 
Său."

Acest lucru ne ajută să ne bu
curăm, având asigurarea că Dum
nezeu este la cârmă, că El 
lucrează prin acele împrejurări, 
spre binele nostru.

Ca membri ai familiei lui 
Dumnezeu, suntem îndemnaţi să 
manifestăm atât responsabilitate, 
cât şi dependenţă. Este voia Lui

ca să dovedim bucurie în viaţa 
noastră şi să fim dependenţi de 
Duhul Sfânt pentru a avea 
puterea de a face acest lucru. 
Privind la El, să ne amintim că 
scopul bucuriei nu este atât de 
mult acela de a ne simţi mai bine 
din punct de vedere emoţional, 
cât de a da slavă lui Dumnezeu, 
demonstrând oamenilor din jurul 
nostru că Părintele nostru ceresc, 
iubitor şi credincios, are grijă de 
noi şi ne dă tot ceea ce am avea 
nevoie, în orice împrejurări ne-am 
afla.

în lucrarea aceasta de slujire, 
adeseori pun următoarele între
bări pacienţilor care sunt în pra
gul morţii: „înainte de a muri, 
există vreo persoană de care tre
buie să fii iertat sau vreo per
soană pe care trebuie s-o ierţi?"
De obicei, aceasta este o expe
rienţă plină de seriozitate pentru 
pacient şi, de asemenea, o deose
bită experienţă spirituală pentru 
toţi cei implicaţi. Relaţiile sunt 
restabilite, iar iertarea lui Dum
nezeu constituie o sursă de 
uimire pentru mine. Continua 
credincioşie a lui Dumnezeu, 
manifestată prin iertare şi posi
bilitatea de a avea părtăşie din 
nou cu El, este o  sursă de bucurie 
pentru mine şi pot să cânt: „B u
curia în Domnul este tăria mea" 
şi „cu bucurie, cu bucurie, Te 
adorăm!"

Romani 15,13 vorbeşte 
despre dorinţa lui Dumnezeu de 
a ne umple cu bucurie şi pace 
atunci când ne încredem  în El. 
Ellen White spunea odată: 
„Dragostea pe care Domnul Hris
tos o răspândeşte în întreaga 
fiinţă este o putere care dă viaţă. 
Fiecare organ vital - creierul, 
inima, nervii - este atins de vinde
care. Prin aceasta, cele mai înalte 
energii ale sufletului sunt trezite 
la activitate. Ea eliberează su
fletul de vinovăţie şi durere, 
nelinişte şi griji, care zdrobesc 
puterile vitale.

O dată cu ea vin seninătatea şi 
liniştea. Ea sădeşte în suflet bucu
ria pe care nici un lucru pămân
tesc nu o poate distruge - bucurie 
în Duhul Sfânt - dătătoare de 
sănătate, dătătoare de viaţă." 
(Ibid., p.29).

Cu toate acestea, pentru ca bu
curia să poată fi simţită şi trăită, 
noi trebuie să ne încredem con
tinuu în Dumnezeu şi în făgă
duinţele Sale.

Odată, m-am dus împreună cu 
soţia să cumpărăm un balansoar - 
un scaun care te leagănă, te face 
să te simţi confortabil şi să te bu
curi. Pentru că sunt mai solid, 
soţia mi-a spus să încerc eu 
scaunul. M i-a fost teamă că 
scaunul nu mă va ţine. De aceea, 
am fost precaut şi întreg corpul 
îmi era tensionat.

Nu mi-a plăcut deloc acea ex
perienţă. Doar când am avut în
credere în acel scaun şi m-am 
lăsat cu toată greutatea în el, doar 
atunci scaunul a început să se 
legene într-un mod care mă făcea 
să mă simt confortabil, să mă bu
cur.

Cum să cunoaştem bucuria
în mod asemănător, doar 

atunci când ne încredem în Dum
nezeu din toată inima şi ne lăsăm 
în braţele Lui - cu trupul, sufletul 
şi mintea noastră - putem 
cunoaşte confortul şi bucuria 
acestei relaţii de încredere. 
Atunci făgăduinţa din Rom.8,28 
va deveni o realitate pentru noi. 
Această făgăduinţă este 
adevărată, fie că noi o credem 
sau nu o credem.

Credinţa noastră sau lipsa ei 
nu determină lucrarea lui Dum
nezeu. însă de un lucru sunt 
sigur, şi anume că Dumnezeu 
este la lucru în toate împrejură
rile vieţii noastre, pentru binele 
nostru. Intervenţia Sa nu este de
pendentă de credinţa noastră - 
însă mângâierea şi bucuria 
acestei făgăduinţe depind de 
credinţa noastră, de încrederea
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Aceia care îşi pun în
crederea în Domnul 
sunt mult mai capa
bili să suporte 
suferinţa şi să vadă 
lucrurile prin prisma 
bucuriei, pentru că 
Domnul are 
stăpânire deplină 
asupra vieţii lor.

noastră în El, care este la lucru, 
chiar dacă noi nu putem vedea 
rezultatul acelei lucrări.

Un exemplu biblic este cel al 
lui Iov. Dumnezeu nu i-a expli
cat niciodată lui Iov motivul pen
tru care este încercat. Ci doar l-a 
adus în acea stare în care să se în
creadă în El fără vreo explicaţie.

Să luăm în atenţie următoa
rele faze ale bucuriei:

In primul rând, bucuria este 
un răspuns la stimuli care produc 
încântare, plăcere. Este reacţia 
lăuntrică, a spiritului. Secretul bu
curiei constă în a cunoaşte şi a 
crede că Dumnezeul nostru Crea
tor este la cârma vieţii noastre şi 
a situaţiilor din jurul nostru, că 
El ne are în vedere, ne poartă de 
grijă. De aceea, este important să 
învăţăm să vedem lucrurile vieţii 
prin prisma bucuriei. Bucuria dă 
speranţă, iar o atitudine voioasă 
ne face să ne relaxăm atunci 
când lucrăm cu oamenii.

în al doilea rând, bucuria con
stituie o expresie emoţională a 
unei satisfacţii profunde. Asigu
rarea că Dumnezeu mă iubeşte şi 
are o misiune pentru viaţa mea 
îmi aduce satisfacţie lăuntrică, ce 
se manifestă în exterior prin bu
curie. Uneori, atunci când pune 
stăpânire pe noi, bucuria poate 
deveni mai degrabă emoţională 
decât raţională. Aduceţi-vă

aminte de momentul când Roda 
l-a văzut pe Petru bătând la uşă. 
Ea a fost atât de copleşită de bu
curie, încât a alergat să spună 
vestea tuturor din casă, fără să-şi 
dea seama că l-a lăsat pe Petru să 
aştepte afară.

în al treilea rând, bucuria este 
un răspuns spiritual la harul lui 
Dumnezeu. Pavel spune că noi 
trebuie să ne bucurăm şi în 
suferinţă, deoarece suferinţa este 
o experienţă spirituală. în spital, 
văd adesea pacienţi care suferă 
teribil.

Aceia care îşi pun încrederea 
în Domnul sunt mult mai capa
bili să suporte suferinţa şi să 
vadă lucrurile prin prisma bu
curiei, pentru că Domnul are 
stăpânire deplină asupra vieţii 
lor.

Ellen W hite ne sugerează că 
„nu ar trebui să pierdem nicio
dată din vedere faptul că Domnul 
Isus este un izvor de bucurie. El 
nu are plăcere să vadă fiinţele 
omeneşti că suferă, ci îi place să 
le vadă fericite.** (The Adventist 
Home, pag.513). Şi mai scrie: 
„Creatorul ştia că Adam nu 
putea fi fericit fără să aibă o 
ocupaţie... Dacă fericirea ar fi 
constat în a nu face nimic, atunci 
omul, în starea sa de sfântă ino
cenţă, ar fi fost lăsat fără 
ocupaţie. însă El, care l-a creat 
pe om, ştia ce este spre fericirea 
omului; şi de îndată ce l-a creat, 
i-a desemnat o anumită lucrare." 
(Ibid., pag. 27).

Aşadar munca, activitatea 
este o altă sursă de bucurie încă 
de la creaţiune. Iar cu privire la 
familii, Ellen W hite scria:

„Gândul că copiii au slujit 
pentru mângâierea părinţilor lor 
constituie o sursă de satisfacţie - 
pe toată durata vieţii şi va aduce 
copiilor bucurie în special atunci 
când ei înşişi vor simţi nevoia de 
împreună simţire şi dragoste...
Ei se vor bucura că şi-au făcut 
partea să aducă alinare şi pace în

ultimele zile ale iubiţilor lor 
părinţi.1* (Ibid., pag.363,364).

Aduceţi-vă aminte întot
deauna că Dumnezeu este 
mulţumit atunci când poporul 
Său cunoaşte experienţa bu
curiei. „Căci împărăţia lui Dum
nezeu nu este mâncare şi 
băutură, ci neprihănire, pace şi 
bucurie în Duhul Sfânt. Cine 
slujeşte lui Hristos în felul 
acesta, este plăcut lui Dumnezeu 
şi cinstit de oameni.“
(Rom .14,17.18).

Dacă Domnul Hristos a venit 
ca noi să putem avea bucurie şi 
plinătatea vieţii, dacă Duhul Sfânt 
lucrează în noi pentru a produce 
bucurie, atunci este cu siguranţă 
o zădărnicire a scopurilor lui 
Dumnezeu pentru noi atunci 
când nu suntem bucuroşi. Să fim 
ca Neemia, care a spus exilaţilor 
întorşi acasă: „Nu fiţi întristaţi 
căci bucuria Domnului este tăria 
noastră.1* (Neemia 8,10).

Ca rezultat al bucuriei, noi 
suntem întăriţi din punct de ve
dere fizic, emoţional şi spiritual, 
deoarece bucuria este roada 
Duhului. „Şi noi ne bucurăm în 
nădejdea slavei lui Dumnezeu.** 
(Rom.5,2). „ în  această nădejde 
vă bucuraţi voi din belşug, măcar 
că acum, dacă trebuie, sunteţi în
tristaţi pentru puţină vreme, prin 
felurite încercări** (1 Petru 1,6).

Aşadar, să ne bucurăm şi să 
ne încurajăm unul pe celălalt cu 
bucurie!

întrebări pentru discuţie:
1. Ce ar trebui să fac ca să 

încep să trăiesc din bucuria 
dăruită din belşug de Dumnezeu?

2. Ce loc are bucuria în viaţa 
noastră atunci când trecem prin 
necazuri?

3. Ce aş putea face pentru a-i 
ajuta şi pe alţii să trăiască această 
incredibilă bucurie în Domnul?

Jonathan Ng este capelan al Spitalu
lui adventist Youngberg din Singa- 
pore.
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Morţi

Pacea
Roada de care avem nevoie pentru a f i  desăvârşiţi.

Rose Otis

Sunetele păcii sunt liniştite - 
adierea vântului, torsul pisicii, 
tăcerea potecii prin locuri neum
blate, armistiţiul în timp de 
război, cântecul de leagăn al ma
mei, melodia îngerilor ce in
tonează „Pace pe păm ânt".

Tablourile care redau 
simţământul de pace sunt clare: 
un munte oglindindu-se într-un 
lac, un apus de soare tropical, o 
ninsoare proaspăt aşternută, sem
narea unui tratat, un copil de doi 
anişori dormind în pătuţul său, 
Domnul Hristos dormind într-o 
barcă plutind pe lacul cuprins de 
furtună, Domnul Hristos trezin- 
du-Se şi poruncind: „Taci, fii 
liniştită!"

Atingerile păcii sunt 
alinătoare - o mamă ce îşi 
leagănă copilul, o loţiune mento- 
lată pe înţepăturile de ţânţari, apa 
pe buze uscate, doi foşti duşmani 
care îşi dau mâna, o îmbrăţişare, 
puterea vindecătoare a Domnului 
Isus pentru o femeie din 
mulţime, afirmaţia Sa: „Du-te în 
pace şi fii sănătoasă."

Profiluri ale păcii
Shalom, termenul Vechiului 

Testament pentru pace, şi echiva
lentul său din Noul Testament, 

eirene, conţin amândouă sensul 
de bază de deplinătate, soliditate, 
prosperitate, bunăstare, integri
tate. Aceasta era starea normală a 

tuturor lucrurilor înainte de in

trarea păcatului, o stare la care se 
va reveni la cea de-a doua venire 
a Domnului Hristos.

Dar pacea mai poate fi trăită 
aici şi acum. Starea sufletească 
de bine a omului, zdruncinată 
prin apariţia păcatului, poate fi re
dobândită prin încredere în Dom
nul Isus Hristos. Un autor 
defineşte această pace interioară 
ca fiind „starea de seninătate a 
unei fiinţe care are asigurarea 
mântuirii prin Domnul Hristos, 
neavând de ce să se teamă de 
Dumnezeu, şi este mulţumită cu 
soarta sa pământească, oricare ar 
fi aceasta."

Este haos pe planeta noastră - 
războaie, foamete, inundaţii, cu
tremure şi boli ucigătoare. Este 
haos în oraşele noastre - revo
luţii, greve, trafic de droguri, 
jafuri, jocuri de noroc, violuri, 
crime şi nedreptate. Este haos în 
familiile noastre - delincvenţă, 
neglijare, infidelitate, despărţire, 
divorţ, suferinţă emoţională, 
abuz fizic şi sexual.

Este haos în inimile noastre - 
singurătate, vinovăţie, mânie, 
nelinişte, frustrare, depresie şi 
amintiri dureroase.

Pacea va domni din nou pe 

planeta noastră când va reveni 
Domnul Hristos şi toate lucrurile 
vor fi din nou în ordine, va fi din 
nou acel frumos tablou de pleni
tudine pe care Dumnezeu l-a in

tenţionat. însă pacea poate veni

chiar acum în inima noastră dacă 
îl lăsăm pe Domnul Hristos să ne 
ia în stăpânire, punând la loc pie
sele împrăştiate, facându-ne iarăşi 
fiinţe integre. Un autor numeşte 
acest proces „a  face ordine în 
lumea ta interioară." Ellen White 
o numeşte „odihna sufletului".

„Nu există lacrimă vărsată, 
pe care Dumnezeu să nu o ob
serve. Nu există zâmbet pe care 
El să nu-1 vadă. Dacă am crede 
cu toată puterea acest lucru, 
atunci orice teamă ar dispărea. 

Viaţa noastră n-ar mai fi aşa de 
plină de dezamăgiri ca acum; 
căci orice lucru, fie mare, fie 
mic, va fi lăsat în mâna lui Dum
nezeu, care nu este surprins de 
mulţimea.grijilor sau copleşit de 
greutatea lor. Atunci ne-am bu
cura de o odihnă a sufletului de 
care mulţi au fost mult timp 
străini."

Gina a descoperit această 
stare de bine a sufletului în timp 
ce stătea în spital, în perioada de 
refacere după angioplastie. Doc
torul îi explicase că acel vas san
guin se putea închide din nou în 
decurs de 24 ore. Teama i-a 
cuprins inima; îngrijorarea o 
chinuia. Dacă nu va face faţă?

Atunci Dumnezeu i-a şoptit 
Ginei: „Cine este mai mare aici, 

Gina?"
„Tu, Doamne, a răspuns ea. 

în acel moment, mărturiseşte ea, 
un val mare de pace i-a trecut 

peste minte şi nu a mai fost 
neliniştită, pentru că şi-a dat 
seama că sănătatea ei era în în

tregime în mâinile unui Dum
nezeu iubitor, îndurător.

H.G.Spafford a descoperit 
această pace în timp ce păşea pe 

puntea unui vapor pe Oceanul At
lantic, aproape de locul unde 
fuseseră înmormântaţi în adân
curi cei patru copii ai săi când se 
scufundaseră cu vasul „Viile du 
H avre", la 22 noiembrie 1873.
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Soţia sa îi trimisese o telegramă 
din Wales: „Salvată doar eu.“

Pe când privea în gol mor
mântul întunecos de alge şi mâl 
unde îi zăceau copiii, a fost co
pleşit de durere şi inima îi era 
gata să se frângă. Treptat, o pace 
profundă l-a cuprins şi i-a adus 
mângâiere. Inima lui zdruncinată 

a prins din nou putere. S-a dus în 
cabina sa şi a scris:

Când pacea, ca un râu 
tovarăş mi-e pe cale 
Când valuri de necazuri 
rostogolesc durerea,
Oricare-ar f i  destinul, 
din prea adânca vale,
Da, sufletul îmi zice:
E bine, asta-i vrerea’.

Făgăduinţa păcii
Legământul pe care l-a făcut 

Dumnezeu cu poporul israel la 
Sinai a fost un legământ de pace. 
Era o garanţie a faptului că El 
avea să le dea aleşilor Săi sănă
tate, bunăstare, prosperitate şi 
mântuire (Lev.26,6; Num.25,12).

Făgăduinţa păcii a fost dată 
apoi prin profeţi (Is.52,7; 
Ezech.34,25). A fost dată din 
nou prin Domnul Isus, Prinţul 
Păcii, în Ioan 14,27: „V ă dau 
pacea Mea, vă las pacea M ea ... 
să nu vi se tulbure inima.“

Darul păcii
în Scriptură, pacea este re

cunoscută ca fiind un dar al lui 
Dumnezeu. David declară în 
Psalmul 29,11: „Domnul va 
binecuvânta poporul Său cu 

pace.“
Pavel spune acelaşi lucru în 2 

Tesaloniceni 3,16: „Acum  însuşi 

Domnul păcii îţi va da pace.“ 
Dacă pacea constituie un dar, 

atunci noi nu avem altceva de 

făcut decât să-l acceptăm cu re
cunoştinţă şi bucurie.

Peter Bilhom călătorea împre
ună cu un prieten, când trenul a

oprit brusc lângă Wheaton, Illi
nois. Coborând, au văzut trupul 
unei bătrâne ce zăcea într-un 
şanţ, zdrobit de un stâlp de tele
graf. Câţiva oameni au dus-o 
într-o căsuţă din apropiere, în 
urma ei rămânând o baltă de 
sânge. Prietenul a pus mâna pe 
umărul lui Peter şi i-a spus: „Ştii 

că asta e tot ce a lăsat şi Domnul 
Isus Hristos când a plecat de pe 
acest pământ? Trupul Său S-a 
înălţat, dar sângele Lui a rămas 
aici pentru a face ispăşire pentru 

păcatele noastre."
„Da, acest lucru îmi dă atâta 

pace“ , a răspuns Peter, „să  ştiu 
cu siguranţă doar atât: că sângele 
Său face ispăşire pentru păcatele 
mele.“ Cei doi prieteni s-au reîn
tors în tren, unde Peter a scris cu
vintele unui celebru imn: „Pace 
dulce, dar al iubirii lui Dumnezeu".

Locul păcii
Pacea se găseşte în prezenţa 

lui Isus. Când a fost pe pământ, 
cei din preajma Sa primeau sănă
tate şi stare de bine. Vieţi zdrun
cinate de boală se bucurau din nou 
de sănătate, inimile zdrobite se 
întremau, mulţimile erau liniştite, 
demonii erau alungaţi, schimbăto
rii de bani erau izgoniţi din Tem
plu, iar apele învolburate de 
furtună erau aduse la tăcere.

în  seara zilei de duminică - 
ziua învierii Sale - Domnul Isus a 
apărut deodată în mijlocul uceni
cilor, spunând: „Pace vouă". Iar 
apoi, de-a lungul veacurilor. El a 
venit la urmaşii Săi aducând pace 

în haosul vieţii lor.
Jill Briscoe s-a trezit într-o di

mineaţă, îngrijorată de o 
problemă căreia trebuia să-i facă 

faţă. S-a apropiat de Biblie, şti
ind din experienţă că în prezenţa 
lui Dumnezeu nu putea fi stăpâ
nită de îngrijorare pentru mult 
timp. Dumnezeu a călăuzit-o să 
citească M lei 6,34: „Nu vă în

grijoraţi pentru ziua de mâine."
El i-a vorbit inimii ei: „îngrijoră
rile tale aparţin zilei de mâine, iar 
tu aparţii zilei de astăzi. Lasă ne
cazurile tale în seama Mea."
După aceea, ea a început să-şi 
trateze îngrijorările asemenea 
unui copil de 2 ani. De fiecare 
dată când un „necaz de mâine" 
începea să-i producă haos în 
inimă, ea spunea: „Tu aparţii 
zilei de mâine. Aşteaptă la coadă, 
încă nu ţi-a venit rândul. Dum
nezeu va avea grijă de tine la vre

mea rânduită de El."
Jill descoperise locul tainic al 

păcii, sanctuarul sufletului, un 
timp de linişte în prezenţa lui 
Dumnezeu, când inima frustrată, 

frântă, este refăcută.
Era Sabat când eram cu soţul 

meu împreună cu credincioşii din 
Crimeea, la serviciul divin. La 
sfârşit am dat mâna cu fraţii, iar 
apoi ne-am dus acasă la pastor, 
unde am servit o masă de Sabat.

Acum, după ce consumasem 

deja mai multe feluri de mâncare 
minunate, ne lăsam mai mult pe 
spate, depărtându-ne de masă, 
pentru a ne menţine respiraţia. 
Priveam fântâna din faţa casei, 
de unde familia lua apa pentru a 
pregăti mâncarea, pentru baie, 
pentru spălatul rufelor. Mi-am 
adus aminte de drumul greu şi 
plin de praf pe care mersesem 
pentru a ajunge la această casă. 
Acum, îl priveam în planul al 
doilea pe fiul cel mare al acelei 
familii, stând tăcut. Venise acasă 
în week-end de la sanatoriul unde 
era internat pentru tuberculoză.

Stăteam în tăcere, încercând 

să sorb din priviri ce era în jurul 

meu. Camera era plină de viaţă 
prin spiritul generos al acestei fa
milii, însă greutăţile vieţii lor de 
zi cu zi reîntrezăreau, ascunse în 
umbră, inclusiv durerea unui fiu 

strălucit cu o boală mutilantă.
Nu, viaţa nu era „un pat comod
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de flo ri“ , o ricâ t ai fi încerca t 
să-ţi forţezi imaginaţia!

La fiecare capăt al mesei pe 
care mâneam fâlfâiau, în adierea 
vântului, şerveţele colorate cu 
trandafiri.

„Ce miros se simte?“ am în
trebat eu. „Levănţică", mi-a răs
puns gazda.

„E  minunat!" m-am grăbit să 
adaug.

într-o clipă, fiica pastorului 
s-a ridicat şi a ieşit pe uşa din dos. 
După câteva momente s-a întors 
cu o mână din cea mai parfumată 
levănţică pe care am mirosit-o 
vreodată. Miroseam mereu florile, 
îmbătându-mă cu parfumul lor 
natural, în timp ce de cealaltă parte 
a mesei soţia pastorului stătea 
zâmbind. Fără îndoială că era mul
ţumită că făcuse ceva ce mă entu
ziasmase. „Da“ , a spus ea zâmbind, 
„suntem aşa de norocoşi să lo
cuim într-un câmp de levănţică!"

Cuvintele ei mi-au mers drept 
la inimă. Aveam să-mi amintesc 
multă vreme după ce am plecat 
din căminul lor cald de zâmbetul 
ei aşa de convingător. Mi-am 
promis că, în viitor, chiar când 
împrejurările aveau să fie mai 
puţin prielnice, şi eu voi alege să 
trăiesc într-un câmp cu levănţică, 
în pace cu Domnul meu.

întrebări pentru discuţie:
1. Ce schimbări ar trebui să 

facem în stilul nostru de viaţă, ca 
să cunoaştem semnificaţia păcii?

2. Revedeţi exemplele de oa
meni enumeraţi de autoare, care 
au găsit pace în ciuda greutăţilor 
şi dezamăgirilor. Care dintre 
cazuri pare mai încurajator pen
tru viaţa ta?

3. Ce speranţă oferă Evanghelia 
acelora care trec azi prin neca
zuri? Ar trebui creştinii să fie 
pregătiţi să le facă faţă mai uşor?

Rose Otis este director al activităţilor 
femeilor din cadrul Conferinţei Gene
rale. •
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Miercuri

Răbdarea
'  N u este uşor!

Kay Kuzma

Când citesc 1 Corinteni 13 şi 
ajung la acea enumerare familiară 
a caracteristicilor dragostei, mă 
simt întotdeauna vinovată. De ce 
trebuie să înceapă această listă cu 
„Dragostea este îndelung răbdă- 
toare?“ M-aş simţi mult mai puţin 
vinovată dacă ar începe cu „dra
gostea este plină de bunătate.11

îmi este mai uşor să fiu bună 
decât răbdătoare. Bine, cel puţin 
în marea parte a timpului este 
mai uşor. A fi bun înseamnă a fi 
activ! E ceva ce trebuie să faci. 
Eşti bun când eşti amabil cu 
oamenii şi îi tratezi aşa cum ai 
dori să te trateze ei pe tine.

A fi răbdător înseamnă a nu 
face nimic. Şi pentru o persoană 
ca mine, care tot timpul face 
ceva, este greu!

Sunt mamă, am şi o fundaţie 
de condus. Am un milion de lu
cruri de făcut. De ce le trebuie 
copiilor o zi întreagă pentru a-şi 
face curăţenie în cameră? Şi indi
vidul ăsta din faţa mea de ce 
merge de atâţia km sub limita de 
viteză, când eu trebuie să ajung în 
atâtea locuri, să mă întâlnesc cu 
oameni, să fiu punctuală la aceste 
întâlniri? Şi de ce, când aleg cel 
mai scurt rând la casă, trebuie să 
descopăr că se instruieşte un nou 
casier şi merge atât de greu până 
ce el verifică tot? M ă simt ne
mulţumită chiar când telefonista 
va răspunde după ce sun prima 
dată. Am atâtea de făcut!

Răbdare înseamnă însă să nu 
faci nimic. Să te opreşti. Să 
aştepţi. înseamnă să rămâi pe re
cepţie, cum s-ar spune.

Chiar când iubeşti, este ceva 
ce trebuie „să  faci“ . Aceasta este 
slujba mea. Scriu pentru oameni, 
înregistrez programe radio şi ţin 
conferinţe prin care îi ajut pe 
oameni. Scriu chiar scrisori - e 
adevărat, uneori cu întârziere, 
dar totuşi le trimit. Aş face mai 
multe vizite, însă vizitele iau prea 
m ult tim p. V edeţi, dacă m-aş 
opri şi doar aş fi iubire, n-aş re
aliza prea mult. Aş avea aşa de 
puţin de arătat ca realizări prin 
eforturile mele! Dumnezeu are 
nevoie de mine ca să fac toate 
aceste lucruri, nu-i aşa?

Am învăţat ceva de la tragica 
ciocnire frontală în urma căreia 
mama mea şi-a pierdut viaţa, iar 
piciorul meu a fost grav afectat. 
Am învăţat că, deşi acesta este 
cel mai greu lucru pe care mi l-a 
cerut Dumnezeu vreodată, pot 
avea răbdare. Pot aştepta. Este 
permis să mă opresc şi să fiu eu. 
Dumnezeu m-a făcut o fiinţă (de 
la a fi), nu o maşină de făcut ceva.

Dumnezeu are răbdare
Unul dintre tablourile mele 

preferate care îl reprezintă pe 
Dumnezeu se găseşte în Apoca
lips 3,20. Aici nu scrie că Dom
nul Isus ne ia cu asalt şi bate vio
lent la uşa inimii noastre, strigând: 
„Lasă-m ă să intru“ . Nu, ci El stă 
şi bate. E un gentleman. Faptul 
că nu dă năvală, ci cere permisi
unea să intre înseamnă că El ne 
respectă, ne preţuieşte.

A da buzna în viaţa altcuiva 
când nu eşti dorit sau invitat în
seamnă abuz! Aşa cum a fost

atunci când acel autoturism mi-a 
tăiat calea, provocând atâta 
suferinţă psihică, fizică şi 
moarte, la fel se întâmplă în in
teracţiunile umane. Când o per
soană depăşeşte limita şi îşi 
impune voinţa unei alte per
soane, aceasta constituie abuz. 
Domnul Isus ar fi putut face 
acest lucru. însă El nu ne 
forţează nici în privinţa lucrurilor 
bune. El doar aşteaptă să-L in
vităm să intre.

O, şi cât de răbdător este El! 
Pe unii dintre noi ne-a aşteptat în 
decursul anilor de răzvrătire ai 
adolescenţei, pe parcursul anilor 
supraîmpovăraţi cu creşterea 
copiilor noştri, în timpul anilor 
de criză de la mijlocul vieţii şi 
poate încă ne aşteaptă. însă 
iubirea Lui nu renunţă niciodată.

Calea lui Dumnezeu este 
întotdeauna cea mai bună

Dumnezeu mi S-a descoperit 
pe o cale cu totul nouă atunci 
când viaţa mamei mele atârna în 
balanţă, după accident. Şansele 
ei de supravieţuire se îndepărtau 
încet - 30%, 20%, 10%. I-am 
cerut pastorului să vină să facă 
serviciul de ungere pentru mama.

Nu voi uita niciodată cuvin
tele lui. „Kay, un serviciu de un
gere va face la fel de mult pentru 
tine, ca să poţi să spui: ’Facă-se 
voia Ta, ca şi pentru mama ta, în 
vederea vindecării ei.“

„Facă-se voia Ta“ . Niciodată 
nu dorisem altceva în viaţa mea 
decât împlinirea voii lui Dum
nezeu. Şi totuşi, nu puteam spune 
acele cuvinte. A spune „facă-se 
voia Ta“ ar fi însemnat să-I pre
dau Domnului întreaga viaţă a 
mamei - iar eu trebuia să pun prea 
multe în joc. Eu eram cea care 
condusese maşina. Mama n-ar fi 
suferit accidentul dacă eu n-aş fi 
îndemnat-o să vină la mine în 
Tennessee. Ea era o continuă în
curajare pentru mine şi cel mai 
bun susţinător în lucrarea noas
tră. Tot ceea ce era important 
pentru mine depindea de rămâ
nerea în viaţă a mamei mele.
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Timp de două ore m-am lup
tat să rostesc acele cuvinte. Am 
plâns. L-am implorat pe Domnul 
pentru viaţa mamei mele şi apoi, 
renunţând la voinţa mea, am şop
tit, rar: „Facă-se Voia Ta“ .
Povara mi s-a luat de pe umeri. 
Pacea i-a luat locul.

Mai târziu, când i-am istorisit 
pastorului despre lupta mea, el 
m-a întrebat: ,,Kay, crezi că I-a 
fost uşor Domnului Isus să ros
tească acele cuvinte în grădina 
Ghetsemani, când ştia că are în 
faţă o moarte cumplită?"

A fost pentru prima dată când 
am simţit că am fost în grădină, 
cu Domnul Isus. Şi L-am găsit pe 
Dumnezeu acolo.

Apoi, pe măsură ce lunile tre
ceau, am început să mă gândesc 
că poate a fost mai bine că mama 
nu trebuia să trăiască toată viaţa 
ca invalid. Şi nu ştiu dacă ar fi su
portat s-o vadă pe sora mea sufe
rind de cancerul acela fatal sau 
s-o vadă pe cea mai mică dintre 
nepoate cu viaţa atârnând în ba
lanţă după o gravă operaţie la 
inimă. Deşi este greu fără mama, 
n-am să mai pun niciodată la îndo
ială calea aleasă de Dumnezeu.

Prea ocupaţi pentru 
a fi răbdători

Nu ştiu dacă aş fi avut expe
rienţa „grădinii" în cazul că aş fi 
fost în stare să merg .̂ întotdeauna 
am atâtea de făcut! însă acolo, în
tinsă pe spate pe patul de spital, 
am avut suficient timp. în acele 
două ore L-am aşteptat, L-am 
găsit. Cuvintele lui David au 
dobândit o nouă semnificaţie pen
tru mine.

„Domnul să-ţi fie desfătarea şi 
El îţi va da tot ce-ţi doreşte inima, 
încredinţează-ţi soarta în mâna 
Domnului, încrede-te în El şi El 
va lucra...“ (Ps.37,4-6).

„Odihneşte-te în Domnul, şi 
aşteaptă-L cu răbdare" (vers. 6 
după NKJV).

Mama a mai trăit 22 zile după 
accident, apoi, a adormit liniştită, 
în aşteptarea revenirii Domnului 
Isus. în acel timp de aşteptare,

am descoperit Plângerile lui Iere- 
mia. Şi ce încurajare: „Totuşi 
există o rază de speranţă: mila 
Lui nu se sfârşeşte niciodată. Nu
mai bunătăţile Domnului ne-au 
ferit de distrugere completă." 
(Plâng. 3,21.22, după TLB). 
Minunea că eram vie m-a trezit 
la realitate!!

Ieremia continuă: „M are este 
credincioşia Lui; bunătatea Lui 
.e înnoieşte în fiecare zi. Sufletul 
neu II cere pe Domnul ca moştenire 
a mea. De aceea nădăjduiesc în 
El." (v.23, 24 după TLB). Şi 
apoi iarăşi acele cuvinte care mă 
îndemnau să aştept cu răbdare, în 
Domnul: „Domnul este minunat 
de bun cu cine îl aşteaptă, cu cei 
care îl caută. Este bine atât să 
nădăjduieşti, cât şi să aştepţi în 
tăcere mântuirea care vine de la 
Domnul" (v.25,26 după TLB).

Emoţiile negative 
şi răbdarea

Este greu să ai răbdare când 
suferi datorită unor probleme per
sonale nerezolvate sau unor senti
mente negative. După moartea 
mamei, am avut sentimente 
teribile. De obicei, eram destul 
de echilibrată în relaţiile cu fraţii 
şi surorile mele. Fiind sora cea 
mai mare, purtam într-un fel răs
punderea pentru binele lor. De 
obicei eu eram cea care făcea 
pace.

Acum lucrurile s-au schimbat. 
Mă simţeam răspunzătoare pen
tru moartea mamei. Nimeni nu 
mă învinuia, şi to tuşi..., dacă nu 
era în vizită la mine, şi în maşina 
m ea ...“ .

Simţământul vinovăţiei 
năvălea asupra mea şi, o dată cu 
el, şi suferinţa, chinul şi furia. 
Toţi simţeam aceste lucruri. 
Acuzaţii false, gelozie şi procese 
de intenţie cu privire la lucruri 
neînsemnate au devenit dintr-o 
dată vulcani. Eu am explodat.
Fiul meu, Kevin, a fost şocat; nu 
mă mai văzuse niciodată pierzân- 
du-mi controlul. Nici eu! Nu-mi 
venea să cred cât de lipsită de 
răbdare eram.

Ce se întâmpla? Erau lucruri 
nerezolvate din copilărie. Fusesem 
un copil favorizat. Ceilalţi erau 
comparaţi în mod nefavorabil cu 
mine. Ei gândeau că, din moment 
ce eram cea mai mare, eu primeam 
partea leului în ce priveşte dragos
tea, atenţia, lauda şi admiraţia. 
Toate acestea au ieşit la suprafaţă 
doar după ce a murit mama.

M-am lăsat rănită de acuza
ţiile lor nedrepte şi durerea s-a 
transformat în furie explozivă.

Vorbisem ani la rând despre 
„rezervoarele noastre emoţionale" 
care ar putea conţine doar atât 
sau atât. Dacă sunt umplute cu lu
cruri pozitive, nu mai rămâne 
prea mult loc pentru cele nega
tive. însă o mică emoţie negativă 
poate creşte precum drojdia, con
taminând întregul rezervor până 
ce explodează. Şi aceasta s-a în
tâmplat cu mine.

După aceea, m-am întors la 
Psalmi ca să învăţ cum îşi trata 
David furia. Să privim din nou la 
Psalmul 37. începe cu:

„Nu te necăji din cauza celor 
răi, nici nu fi invidios pe cei ce 
lucrează cu nedreptate." (vers.l, 
după NKJV).

După ce cântă: „Aşteaptă-L 
cu răbdare", David vorbeşte 
despre modul în care se elibe
rează de sentimentele negative, 
în aceste cuvinte:

„Lasă mânia, părăseşte iuţimea, 
căci supărarea duce numai la 
rău." (vers.8).

David se elibera de mânie vor
bind Domnului despre ea. Nu 
este o  idee rea!

După cum apa şi uleiul nu se 
amestecă, la fel este şi cu sentimen
tele pozitive şi cele negative. Um- 
pleţi-vă viaţa cu lucruri pozitive 
şi urmarea va fi răbdarea. Umple
ţi-vă viaţa cu lucruri negative şi vă 
puteţi aştepta la explozii nervoase!

Orarul perfect al lui 
Dumnezeu

Poate cea mai mare demon
strare a programării perfecte a 
timpului de către Dumnezeu a 
fost o dată cu publicarea câtorva
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din cărţile mele. Datorită unor 
circumstanţe unice, am descope
rit un agent literar interesat să-mi 
vândă unui editor manuscrisul 
cărţii „Teaching Your Own Pre- 
school Children" (Cum să-ţi 
educi copiii preşcolari). Când am 
întrebat cât va dura, ea mi-a răs
puns că nu ia niciodată un manu
scris până nu este sigură că îl 
poate vinde în decurs de doi ani. 
Doi ani? Mi se păreau o eterni
tate, având în vedere că eu eram 
sigură că scrisesem o Carte care 
avea să schimbe lumea. Doi ani! 
Cum aş fi putut aştepta atât de 
mult?

A trecut un an, apoi al doilea. 
Am început alte proiecte şi una 
câte una cărţile pe care le-am 
scris pentru cititorii adventişti 
erau publicate. După cinci ani, 
am primit un telefon de la agen
tul meu: ,,Ţi-am vândut 
manuscrisul lui Doubleday, un 
mare editor din New York!“

Când a apărut acea carte în 
toate librăriile mari din ţară, pe 
prima pagină a ei erau enumerate 
toate celelalte cărţi pe care le 
scrisesem între timp, care puteau 
fi găsite doar în librăriile adven
tiste. Dacă acea carte ar fi fost 
publicată atunci când am vrut eu, 
nu s-ar fi făcut o asemenea publi
citate celorlalte cărţi. Programa
rea timpului pe care o face 
Dumnezeu este perfectă.

Cum clădeşte Dumnezeu 
caracterul

Totuşi, uneori este atât de 
greu să aşteptăm şi atunci noi 
încercăm să-L ajutăm pe Dum
nezeu. Avraam a făcut lucrul 
acesta şi vedeţi în ce încurcătură 
a intrat împreună cu Sara, pentru 
că a luat-o pe Agar de soţie şi s-a 
născut Ismael. Apoi Iacov, ştiind 
că dreptul de întâi născut avea să 
fie al său, nu L-a putut aştepta pe 
Dumnezeu şi l-a înşelat pe tatăl 
său. A trebuit să plece de acasă 
ca să nu fie omorât de fratele său.

Atât de adesea, noi încercăm 
să zorim lucrurile. Ne place să 
aranjăm noi lucrurile şi pe oameni.

Grăbindu-ne astfel, noi îi în
curajăm pe alţii în atitudinea lor 
greşită, luând asupra noastră o 
responsabilitate ce aparţine altora 
şi le dăm peste cap propria lor 
dezvoltare. Christine W yrtzen a 
redat acest lucru atât de frumos 
în acest cântec:

Prin uşa-ntredeschisă a casei din 
pădure / Zăresc surprins, o dramă ce 
strigă şi mă cheamă... /  Un fluture, 
din larvă, prin firele-i prea dure /  
încearcă să străpungă o nemiloasă 
vamă.

Poţi să priveşti frămăntul cuprins 
în disperare /  Fără să-ntinzi o mână 
grăbind eliberarea? / Poţi trece-uşor 
"pe lângă", cu-atăta nepăsare /  £i 
totuşi în conştiinţă să nu simţi tul
burare?

Voi ajuta făptura cea mică şi 
plăpândă, /  Tăindu-i împletirea de 
fire ce-o reţine. /  lată, eşti liber! 
Zboară, nimic să nu te strângă, / 
încearcă-n zbor înaltul, căci'numai 
sus e bine!

Şi prizonierul scapă în primul 
zbor de viaţă, /  E aşteptat în joc zglo
biu dinfloare-n floare... / Dar, ce sur
priză tristă, există şi-altăfaţă?! /  El 
pierde ’nălţime, cade, se zbate şi-apoi 
moare.

Eu n-am ştiut că-n lupta de-a se 
desface este / Câştigul de putere, de 
har şi rezistenţă, /  Că, după proba 
aspră, soseşte-o bună jertfă /  Vorbind 
de zbor durabil, înalt, cu influenţă.

Christine termină cântecul cu 
acest frumos mesaj:

Mă-torc spre mine, Doamne, căci 
ştiu ce vrei să-mi spui; /  Deşi n-am 
viziunea a ceea ce m-aşteaptă, /  Prin 
testul de durere, din vale, Tu mă sui,
/  Prin înălţimi de cântec, de 
mângâieri şi faptă.

în jocul disperării Tu îmi lucrezi 
valoarea /  Şi înţeleg mai bine ce-n- 
seamnă har din frângeri, /  Ce minu
nat oferă iubirea Ta, răbdarea /  Şi 
sfatul Tău m-aduce în anturaj de 
îngeri.

Prin uşa-ntredeschisă a casei din
spre viaţă /  îţi văd frămăntul luptei 
dorind a te desface, /  Te înţeleg că 
doare, dar dincolo de ceaţă /  Este-un 
izvor de cântec, de putere şi de pace.

Apostolul Iacov redă astfel 
aceasta: „Este viaţa voastră plină 
de încercări şi greutăţi? Atunci 
fiţi fericiţi, pentru că atunci când 
calea este grea, răbdarea are 
ocazia de a creşte. Aşadar, lăsaţi-o 
să crească şi nu încercaţi să 
răscoliţi problemele pe care le 
aveţi. Căci atunci când răbdarea 
voastră va fi în plină floare, veţi 
fi pregătiţi pentru orice, puternici 
în caractere, desăvârşiţi." (Iacov 
1,2-4 după TLB).

Eu doresc să am un caracter 
puternic, desăvârşit. Doriţi şi dv.? 
Acest lucru este posibil dacă ne 
deschidem inima lui Isus, care bate 
răbdător, şi spunem: „Facă-se 
voia Ta“ . Nu promit o viaţă 
uşoară, însă ştiu că întotdeauna 
căile Lui sunt cele mai bune, iar 
pogramarea evenimentelor în 
timp, pe care o face El, este per
fectă. In final, eu pot să cânt îm 
preună cu David:

„A m  aşteptat cu răbdare pe 
Domnul şi El S-a aplecat spre 
mine, şi mi-a auzit strigătul

M -a scos dintr-o groapă 
groaznică, din mocirlă, şi mi-a 
pus picioarele pe stâncă, mi-a 
fixat paşii.

Mi-a pus în gură o cântare 
nouă. Laudă Dumnezeului nos
tru. Mulţi vor vedea acest lucru 
şi se vor teme şi se vor încrede în 
Domnul." (Ps.40,1-3 NKJV).

întrebări pentru discuţie:
1. Este răbdarea reactivă sau 

proactivă? Eşti de acord cu 
afirmaţia autoarei că „a  avea răb
dare înseamnă să nu faci nimic" ?

2. Ai un antidot pentru 
nelinişte?

Dacă nu, care dintre punctele 
enumerate de autoare ţi se pare 
cel mai promiţător?

3. Este răbdarea mai uşor ac
cesibilă anumitor tipuri de per
sonalitate? Ori ar trebui ca toţi 
creştinii umpluţi cu Duhul Sfânt 
să fie în aceeaşi măsură răb
dători?

Kay Kuzma este preşedintele aso
ciaţiei Family Matters cu sediul la 
Cleveland, Tennessee.
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Joi

Bunătatea
O recunoaştem atunci când o vedem. 

Insă,.trist, nu o vedem prea mult în jur.

Werner K. Vyhmeister

Thelma Gilbert, o văduvă ad
ventistă care locuia în Morrice, 
Michigan, s-a hotărât să se mute 
în însorita Florida. Agentul imo
biliar a venit şi a aşezat semnul 
„De vânzare14 în faţa casei ei. De 
îndată ce l-au observat, vecinii 
au început o neobişnuită campa
nie./\

Intr-o zi, Gilbert a găsit sem
nul acoperit cu o pătură. în  altă

zi, semnul era înlocuit cu un altul 
pe care se putea citi: ’Este îm 
potriva legii statului să afişaţi 
semne care împiedică vederea. 
Vă rugăm să-l îndepărtaţi."

Apoi, la câteva zile după 
aceea, Gilbert a văzut 75 de 
oameni mărşăluind pe drumul de 
acces spre casa ei, purtând pan
carte pe care era scris: „Vecinii 
îţi vor simţi lipsa"; „Te iubim, te

rugăm nu pleca"; şi „NU, NU, 
NU!" Când a ieşit afară, i s-a în
mânat o petiţie semnată de 101 
dintre vecinii ei, în care era ru
gată să rămână.

Astfel, Thelma Gilbert a 
rămas în Michigan. Ca şi în is
torisirea din Noul Testament 
despre Tabita (Dorea), vecinii lui 
Gilbert fuseseră impresionaţi de 
„faptele ei bune şi de milosteni
ile ei." (Fapte 9,36). Viaţa ei 
oglindea sfatul Ellenei White: 
„Nu neglijaţi să vorbiţi vecinilor 
voştri şi să le faceţi tot binele 
care vă stă în putere pentru ca să 
puteţi, ’cu orice chip, să mântuiţi 
pe unii din e i’“ 1

„Roada Duhului însă este ... 
bunătatea." (Gal.5,22).

O virtute pentru fiecare zi
Este imposibil să definim bu

nătatea în mod adecvat printr-o 
singură propoziţie, deoarece bu
nătatea este legată de fapt de 
toate celelalte atitudini şi virtuţi
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creştine. Cea mai bună cale de 
a-i sesiza semnificaţia este s-o 
vedem în acţiune.

Biblia este plină de relatări 
care ilustrează bunătatea ome
nească şi efectele acesteia.

Istoria lui Rut este iniţial o 
tragedie, însă se termină prin 
biruinţă. Sfârşitul este fericit pen
tru că bunătatea lui Rut faţă de 
soacra sa, Naomi, i-a atras 
atenţia lui Boaz, ruda lor. Ur
marea a fost că Rut a devenit un 
nume în genealogia Domnului 
Isus Hristos.

Ca rege, pe când era tânăr, 
David i-a căutat „pe cei care au 
mai rămas din casa lui Saul“ pen
tru ca „să le arate bunătate de 
dragul lui Ionatan." L-a găsit pe 
Mefiboşet, fiul cel olog al 
prietenului său, i-a asigurat re
surse financiare şi i-a oferit un 
loc la masa lui, „ca unuia dintre 
fiii împăratului." (vezi 2 Sarn.9).

Soţia excelentă este lăudată în 
Proverbe pentru că „ea  deschide 
gura cu înţelepciune şi învăţături 
plăcute îi sunt pe limbă." 
(Prov.31,26).

Când Dumnezeu S-a întâlnit 
cu Moise pe Muntele Sinai a 
doua oară, pentru a scrie porun
cile pe alte table de piatră, El a 
ales ocazia pentru a Se descrie pe 
Sine însuşi prin cuvintele: „D om 
nul Dumnezeu este un Dum
nezeu plin de îndurare şi 
milostiv, încet la mânie, plin de 
bunătate şi credincioşie." 
(Ex.34,6).

Bunătatea lui Dumnezeu (în 
limba ebraică chesed) este atotcu
prinzătoare. Istoria poporului lui 
Dumnezeu, atât ca individ, cât şi 
în ansamblu - de fapt a întregii 
lumi - constituie o scenă pe care 
se derulează bunătatea lui Ie- 
hova.

Cu aceeaşi ocazie, când Dum
nezeu S-a apropiat de Moise, El 
a asociat bunătatea cu adevărul. 
De asemenea, El a declarat că 
bunătatea se manifestă prin ier
tarea fărădelegii, a răzvrătirii şi

păcatului. însă El a mai spus: 
„nicidecum cel vinovat nu va 
rămâne nepedepsit", (vers.7). 
Bunătatea lui Dumnezeu, 
adevărul şi judecata fac parte din 
planul lui Dumnezeu de a ne eli
bera de păcat.

Bunătatea lui Dumnezeu este 
descrisă şi ilustrată în Biblie în 
multe ocazii. Bunătatea este te
meiul pe care Israel poate nădăj
dui „belşug de răscum părare... 
din toate nelegiuirile lui." (Ps. 
130,7.8). Acest lucru se aplică 
atât indivizilor care caută ier
tarea, cât şi tuturor naţiunilor din 
preajma lui Israel.

Exemplul de bunătate al lui 
Dumnezeu este temelia pentru 
speranţa că şi copiii Lui vor fi 
buni. Parafrazând îndemnul 
Domnului Hristos, am putea 
spune: ,,De aceea fiţi şi voi buni, 
cum şi Tatăl vostru cel ceresc 
este bun." (vezi Mat. 5,48).

O condiţie necesară pentru 
creştini

în  Noul Testament, bunătatea 
este o calitate esenţială a 
urmaşilor Domnului Hristos. 
Deoarece Domnul Hristos i-a ier
tat pe ei, creştinii trebuie să „fie 
buni unii cu alţii, miloşi şi să se 
ierte unul pe a ltu l" . (Efes 4,32; 
Gal.6,1.2.). Această bunătate tre
buie să-i cuprindă chiar şi pe 
vrăjmaşii lor - fără a se aştepta 
ceva în schimb - cu excepţia răs- 
platei veşnice - pentru că ei sunt 
copii ai Celui Prea înalt şi însuşi 
Dumnezeu „este bun şi cu cei ne
mulţumitori, şi cu cei răi" (Luca 
6,35).

Viaţa Domnului Hristos pe 
pământ a fost un exemplu viu de 
bunătate în acţiune. El i-a vinde
cat pe bolnavi, a predat cu răb
dare lecţii cu privire la mântuire, 
i-a mai acordat şanse chiar lui 
Iuda, când L-a trădat.

Bunătatea a fost ilustrată de 
Domnul Hristos în pilda 
samariteanului milos, în pilda cu 
„oile" şi „caprele" la sfârşitul

timpului şi atunci când i-a luat 
apărarea femeii care a turnat 
mirul cel scump pe capul Său, în 
casa lui Simon, în Betania.

Bunătatea lui Dumnezeu faţă 
de omenire şi-a găsit mani
festarea cea mai înaltă în planul 
de mântuire. Bunătatea Domnu
lui Hristos şi dragostea Lui au 
fost dovedite clar în mântuirea 
care nu se bazează pe „faptele 
făcute de noi în neprihănire, ci pe 
îndurarea Lui." (Tit.3,5).

Un nume nobil
Cuvântul grecesc „chrestos" 

din Noul Testament este tradus 
de regulă prin „ b u n " . Pronunţia 
acestuia este aproape identică cu 
a numelui grecesc „Christos" 
(Hristos). în  biografia făcută îm 
păratului Claudiu (41-54 d.Hr.), 
istoricul roman Suetoniu îl 
menţionează pe Domnul Isus 
folosind numele latinizat „Chres- 
tus“ . Tacit, un alt istoric roman, 
se referea la urmaşii lui Isus de- 
numindu-i „C hrestiani".

Se pare că scriitorii din 
primul secol, aflându-se faţă în 
faţă cu numele Mântuitorului, au 
considerat că este mai uşor să se 
refere la El folosind numele 
„Chrestos", derivat de la „chre
stos" (bun), decât numele Chris
tos (cel uns). însăşi pronunţia 
era, în sine, o recunoaştere a fap
tului că Domnul Isus era Cel Bun 
prin excelenţă.

Bunătatea este inclusă în mai 
multe liste cu virtuţi creştine din 
Noul Testament.

Aceasta constituie un ingredi
ent vital al virtuţii atotcuprin
zătoare care este iubirea.

O virtute practică
Ellen W hite spunea că 

adevărul ar trebui să-i facă pe 
oameni buni. De fapt, reformato
rii ar trebui să fie cei mai buni 
dintre oameni.

Bunătatea trebuie să se mani
feste în vorbire, fapte şi chiar în 
priviri. Avertizările aspre, când
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este nevoie să fie adresate, tre
buie rostite tot cu bunătate.

„Sinceritatea şi integritatea 
nu sunt o scuză pentru lipsa de 
bunătate şi curtoazie", spunea 
dânsa. 2

Dânsa observa bine că la 
mulţi oameni „se poate ajunge 
doar prin fapte de bunătate dezin
teresată. în primul rând trebuie 
alinate nevoile lor fizice. Când ei 
văd dovezi ale dragostei noastre 
neegoiste, le va fi mai uşor să 
creadă în iubirea Domnului Hris- 
tos“ . „U n creştin bun, amabil, 
este cel mai puternic argument în 
favoarea creştinismului." 4

„Dacă ne-am umili înaintea 
lui Dumnezeu şi am fi buni, 
amabili, blânzi şi miloşi, ar fi o 
sută de convertiri la adevăr acolo 
unde acum este doar una." 5

E o diferenţă
„Tamatoe, rege al Huahinei, 

o insulă situată la aprox. 120 km 
de Tahiti, a devenit creştin în 
anul 1818, ca urmare a strădani
ilor misionarilor Societăţii 
Misionare din Londra. Unii din
tre vecinii lui Tamatoe de pe o in
sulă apropiată îi urau pe creştini 
şi s-au hotărât să-l omoare pe Ta
matoe împreună cu toţi cei care 
deveniseră creştini ca şi el.

Totuşi, complotul a fost 
descoperit de creştini şi un grup 
dintre ei s-a ascuns, nu departe 
de locul de debarcare. Pe măsură 
ce vrăjmaşii lor coborau din 
bărci în întuneric, erau dezarmaţi 
fără a li se face vreun rău fizic.

Dezarmaţi fiind acum, 
păgânii erau siguri că îi aşteaptă 
o moarte crudă. Ne putem 
imagina surpriza lor când Tama
toe şi tovarăşii lui creştini i-au 
tratat cu bunătate pentru că, le-au 
explicat ei, Domnul Isus i-a 
învăţat pe urmaşii Săi să fie buni 
cu vrăjmaşii lor.

însă creştinii au mers mai de
parte. Au pregătit un ospăţ bogat 
la care i-au invitat pe duşmanii 
lor de odinioară. La sfârşitul

ospăţului, unul dintre şefii 
păgânilor s-a ridicat şi a spus că, 
datorită neaşteptatei lor bunătăţi, 
el s-a hotărât să devină un urmaş 
al lui Hristos. I s-au alăturat şi 
alţii şi în câteva zile toţi idolii de 
pe insulă au fost distruşi şi toţi 
s-au făcut creştini". 6

Efectul bunătăţii asupra celor 
neconvertiţi s-a simţit de 
nenumărate ori atunci când fap
tele creştinilor au fost remarcate 
de vecinii lor - când s-a purtat de 
grijă celor în suferinţă, când 
copiii orfani au fost îngrijiţi în or
felinate, când cei din închisori au 
fost vizitaţi de membrii bisericii, 
când oameni afectaţi de ca
lamităţi naturale, războaie sau 
alte nenorociri sunt ajutaţi în nu
mele Domnului Hristos şi 
Evanghelia este împărtăşită în 
spiritul Domnului Hristos.

Bunătatea autentică, 
o consecinţă natu
rală a relaţiei noas
tre cu Domnul 
Hristos, va lucra 
legături puternice 
între membrii 
bisericii şi va con
tribui la deschiderea 
inimilor celor necon
vertiţi.

Dar numai bunătatea auten
tică, asemenea celei a Domnului 
Isus, poate avea o asemenea in
fluenţă. în Coloseni 3, Pavel 
arată cât de important este pentru 
creştini „să fi fost înviaţi împre
ună cu Hristos" (vers.l), viaţa 
lor „fiind ascunsă cu Hristos în 
Dumnezeu" (vers.3), şi „fiind 
îmbrăcaţi cu omul cel nou, care 
se înnoieşte spre cunoştinţă, după 
chipul Celui ce l-a creat."

(vers. 10). Atunci, adaugă el, „ca 
aleşi ai lui Dumnezeu, sfinţi şi 
preaiubiţi", creştinii ar trebui să 
aibă „o  inimă plină de îndurare, 
cu bunătate, cu smerenie, 
blândeţe, cu îndelungă răbdare, 
îngăduindu-se unul pe altul, 
iertându-se unul pe altul." 
(vers.12,13).

Bunătatea autentică, o con
secinţă naturală a relaţiei noastre 
cu Domnul Hristos, va lucra 
legături puternice între membrii 
bisericii şi va contribui la 
deschiderea inimilor celor necon
vertiţi.

„Roada Duhului însă este ... 
bunătatea".

întrebări pentru discuţie
1. A existat în viaţa ta o 

ocazie când un anumit act de 
bunătate te-a ajutat să nu te 
pierzi din punct de vedere spiri
tual? Poţi să împărtăşeşti în 
câteva cuvinte această expe
rienţă?

2. Poate fi bunătatea „organi
zată" sau „program ată"? Ori 
este ea ceva spontan?

3. Sunt creştinii obligaţi să fie 
buni cu oamenii cu care, indiscu
tabil, nu sunt de acord (de ex. 
criminali, înşelători, politicieni 
corupţi)? Dacă da, ce formă ar 
trebui să ia bunătatea?

Bibliografie:

1 Ellen White , Christian Service, pag. 116.
 2  , Prophets and King, pag. 237.
 3  , Testimonies, voi. 6, pag. 84.
 4  , Gospel W orkers, p. 122.
 5  , Testimonies, voi. 9, pag. 189.
6 Donald Emest Mansell and Vesta West 
Mansell Sure as the Dawn, pag. 307.
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Vineri

Cumpătarea
Dincolo de egoism şi beneficiu personal

Roberto Badenas

Duhul Sfânt îi înzestrează pe 
creştini cu daruri diferite, însă El 
lucrează pentru a produce toate 
felurile de roade în fiecare creştin, 
nu doar în unii.

Când Duhul Sfânt ne ia în 
stăpânire, el nu influenţează nu
mai relaţia noastră cu Dumnezeu 
şi cu semenii, dar şi atitudinea 
noastră faţă de noi înşine. Pavel 
numeşte această atitudine engk- 
rateia, care înseamnă literal „a  fi 
puternic lăuntric" şi ar mai putea 
fi tradus prin „stăpânire de sine" 
sau „cumpătare personală".

Dacă citim cu atenţie cele 
nouă înzestrări ale Duhului, 
prezentate în Galateni 5,22.23, 
observăm că patru dintre daruri 
descriu calităţile spirituale de 
bază ale credinciosului - dragos
tea, bucuria, pacea şi credincio- 
şia; alte patru descriu virtuţile 
necesare în relaţiile creştinului - 
îndelunga răbdare, bunătatea, 
facerea de bine, blândeţea; iar ul
tima - cumpătarea - descrie rela
ţia creştinului cu sine însuşi: 
puterea de a ne stăpâni dorinţele 
şi pasiunile, controlul de sine pe 
care trebuie să-l avem.

Cumpătarea aparţine vieţii 
spirituale

Virtutea denumită prin ter
menul engkrateia (stăpânire de 
sine) a fost foarte mult preţuită în 
morala filozofică a Greciei 
clasice şi în elenism. Din perspec
tiva aceasta, este izbitor cât de

puţin spaţiu i se acordă în Biblie: 
nu apare niciodată în Vechiul 
Testament şi doar de patru ori în 
Noul Testament - Galateni 5,23; 
Fapte 24,25 şi de două ori în 2 
Petru 1,26.

în alte trei ocazii, Pavel 
foloseşte cuvinte având aceeaşi 
rădăcină, pentru a compara lupta 
personală a credinciosului îm 
potriva păcatului cu stăpânirea 
pe care o exercită atletul asupra 
corpului său (1 Cor.7,9; 9,25). 
însă orice restricţie în sens as
cetic este străină de Pavel.

Dacă acest termen - 
„stăpânire de sine" - este întâlnit 
atât de puţin în Noul Testament, 
motivul este acela că viaţa creşti
nului este călăuzită de Duhul Sfânt. 
Stăpânirea de sine a credinciosu
lui în ce priveşte dorinţele şi im
pulsurile sale se realizează nu 
prin puterea lui, ci prin puterea lui 
Dumnezeu. Darul mântuirii prin 
Domnul Hristos nu lasă loc pen
tru vreo metodă proprie de 
dobândire a mântuirii. Stăpânirea 
de sine este doar roada Duhului, 
nu o cale de mântuire.

Cumpătarea începe 
în interior

Folosirea cuvântului roadă în 
loc de faptă arată clar că aici nu 
este vorba de ceva ce noi avem 
de făcut. Faptele implică efort 
omenesc, tensiune, străduinţe. 
Roada, fructul, este urmarea 
minunată a misterului vieţii.

Roada nu poate fi „ făcu tă".
Poate fi doar „adusă sau pro
dusă" . Aşa cum strugurele iese 
din viţă, la fel cumpătarea este 
din viaţă, viaţa spiritului, o viaţă 
ce rezultă din dependenţa noastră 
personală de Domnul Hristos. 
Domnul Isus a spus: „Eu sunt 
viţa, voi sunteţi mlădiţele: cine 
rămâne în Mine şi în cine rămân 
Eu aduce multă roadă; căci 
despărţiţi de M ine nu puteţi face 
nimic." (Ioan 15,5). Noţiunea de 
roadă ne ajută, de aceea, să 
vedem diferenţa dintre „fapte" şi 
„rezu lta te". Nici un efort artifi
cial nu poate face roade. Roada 
Duhului este produsă în mod 
natural atunci când trăim în 
Duhul" (Gal.5,25).

Deşi lucrarea Duhu
lui manifestată prin 
cumpătare afectează 
cele mai vizibile as
pecte ale vieţii, 
aceasta nu începe din 
afară, ci din interior, 
din inimă. Duhul 
face ca obiceiurile, 
deprinderile, stilul 
nostru de viaţă să fie 
corecte atunci când 
acest lucru se petrece 
întâi cu inima.

Cumpătarea este ultima roadă 
menţionată în acest text. Aceasta 
ar trebui să fie o avertizare utilă 
pentru aceia care sunt ispitiţi să o 
pună pe primul plan în viaţa de 
credinţă. Cumpătarea este o 
roadă a Duhului, şi nu o condiţie 
de acceptare de către Dumnezeu.

Deşi lucrarea Duhului mani
festată prin cumpătare afectează 
cele mai vizibile aspecte ale
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vieţii, aceasta nu începe din 
afară, ci din interior, din inimă. 
Duhul face ca obiceiurile, deprin
derile, stilul nostru de viaţă să fie 
corecte atunci când acest lucru se 
petrece întâi cu inima.

Aceasta este deosebirea prin
cipală între calea noastră şi cea a 
lui Dumnezeu. Noi începem ade
sea cu exteriorul şi încercăm să 
lucrăm spre centru. Dumnezeu 
începe chiar de la centru şi, 
schimbând inima, El ne schimbă 
viaţa.

De aceea roada Duhului nu 
este alcătuită numai din obiceiuri 
şi deprinderi, ci este acea putere 
care poate schimba atitudinea şi 
tendinţele noastre, transformând 
viaţa noastră obişnuită într-o 
viaţă „dem nă de Evanghelia lui 
Hristos“ . (Fii. 1,27 după NKJV). 
Numai Dumnezeu este acela care 
poate face din viaţa noastră 
obişnuită ceva extraordinar.

Crescând spre desăvârşire
în  contextul epistolei, „roada 

Duhului" (inclusiv cumpătarea) 
este în opoziţie cu desfrâul, 
mânia, beţia şi toate celelalte 
menţionate la „faptele firii 
pământeşti". (G al.5,19-21).

Cumpătarea este, înainte de 
toate, stăpânirea tuturor obice
iurilor şi dorinţelor noastre care 
afectează toate aspectele stilului 
nostru de viaţă, de la pofte şi 
pasiuni, până la mâncare şi bău
tură. Faptul că stăpânirea de sine
- cumpătarea - este considerată o 
roadă sugerează noţiunea de creş
tere, de maturizare progresivă, 
continuă. Şi, de asemenea, ideea 
că aceasta poate fi cultivată şi tre
buie să ne dăm interesul pentru 
ea!

în  lumea naturală a grădinilor 
noastre, anotimpurile, vremea 
ajută secerişului. Orice fruct, pen
tru a creşte sănătos şi frumos, are 
nevoie de timp, răbdare şi îngri
jire specială, şi acest lucru este 
adevărat în mod deosebit în 
domeniul spiritual, unde este 
vorba de roadele Duhului. Tot 
ceea ce are viaţă este vulnerabil 
şi implică riscuri.

Sănătoşi ca să facem bine
O altă subliniere importantă 

este aceea că un fruct nu este 
niciodată o ţintă prin sine însuşi. 
Pomul nu face fructe pe care să 
le consume el însuşi. Ele sunt 
destinate a sluji altora.

Tendinţa noastră omenească 
este de a obţine rezultatele cum
pătării pentru propria mulţumire, 
satisfacţie (pentru a fi mai 
sănătos sau mai fericit, pentru a 
fi admirat, etc.), astfel încât le
gitima noastră preocupare pentru 
stilul nostru de viaţă creştin 
poate deveni o capcană de ego
ism sau legalism. Această preocu
pare poate devia foarte uşor de la 
călăuzirea Duhului la îndem
nurile omeneşti.

în cazul cumpătării, trebuie să 
biruim dorinţele firii pământeşti, 
să evităm ceea ce este rău şi să 
facem bine altora. Doar atunci 
când preocuparea pentru un stil 
de viaţă mai sănătos ţinteşte din
colo de fericirea, frumuseţea sau 
satisfacţia personală şi are ca 
obiectiv o mai bună slujire a lui 
Dumnezeu prin slujirea omenirii, 
doar atunci aceasta atinge 
adevărata dimensiune spirituală. 
Pentru Domnul Isus, chiar 
sfinţirea pare a nu fi o ţintă în 
sine însăşi. în rugăciunea către 
Tatăl, El a spus că S-a sfinţit 
pentru ucenicii Lui (Ioan 17,19).

Duhul Sfânt ne sfinţeşte viaţa 
prin cumpătare pentru a glorifica 
numele lui Dumnezeu în corpu
rile noastre (1 Cor.6,19.20) nu 
numai printr-o sănătate mai 
bună, dar şi printr-o slujire mai 
bună. Roada Duhului trebuie să 
existe pe deplin, astfel ca cei din 
jurul nostru să poată fi hrăniţi.

„Pe măsură ce primiţi Duhul 
lui Hristos - Duhul unei iubiri

Un fruct nu este 
niciodată o ţintă prin 
sine însuşi. Pomul nu 
face fructe pe care să 
le consume el însuşi. 
Ele sunt destinate a 
sluji altora.
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Frumoasa ţintă a unei 
vieţi şi sănătăţi depli
ne, de care putem be
neficia, nu trebuie să 
afecteze felul în care 
îi privim pe aceia a că
ror stare este departe 
de acest ideal. Să nu 
uităm că orice fiinţă 
omenească păstrea
ză deplina demnitate 
de copil al lui Dumne
zeu, chemat spre a fi 
readus la starea de la 
început de către un 
Dumnezeu al dragostei.

neegoiste şi al lucrării pentru alţii
- veţi creşte şi veţi aduce roadă. 
Virtuţile Duhului se vor coace în 
caracterul vostru. Credinţa voas
tră va creşte, convingerile voas
tre se vor adânci, iubirea voastră 
va ajunge desăvârşită. Veţi re
flecta din ce în ce mai mult 
asemănarea cu Domnul Hristos.“ 
(Parabolele Domnului, pag. 68, 
ed. engl.). Curând, ultimul mare 
seceriş va fi copt şi Domnul Hris
tos va veni pentru a-Şi culege 
preţioasa recoltă.

Spre slava lui Dumnezeu
într-o astfel de lume bolnavă, 

tristă şi păcătoasă cum este 
lumea noastră, nevoia după o 
viaţă cumpătată se simte mai ur
gentă ca niciodată. Insă cum
pătarea nu se poate mărgini la a 
abandona fumatul, a nu dori al
coolul şi drogurile, a adopta o 
dietă sănătoasă, a face mişcare 
fizică şi a se îngriji de sănătate. 
Sănătatea cuprinde toate obice
iurile vieţii. „Fie că mâncaţi, fie 
că beţi, orice faceţi, faceţi spre sla

va lui Dumnezeu14. (1 Cor. 10,31). 
Cumpătarea este o problemă de 
echilibru. Ca şi adevărata edu
caţie, adevărata cumpătare în
seamnă „dezvoltarea armonioasă 
a puterilor fizice, mintale şi spiri
tuale". (Educaţie, p.13).

Fiinţa umană - trup, suflet şi 
spirit - constituie un întreg (1 Tes. 
5,23). Cu toate minunatele şi vul
nerabilele ei mecanisme, valoarea 
ei este infinită deoarece a fost 
creată de Dumnezeu, răscum
părată de Isus Hristos şi locuită 
de Duhul Sfânt (1 Cor. 6,19).

Acesta este motivul pentru 
care frumoasa ţintă a unei vieţi şi 
sănătăţi depline, de care putem 
beneficia, nu trebuie să afecteze 
felul în care îi privim pe aceia a 
căror stare este departe de acest 
ideal. Pentru că noi trebuie să nu 
uităm că orice fiinţă omenească, 
chiar dacă este în suferinţă, dacă 
are un handicap, dacă este afec
tată de boală, păstrează deplina 
demnitate de copil al lui Dum
nezeu, chemat spre a fi readus la 
starea de la început de către un 
Dumnezeu al dragostei.

într-o zi, foarte curând, când 
Domnul Isus va veni, corpurile 
noastre muritoare - sănătoase sau 
bolnave - vor fi readuse la 
desăvârşire (1 Cor. 15,51-55). 
Atunci vom reflecta în mod per
fect chipul Creatorului, în felul 
cum plănuise El iniţial. Cu toţii 
vom fi sănătoşi, sfinţi şi fericiţi 
pentru veşnicie. (Apoc.21,1-4).

întrebări pentru discuţie
1. Fac eu oare greşeala de a 

limita „cumpătarea" doar la pro
bleme de sănătate? Dacă da, cum 
aş putea schimba această situaţie?

2. Faptul că Pavel aşază cum
pătarea ultima între roade îi 
micşorează cu ceva valoarea?

3. Ce înseamnă pentru mine 
să fiu cumpătat, să fiu „puternic 
lăuntric" ?

Roberto Badenas este profesor de 
teologie la Institutul adventist 
Collonges, Franţa.

D ra g o s te a / (urmare din pag. 14)

Apostolul, enunţând caracte
risticile personalităţii creştinului 
şi punându-le pe acestea în con
trast cu un mod de viaţă lumesc, 
a lăsat scris aceste cuvinte: „însă 
roada Duhului este dragostea, bu
curia, pacea, îndelunga răbdare, 
bunătatea, facerea de bine, cre- 
dincioşia, blândeţea, înfrânarea 
poftelor" (Galateni 5,22.23).

Pavel insistă că preocuparea 
noastră în viaţa creştină nu ar tre
bui să fie în primul rând pentru 
ce facem, ci mai ales pentru ceea 
ce suntem. Astfel, dragostea este 
roada, rezultatul prezenţei lăun
trice a Duhului Sfânt.

„Roada Duhului nu poate fi 
niciodată imitată. Căci este vorba 
de ceea ce este cineva, nu de 
ceea ce face. Această roadă 
elimină orice ambiţie. Darurile 
sunt exterioare, însă roada este in
terioară. Minunile pălesc, însă 
roadele rămân" (Ron Hembree, 
Fruit o f the Spirit, 1969, pag. 13).

Roada Duhului este dragos
tea. Când un creştin îl acceptă pe 
Domnul Isus în viaţa sa şi îi 
îngăduie stăpânire deplină - în 
viaţă ca şi în moarte - atunci ur
marea va fi roada Duhului. Nu 
este vorba doar de o aspiraţie, şi 
nici de o iluzie. Duhul lucrează 
cu putere, iar creştinul aduce 
roadă.

întrebări pentru discuţie:
1. Discutaţi cei trei termeni 

pentru cuvântul dragoste, pe care 
îi m en ţionează  autorul. D aţi 
exemple pentru fiecare tip de 
dragoste din viaţa de fiecare zi.

2. Cum poate fi dragostea un 
principiu? Care este atunci locul 
sentimentului în ce priveşte 
dragostea?

J.J.Nortey a fost preşedintele Divizi
unii Africa-Oceanul Indian.
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Sabat dim ineaţă

Credincioşia
Putem deveni vrednici de încredere prin Duhul.

Robert S.Folkenberg

Mai mult decât oricare alt scri
itor al Bibliei, apostolul Pavel a 
expus adevărul creştin crucial al 
neprihănirii prin credinţă.

De la Pavel învăţăm că „omul 
este îndreptăţit prin credinţă fără 
faptele legii" (Rom.3,28); şi că 
„nu există .. .condamnare pentru 
cei care sunt în Hristos Isus." (Rom. 
8,1 după N.I.V.). „Fiindcă ştim 
că omul nu este socotit nepri
hănit prin faptele legii", scria el, 
„ci numai prin credinţa în Isus 
Hristos, am crezut şi noi în Hris
tos Isus, ca să fim socotiţi nepri
hăniţi prin credinţa în Hristos, iar 
nu prin faptele Legii, pentru că 
nimeni nu va fi socotit neprihănit 
prin faptele Legii." (Gal. 2,16).

Credinţă, nu îngăduinţă 
pentru păcat

Cu toate acestea, oricât de 
puternic ar fi accentuat apostolul 
mântuirea prin credinţă fără fap
tele legii - chiar acele fapte bune 
făcute sub inspiraţia Duhului Sfânt
- Pavel nu a fost un libertin. Pen
tru el, libertatea în Hristos însem
na libertate din robia încercării 
de a se salva prin fapte, de acel 
efort zadarnic şi fără speranţă. 
„Rămâneţi dar tari şi nu vă plecaţi 
iarăşi sub jugul robiei." (Gal. 5,1).

Totuşi, Pavel nu a vrut nicio
dată să spună, cum dădeau de în
ţeles unii din vremea lui, că mân
tuirea prin Hristos ar fi îngăduit 
în vreun fel credincioşilor să facă 
pe plac poftelor fireşti, pământeşti. 
Dimpotrivă, „fraţilor, voi aţi fost

chemaţi la slobozenie; numai nu 
faceţi din slobozenie o pricină ca 
să trăiţi pentru firea pământeas
că, ci slujiţi-vă unii altora în 
dragoste" (vers. 13).

După Pavel, creştinii răscum
păraţi prin sângele lui Hristos nu 
trebuie să slujească firii, ceea ce 
duce la moarte, ci Duhului, care 
conduce la viaţă. Pavel a pus 
aceste două impulsuri în con
tradicţie, chiar în război. „Zic 
dar: umblaţi cârmuiţi de Duhul şi 
nu împliniţi poftele firii pămân
teşti. Căci firea pământească 
pofteşte împotriva Duhului şi 
Duhul împotriva firii pământeşti: 
sunt lucruri potrivnice unele al
tora, aşa că nu puteţi face tot ce 
voiţi", (vers. 16,17).

Ellen White descria sursa 
unei vieţuiri biruitoare scriind ur
mătoarele: ’ Sfinţirea este măsura 
desăvârşirii. în momentul în care 
ne predăm pe noi înşine lui Dum
nezeu, crezând în El,avem nepri- 
hănirea S a ... Domnul Hristos 
cere o slujire neîmpărţită a in
imii. .. Când ne predăm Lui în 
acest fel, Domnul Hristos dă o- 
dihnă minţii noastre şi (Hristos) 
consacră inimile şi mâinile noas
tre în serviciul S ău ... Noi vom 
da pe faţă harul Său în caracterul 
nostru; căci avem viaţa Sa. El ne 
prezintă în faţa Tatălui ca fiind 
fără pată; pentru că suntem 
sfinţiţi prin sângele Său“ (Review 
and Herald, 25 iulie 1899).

Pavel enumeră „faptele f irii" : 
imoralitatea, „necurăţia, desfrâ-

narea, închinarea la idoli, vrăjito
ria, vrăjbile, uciderile, beţiile" şi 
aşa mai departe. „V ă spun mai 
dinainte, cum v-am mai spus", 
avertiza el, „că cei care fac astfel 
de lucruri nu vor moşteni împă
răţia lui Dumnezeu."

Imediat după aceea, Pavel 
prezintă „roada Duhului", pu
nând-o în contrast cu „faptele 
firii pământeşti." A procedat ast
fel pentru a accentua, probabil, 
faptul că, spre deosebire de pă
cate, care sunt comise prin despăr
ţirea de Hristos (şi acestea sunt 
fapte), roada Duhului ia naştere 
numai din Duhul, reproducând în 
noi caracterul Domnului Hristos. 
Printre roadele Duhului se află 
dragostea, bucuria, pacea, înde
lunga răbdare, blândeţea, bună
tatea şi credincioşia (vers. 22).

Accent pe credincioşie
în acest articol dorim să ne 

concentrăm atenţia asupra „cre- 
dincioşiei". Cuvântul derivă din 
grecescul pistis şi înseamnă atât 
„credinţă", cât şi „credincioşie".

Credinţa, desigur, este o atitu
dine de încredere în cineva - în 
acest caz în Dumnezeu. Credin
cioşia este o calitate a compor
tamentului care dă altora teme
iuri de a se încrede în noi. Deşi 
este imposibil a decide doar pe 
baza etimologiei cuvântului ce 
semnificaţie are aici, contextul in
dică a fi vorba de credincioşie, 
care este mai direct compatibilă 
cu celelalte dimensiuni ale roadei 
Duhului.

Uneori, se pare că suntem 
mulţumiţi cu un standard mai re
dus de credincioşie în lucrurile 
spirituale decât în cele practice. 
De exemplu, dacă nouă din zece 
avioane sosesc cu bine la 
destinaţie, consideraţi că ar fi un 
raport bun? Dacă aş putea spune 
astfel, am considera aceasta o 
performanţă de credincioşie? 
Dacă motorul dv. ar pomi doar o 
dată la fiecare trei încercări, ar fi 
aceasta o realizare credincioasă? 
Dacă v-aţi duce la serviciu doar
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două-trei săptămâni pe lună, v-ar 
considera şeful credincios? Dacă 
nu v-aţi plăti de câteva ori pe an 
impozitele, vi s-ar spune oare:
„Ei bine, de 10 ori din 12 nu e 
deloc rău?“

Credincioşie
Noi cântăm imnul „M are este 

credincioşia Ta“ , referindu-ne la 
Dumnezeu. însă ce semnificaţie 
are aceasta în ce ne priveşte pe 
noi, creştinii? Cum se manifestă 
credincioşia în viaţa noastră?

Dicţionarul W ebster defineşte 
„credincioşia" ca „stricteţe sau 
minuţiozitate în îndeplinirea unei 
datorii“ ; „fidelitate faţă de cu
vântul rostit, făgăduinţă, legă
mântul etc.“ ; „statornicie în 
devotament, dragoste, loialitate", 
„vrednic de nădejde, încredere 
ori crezut".

Atunci, credincioşia ar trebui 
să fie manifestarea acestor 
trăsături de caracter în viaţa unui 
creştin.

Calităţile enumerate în de
finiţia de mai sus sunt în mod 
vădit acelea pe care aşteptăm să 
le vedem la cel ce umblă călăuzit 
de Duhul. Roada Duhului nu este 
nimic mai mult decât mani
festarea caracterului lui Hristos 
în viaţa noastră prin puterea su
pranaturală, regeneratoare a 
Duhului Sfânt, pe care îl accep
tăm atunci când ne predăm lui 
Isus.

De aceea, după cum Domnul 
Hristos Şi-a îndeplinit în mod 
strict şi minuţios datoriile Sale; a 
fost credincios cuvântului Său, 
legământului Său şi făgă
duinţelor Sale; statornic în devo
tament şi dragoste; vrednic de 
nădejde şi încredere - aşa vom fi 
şi noi.

Desigur că nu vom putea ma
nifesta niciodată toate aceste 
calităţi ale credincioşiei, în 
măsura în care acestea au fost 
prezente în viaţa lui Isus. însă 
prin lucrarea D uhului Sfânt în 
noi, vom reflecta aceste 
trăsături.

în  lucrurile mici
însuşi Domnul Hristos a făcut 

o descriere clară a principiului 
credincioşiei: „Cine este credin
cios în cele mai mici lucruri este 
credincios şi în cele mari; şi cine 
este nedrept în cele mai mici lu-# 
cruri este nedrept şi în cele mari. 
Deci dacă n-aţi fost credincioşi 
în bogăţiile nedrepte, cine vă va 
încredinţa adevăratele bogăţii?" 
(Luca 16,10.)

Credincioşia implică în
crederea că persoana respectivă 
va face lucrarea pe care a fost 
chemat să o facă. Dacă suntem 
sârguincioşi şi cinstiţi în lucrurile 
mici, atunci vom fi şi în cele 
mari. Cât de adesea creştinii 
visează să facă fapte măreţe, 
minunate pentru Dumnezeu şi 
totuşi, în da to riile  obişnuite , 
legate de existenţa zilnică, ei se 
dovedesc a fi nevrednici de în
credere.

în lucrurile mici, care la su
prafaţă nu au consecinţe mari sau 
spectaculoase, ne dovedim noi 
credincioşia care contribuie la 
formarea caracterului nostru, 
acea credincioşie care este ur
marea locuirii lăuntrice a Duhu
lui Sfânt. Cei care au fost folosiţi 
cu multă putere de către Dum
nezeu au început prin a fi credin
cioşi şi sârguincioşi în „lucrurile 
m ic i" , cerute de Dumnezeu. Cre
dincioşia, care este roada Duhu
lui, se manifestă printr-o încredere 
fermă că vom face lucrurile pe 
care trebuie să le facem - începând 
de la a duce gunoiul până la a 
conduce o companie; de la a face 
şi menţine curăţenia în casa noas
tră până la a ridica o biserică.

Maica Tereza din Calcutta a 
fost întrebată odată: „Cum  măsu
raţi succesul lucrării dv.?“

Pentru o clipă a fost în încurcă
tură, apoi a răspuns: „Nu-mi amin
tesc ca Domnul să fi vorbit vreo
dată de succes. El a vorbit numai 
despre credincioşie în dragoste."

Ellen W hite a scris: „Credin
cioşia, hărnicia, purtarea de grijă,

integritatea ar trebui să caracteri
zeze întreaga noastră lucrare, ori
unde ne-am afla, în bucătărie, în 
atelier, la birou, în spital, la facul
tate sau oriunde ne-am găsi în 
via D om nului". (Messages to 
Young People, p.230).

Cuvintele ei confirmă cele 
spuse cu sute de ani înainte de 
Solomon în eclesiastul: „Tot ce 
găseşte mâna ta să facă, fă cu 
toată puterea ta! Căci în locuinţa 
morţilor în care mergi nu mai 
este nici lucrare, nici chibzuială, 
nici ştiinţă, nici înţelepciune!" 
(Ecles.9,10).

Nu de la noi înşine
Noi nu putem produce o cre

dincioşie a noastră, tot aşa cum 
nu putem produce prin noi înşine 
dragoste, blândeţe sau alte daruri 
ale Duhului. în  dimensiunile lor 
biblice, aceste atribute vin numai 
de la Dumnezeu. De aceea, ele se 
numesc nu roada creştinului, ci 
roada Duhului. Numai printr-o 
predare zi de zi sub puterea Dom
nului poate fi prezentă credin
cioşia în viaţa noastră.

Astfel, în virtutea a ceea ce 
Domnul Hristos a făcut pentru 
noi, vestea cea bună a mântuirii 
nu cuprinde doar iertarea de fap
tele firii pământeşti, ci şi 
curăţirea de faptele firii prin 
puterea lui Dumnezeu şi înlo
cuirea lor cu minunata mani
festare a roadei Duhului.

întrebări pentru discuţie:
1. Care este definiţia pe care 

ai da-o credincioşiei? Este posi
bil să fii credincios în ochii lui 
Dumnezeu şi în acelaşi timp să 
fii privit exact opus de aceia care 
te cunosc bine?

2. De ce este mai greu să fii 
credincios în lucrurile mici ori 
atunci când nu te vede nimeni?

3? Credincioşia joacă vreun 
rol în mântuirea noastră? Ce mo- 
tiv(e) ai putea aduce?

Robert S. Folhenberg este preşedinte 
al Conferinţei Generale a ad
ventiştilor de ziua a şaptea.
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„Cei ce sunt ai 
lui Hristos...66
_____________Dezideriu Faluvegi_____________

Sabat după-amiază

încă o oră, şi după primul 
apel: Să spunem nu firii! - ne 
găsim iarăşi înaintea Aceluia 
care ne atrage cu atâta dragoste 
către El.

încă o oră - timp pentru decizie
- şi se va şti dacă am ascultat de 
chemarea: Să declarăm război 
firii, s-o jefuim de toate drep
turile ei, mai cu seamă de dreptul 
ei de a fi ascultată în continuare.

încă o oră - pentru a ne 
reaminti somaţia: Să continuăm 
războiul pornit împotriva ei 
poate de treizeci de ani, de zece 
ani, de un an sau de un timp şi 
mai scurt - de câteva luni de când 
ne-am înrolat sub steagul în
sângerat al Mielului iubit.

Liberaţi de buruienile firii, 
care destul timp ne-au supt vlaga 
spirituală, curăţiţi, adunaţi, legaţi 
mai sus de ţărână, ca nişte 
vlăstari răsăriţi din Viţa nobilă a 
veacurilor, am fost învăţaţi timp 
de o săptămână cum şi cu ce folos 
să aducem roade noi - roadele 
Duhului Sfânt. Dorind mân
tuirea, prin rugăciunile înălţate în 
acest scop ne-am deschis spre 
Soarele Dreptăţii şi ne aducem 
aminte că nu exisă rugăciune sin
ceră, care să rămână fără răspuns. 
Astfel, prin credinţă, ne bucurăm 
de roada Duhului, care este:

• Iubirea - şi ca orice copilaş, pu
tem spune cine este prietenul nostru;

•  Bucuria - deoarece grija cea 
mai mare a Creatorului nostru 
este aceea de a sluji intereselor 
noastre;

• Pacea - căci sângele Lui ne-a 
curăţat;

• îndelunga răbdare - prin 
care suntem în stare să aşteptăm 
până ce Domnul va interveni în 
favoarea noastră;

• Bunătatea - făcând marea 
descoperire că Hristos este 
,,Chrestos“ (îţi stă la dispoziţie, 
este binevoitor, bun, prietenos).
El este ,,to hreston tou theou“ - 
bunătatea lui Dumnezeu 
(Rom.2,4);

• Facerea de bine - cum se 
adevereşte că El a şi făcut, face 
şi va face tot binele la care îl în
deamnă inima Lui divină;

• Credincioşia - reflectând 
valoarea lucrurilor dintre cele 
mai mici, făcute în spiritul lui 
Hristos;

• Blândeţea - ca a Mielului de 
la care dorim s-o învăţăm;

• înfrânarea poftelor - să ştim 
să cântărim totul în cântarul ceru
lui. împodobiţi ca asemenea 
roade, avem pecetea lăuntrică a 
prezenţei Duhului lui Hristos în 
inima şi viaţa noastră. Despre 
acest Duh, Domnul spune că „va 
lua din ce este al M eu“ . Deci, ori 
spunem roada Duhului, ori 
spunem dovada prezenţei Dom
nului Hristos în noi, dar 
înţelegem acelaşi lucru: Roada 
Duhului lui Hristos înseamnă 
roada prezenţei lui Hristos în noi.

Ca urmare, ascultând apelul 
făcut la ora de introducere, acum 
o săptămână, când ni s-a pus în 
faţă nevoia răstignirii firii

pământeşti, am primit o nouă 
identitate, adică nu mai suntem 
ceea ce am fost şi nici nu mai 
aparţinem aceluia care ne-a ţinut 
în stăpânire, „căci cei ce au 
răstignit firea păm ântească îm 
preună cu patim ile şi poftele ei 
sunt ai lui H ris to s"  şi „ d a c ă  
n -a re  cineva Duhul lui Hristos, 
nu este al Lui“ (Gal.5,24; Rom.

8’9)-
în noua noastră calitate, fiind 

„ai lui H ristos", pornim peste o 
oră în cea mai crâncenă bătălie 
ce s-a purtat vreodată. Pornim la 
cucerirea tuturor ţinuturilor ini
mii, pentru a căror redobândire 
Tatăl L-a dăruit pe unicul Său 
Fiu.

Marele nostru Comandant îşi 
numără acum oastea. El ştie - 
după roadele lor - cine sunt ai 
Lui. Iar dacă în acest moment 
suntem sinceri faţă de noi înşine, 
ştim de asemenea cui aparţinem. 
Ferice de cei care, în această săp
tămână, şi-au deschis inimile, 
făcând loc Comandantului vieţii 
lor. Ei sunt liberi acum, în acest 
moment solemn, să repete în 
taina inimii lor, împreună cu 
mine, mărturisirea fericită: „Da, 
Doamne Isuse! Eu Te-am ales 
drept Comandant al vieţii mele. 
îţi mulţumesc pentru că pot şti că 
sunt al T ău!... De fapt, pentru ce 
să comande altcineva viaţa mea, 
afară de T ine? ..."

Momentul este solemn şi sunt 
încredinţat că nici un frate, nici o 
soră, nici unul dintre prietenii noş
tri, nici unul dintre tinerii noştri, 
nici unul dintre copiii noştri dragi 
nu a rămas mut, ci a rostit împre
ună cu m ine .. .ce anum e?... îi in
vit pe cei ce doresc să rostim şi 
cu voce tare mărturisirea aceasta, 
sau mai bine zis cuvintele prin 
care îl declarăm  pe Domnul 
Hristos Com andantul vieţii 
noastre. De data aceasta, sun
tem liberi să spunem în rugăciu
nile noastre publice nu numai 
formula: „Isus, Comandant al 
vieţii noastre" ,  ci şi „Com an
dant al vieţii Mele!" (Lăsăm 
timp pentru rugăciuni.)
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Ne dăm seama că trăim mo
mente înalte. Simţiţi că nu sună 
chiar aşa înspăimântător de
claraţia teribilă a apostolului 
Pavel: „Cei ce n-au Duhul lui 
Hristos, nu sunt ai Lui“ ? în urma 
rostirii rugăciunii propuse mai 
înainte, simţim deja înăuntrul 
nostru ce înseamnă eliberarea, că 
„împotriva acestor lucruri nu 
este Lege“ .

Nu există nici o condamnare! 
Dimpotrivă, avem cuvinte de 
laudă din partea Aceluia care ne 
socoteşte ca fiind ai Săi.

Ne-aducem aminte de Ghedeon. 
Toţi copiii noştri ar ridica mâna, 
dacă aş întreba: Cine vrea să ne 
povestească istoria acestui bărbat 
atât de curajos? El a fost ales de 
Domnul, pentru că a fost al Lui. 
Ghedeon ştia că acolo unde este 
Domnul nu se poate vorbi decât 
de biruinţe. Nu şi-a putut con
cepe altfel religia. De aici şi cu
vintele de adresare: „Domnul 
este cu tine, viteazule!" Din deru
larea acestei istorii strălucitoare, 
aflăm apoi că Domnul i-a cunos
cut pe nume pe aceia prin care 
vroia să obţină biruinţa. Vitejii 
au fost chemaţi să lupte luptele 
Domnului.

La fel şi astăzi, exclamarea 
noastră: „Ştiu în cine am cre
zut!" se întâlneşte cu declaraţia 
încurajatoare a lui Isus: „Ştiu 
cine sunteţi. Voi sunteţi ai M ei!" 
El este totdeauna recunoscător şi 
declară bucuros: „Voi suteţi 
aceia care aţi rămas necontenit 
cu Mine.“ Şi aceste cuvinte au 
fost rostite atunci când umbra 
crucii devenea tot mai densă. Cu 
alte cuvinte: „M ă bucur că vă 
pot şti alături de Mine, căci 
sunteţi ai Mei!"

Este înălţător gândul că, din
tre miliardele de oameni ai acestei 
lumi, aici, azi, trupul lui Hristos
- Biserica Sa - se decide a fi a 
Lui, acum, la răscrucea vremii. 
Şi El continuă: Cunosc capacită
ţile voastre, dispoziţia voastră, 
lipsurile voastre. Am încredere 
în voi. Ştiu că veţi aprecia tot 
ce sunt gata să fac pentru voi.

Poate vă gândiţi la răsplata pe 
care o aşteptaţi de la Mine. Ca 
orice soldat care merge la luptă, 
aveţi dreptul să vă gândiţi şi la 
răsplată. Şi Eu M -am angajat în 
luptă, şi am luptat cu gândul că 
voi fi răplătit. Răsplata Mea 
sunteţi voi. Iar în ceea ce vă 
priveşte, pot spune de acum care 
este răsplata voastră. Răsplata 
voastră sunt Eu. Priviţi la Mine 
ca la un împreună luptător cu 
voi. Port în trupul Meu semnele 
cruntelor bătălii şi trăiesc! Nici 
voi nu veţi pieri. Cei ce sunt ai 
Mei au trecut deja de la moarte la 
viaţă. Duhul Meu aduce roade în 
ei, şi aceasta înseamnă începutul 
vieţii veşnice. Biruinţa Mea, ca şi 
a voastră, obţinută împreună cu 
Mine, este definitivă. Nu re
nunţaţi la ea! Puteţi avea în faţa 
ochilor cuvintele triumfale ale 
luptătorului care, cu mult înain
tea voastră, s-a dedicat Mie. De 
la el aveţi cuvintele: „Mulţumiri 
fie aduse lui Dumnezeu, care ne

poartă totdeauna cu carul Lui de 
biruinţă, în Hristos" (2 Cor.
2,14).

Este cineva printre noi care 
doreşte să adeverească prin pro
priile sale cuvinte, şi din propria 
sa experienţă, că cele scrise aici 
de apostolul neamurilor sunt în
tru totul adevărate? Zăbovim 
puţin pentru a asculta cuvintele 
de adeverire a afirmaţiei apos
tolului Pavel.. .(timp pentru măr
turisiri).

„V oi sunteţi dăruiţi de Tatăl - 
Mie. M -a încurajat să vă cer pen
tru Mine (Ps 2,8). V-am cerut, şi 
de atunci în continuu pot repeta 
că nu am pierdut, din vina Mea, 
pe nici unul dintre cei dăruiţi 
Mie de Tatăl.

Şi porunca Lui M ă obligă. 
(Ioan 6,39). Deschideţi Bibliile, 
şi vedeţi, şi citiţi cu voce tare, 
dacă scrie aşa. Şi Scriptura nu se 
poate desface. Voi sunteţi dăruiţi 
de Tatăl - Mie. Sunteţi ai Mei. 
Nimeni nu vă poate smulge din
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mâinile Mele (Ioan 10,29). Voi 
sunteţi ai Mei, pentru că aduceţi 
roadele Duhului Meu. Astfel şi 
Eu vă pot spune, chiar acum şi 
aici, cine sunt prietenii Mei (Ioan
15,14). Acelaşi lucru - sunt con
vins - ştie fiecare dintre cei de 
aici... Repet: ’Voi sunteţi 
prietenii Mei, dacă faceţi ce vă 
poruncesc Eu, adică să rămâneţi 
în Mine şi să vă iubiţi unii pe 
alţii’ (v. 4.12).

Rămânând în Mine, rămâneţi 
ai Mei, după cum şi Eu rămân în 
Tatăl, şi rămân al Lui. Prin Mine, 
purtăm acelaşi nume. Eu sunt şi 
Fiul lui Dumnezeu şi Fiul omu
lui. Tatăl Se numeşte Tatăl Meu, 
cum citiţi: 'Tatăl lui Hristos’.
Prin Mine, şi voi - fiii oamenilor - 
sunteţi numiţi fii ai lui Dumnezeu 
şi purtaţi numele de creştini, 
după numele M eu - Hristos. 
îm preună alcătuim  o familie. F i
ind membri ai aceleiaşi familii, 
ne ţinem  laolaltă, plănuim  îm 
preună, adunăm îm preună, 
apărăm îm preună, şi tot ce 
avem este şi al Tatălui, şi al 
Meu, şi al vostru. Tatăl Meu 
este stăpân peste  toate. El Mi 
le-a dăru it pe toa te , iar pe voi 
v-am  făcut stăpâni peste toate lu
crurile pe care le am: peste cele 
prezente şi peste cele viitoare.

De fapt, noi alcătuim laolaltă 
o echipă. Ceea ce ne caracterizea
ză este chiar spiritul de echipă... 
Vă aduceţi aminte că v-am trimis 
doi câte doi? Lucrul acesta a de
venit o obişnuinţă printre voi. 
Spre Emaus, la fel, au plecat doi, 
purtând în inimi toată durerea 
despărţirii noastre. Totuşi, nu aţi 
fost doi, ci cu Mine - o echipă. 
Ochii vi s-au luminat, privirile 
voastre au pătruns dincolo de 
cele ce vă împresurau şi aţi fost 
fascinaţi de frumuseţea unor 
adevăruri atât de simple şi, să 
spunem, atât de clare. Aşa s-a în
tâmplat, pentru că am alcătuit o 
echipă! Ca urmare, şi inimile al
tora au fost şi vor fi înviorate 
atâta timp cât istoria acestei 
echipe minunate va fi propovă
duită spre mărturie.

Ştiu că aţi fost întristaţi, dar 
nu aţi avut gândul renunţării. 
M -aţi iubit şi nu v-aţi ataşat de 
vreun alt comandant. în inimile 
voastre, tot Eu am rămas Coman
dantul suprem şi aţi fi fost gata 
să intraţi şi în moarte, numai să 
M ă vedeţi în frunte. Iată, Eu stau 
în frunte şi vă comand: nu să in
traţi în moarte, ci să intraţi în 
viaţă, pentru Mine, pentru bucu
ria Mea, ca rod al suferinţelor 
Mele. Eu voi sta între voi şi 
vrăjmaşii voştri şi le voi porunci: 
Nu vă atingeţi de aceştia, căci 
sunt ai M ei!

Aveţi o uniformă, ce vă 
deosebeşte: haina neprihănirii 
Mele. Voi faceţi parte deja din 
noua creaţiune. Cu voi am 
început, înainte să fac cer nou şi 
pământ nou. Prin noi împreună, 
împărăţia lui Dumnezeu se va 
umple de neprihănire. Creşteţi 
deci necontenit, până la statura 
plinătăţii Mele (Ef.4,10). Să fiţi 
cu Mine pretutindeni, unde voi fi 
Eu. Călcaţi pe urmele Mele, de la 
primii paşi, prin Golgota până-n 
slavă - pe străzile de aur ale No
ului Ierusalim, unde cei de ieri şi 
cei de mâine să ştie că sunteţi ai 
Mei.

Luaţi-vă timp şi zăboviţi cu 
mine în Sanctuarul din ceruri. Şi 
Eu vă voi sta alături când fila 
cărţii se va întoarce la numele 
vostru. Până atunci, vreau să vă 
şoptesc o taină: 'Vorbiţi, nu 
tăceţi, că am mult norod în 
cetatea aceasta’ - nu vă des
curajaţi. Lucraţi cu inimă. Cine 
vă ascultă - pe M ine M ă ascultă. 
Tot ce vi se va face, Mie Mi se 
va face. Iar prin voi, Eu voi lu
cra. Veţi avea succes şi bucurii, 
pentru că în Mine se găsesc iz
voarele vieţii voastre. Puterile 
voastre nu scad deci, ci se înno
iesc: veţi umbla şi nu veţi osteni.

Un lucru să nu uitaţi: Nu vă 
numesc şi nu vă socotesc robL 
Sunteţi fii şi moştenitori. Voi îmi 
ridicaţi case, şi Eu vă pregătesc 
locaşuri. Cum M ă primiţi pe 
Mine în casele voastre, aşa vă 
primesc şi Eu în casa Tatălui

Meu. îngerii se miră de voi, iar 
Eu o veşnicie voi vorbi despre 
voi pe unde voi merge. Ţara lu
minilor e o ţară infinită. în ea se 
reflectă slava înţelepciunii felu
rite a lui Dumnezeu. Vă e dor de 
patrie?... De casa părintească? 
Cunosc acest dor. Am fost şi Eu 
departe de casa Tatălui Meu. Voi 
veni curând - mai repede decât 
aţi crede, numai să nu vă găseas
că nepregătiţi venirea Mea. Ziua 
aceea va fi înfricoşătoare. Nu 
cumva, din vreun motiv, să lipsiţi 
când ochii Mei vă vor căuta. Nu 
vă daţi înapoi. îndrăzniţi!
Credeţi! Lucraţi!

Iar dacă obosiţi sub povara 
grea a limitelor voastre omeneşti, 
veniţi la Mine, şi Eu vă voi da 
odihnă. Eu sunt Domnul Sabatu
lui. Am poruncit să aveţi odihnă. 
Odihna voastră va fi un semn că 
sunteţi ai Mei. în  fiecare săptă
m ână reveniţi pentru această zi, 
ca s-o petrecem împreună. Ca un 
leu voi veghea şi voi păzi odihna 
voastră, care va fi atât de vădită, 
încât cei ce nu au odihnă se vor 
mânia pe voi. Cei ce nu sunt ai Mei 
nu vor avea odihnă, în timp ce pa
cea voastră va fi ca valurile mării.

Voi veţi avea odihnă şi veţi 
vorbi între voi, iar un înger va 
scrie în carte cuvintele voastre. 
Am încredere că şi conversaţia 
voastră va fi în ceruri. Veţi vorbi 
între voi despre prietenul vostru 
minunat, şi aceasta va însemna 
pentru voi mai multă bucurie 
decât toate subiectele plăcute ale 
lumii laolaltă. Astfel, unde doi 
sau trei veţi vorbi despre Mine, 
Eu voi fi acolo. Nu înseamnă o 
minune că ceea ce se spune, se 
gândeşte sau doar se simte pe 
pământ de ai Mei este auzit, ob
servat, simţit în ceruri? Şi care 
sunt cele mai irezistibile cuvinte 
care se aud până sus, în 
depărtări? Acele cuvinte, pe care 
vi le-am învăţat când eram cu 
voi. „A şa să vă rugaţi..

Dezideriu Faluvegi predă la Institutul 
Teologic Adventist şi editează versi
unea în limba maghiară a Curierului 
Adventist.
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Roadele Duhului
WAYNE HICKS

Bun găsit, dragi prieteni, la începutul acestei for
midabile Săptămâni de rugăciune - 1995!

Formidabilă? Pentru copii, Săptămâna de rugăciune 
înseamnă, într-adevăr, nişte povestiri interesante, dar 
formidabilă, nu e cam mult spus?

Ei bine, pentru anul acesta, am plănuit ceva mai 
deosebit. Da, mai întâi, vor fi povestirile pe care le 
aştepţi totdeauna în săptămâna de rugăciune. Dar am 
pregătit şi câteva noutăţi - activităţi pentru tine şi pen
tru grupa ta. Şi, dacă vei participa în fiecare zi, vei 
vedea cât de minunată poate tî Săptămâna de mgdciune.

Probabil că te vei întreba ce fel de activităţi. Per
fect. Iţi voi explica imediat. Dar hai să vedem cum va 
arăta programul fiecărei ore.

1. Mai întâi, exerciţiul de memorare, care, în pro
gramul nostru, se va numi Mărgăritarul de preţ. Ce 
poate fi aşa de minunat să înveţi pe dinafară? E ade
vărat că, pentru unii, învăţatul pe dinafară nu e ceva 
prea uşor, nici prea plăcut. Dar nu e uşor nici să în
grijeşti de un cal, să-l perii, să-l ţesăli, însă e foarte 
plăcut să călăreşti, să străbaţi în goană păduri şi dum
brăvi, luându-te la întrecere cu prietenii.

Ascultă acum, te rog, acest text din Psalmi 119,11: 
"Strâng Cuvântul Tău în inima mea, ca să nu păcătu
iesc împotriva Ta."

Nu ştiu cum te descurci 
tu, dar eu am încercat în toate 
felurile să nu mai păcătuiesc.
Şi, în acest verset, Dumnezeu 
ne spune un secret, învăţân- 
du-ne exact ce să facem ca să 
nu mai păcătuim. Ce avem de 
făcut? Să strângem, sau să 
"depozităm", Cuvântul Său în 
inima noastră sau, altfel spus, 
să învăţăm pe dinafară texte 
din Biblie.

2. Apoi, vine Povestirea 
biblică. Povestirile biblice au 
fost parcă făcute ca să fie 
foarte plăcute la citit. Iar eroii 
Bibliei sunt mai formidabili 
decât oricare personaj pe care-1 
poţi vedea la TV. Probabil că unora dintre voi le plac 
filmele sau nuvelele ştiinţifico-fantastice. Citiţi povestirea 
de luni, în care este vorba despre o fantomă, care i-a în
grozit pe ucenicii aflaţi într-o barcă. Vă plac eroii tip su- 
per-man? Aşteptaţi povestirea din ultima zi.

3. Punctului următor am putea să-i zicem Exerciţiu 
practic. Unele dintre aceste exerciţii pot fi lăcutc şi de 
unul singur, dar ar fi mult mai interesant, dacă le-ai 
putea face împreună cu altcineva. Cu cine? Cu cineva

din familie, din vecini, cu un coleg. Iar ocazia: altarul 
familial, o întâlnire cu echipa ta "Explo" sau, chiar la 
adunare, cu grupa ta de prieteni. Cu cât vor participa 
mai mulţi, cu atât va fi mai interesant.

4. Scenariul. Ce este un scenariu? Bună întrebare. 
Pentru fiecare zi, este prevăzută o idee, pe care o 
puteţi dezvolta şi prezenta în grup, fie ca o povestire, 
fie ca un dialog, fie ca o mică scenetă. Şi aici este loc 
pentru fantezia şi talentele voastre. Uneori, este vorba 
de o povestire biblică, alteori, de o întâmplare petre
cută în zilele noastre. Pe ideea sugerată, puteţi crea fie
o povestire grozav de interesantă, fie un dialog...

5.Următorul punct din program s-ar putea numi Să 
trecem la acţiune. De obicei, când spunem Săptămâna 
de rugăciune, ne gândim la un timp pe care îl petrecem 
ascultând povestiri din Biblie şi rugându-ne. Dumnezeu 
doreşte ca noi să-I predăm viaţa noastră prin rugă
ciune. Dar El ştie, de asemenea, că o adevărată consa
crare a inimii, se va dovedi prin fapte. Deci, la treabă! 
Pentru fiecare zi vi se sugerează câte o activitate. S-ar 
putea să aveţi chiar idei mai bune. Important este să 
treceţi la acţiune şi veţi descoperi cât de minunat este 
să îl urmezi cu adevărat pe Isus.

6. Dezbateri şi discuţii. Veţi avea un câştig mai 
mare din povestiri şi activităţi, 
dacă veţi discuta toate acestea 
cu grupul. Rezervaţi-vă câte 
cincisprezece minute, la fiecare 
ocazie, pentru a repeta împre
ună versetul de memorat şi 
povestirea şi pentru a vedea în 
ce măsură aţi realizat activi
tatea propusă. Plănuiţi tot îm
preună şi activităţile pentru ziua 
următoare. Apoi, fiecare să se 
întrebe sincer "Ce aş putea să 
mai fac pentru Dumnezeu?"

7. E)upă povestirea şi ac
tivităţile fiecărei zile, treci şi 
prin întrebările de la rubrica 
Testul roadelor. Ce e acest test? 
De fapt, este o întrebare de gân
dire, care te ajută să te cunoşti 

mai bine şi să vezi dacă, într-adevăr, I-ai dat voie 
Duhului Sfânt să facă Să crească în viaţa ta "roadele" 
Sale.

Ce părere ai, este potrivită pentru Săptămâna de 
rugăciune tema Roadele Duhului? Ar putea fi ceva 
mai potrivit?

W ayne Hicks este directorul D epartamentului 'lineret al 

Conferinţei A ZS Columbia de Nord, Spokane, Washington.
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Sabat

"Roada Duhului...

este

DRAGOSTEA”

Mărgăritarul de preţ
Galateni 5,22.23: "Roada Duhului, 
dimpotrivă, este dragostea, bucuria, 
pacea, îndelunga răbdare, bunăta
tea, facerea de bine, credincioşia, 
blândeţea, înfrânarea poftelor; îm
potriva acestor lucruri nu este 
lege".

Despre creştere şi roade
Ai semănat vreodată ceva în- 

tr-o grădină? Pentru cei care lo
cuiesc la ţară, semănatul este o 
activitate obişnuită. Dar pentru 
ceilalţi, lucrurile sunt puţin altfel. 
Cine se apucă de grădinărit, în
cepe prin a-şi face tot felul de so
coteli: ce ar putea semăna, ce 
pomi ar putea pune, cam cât ar 
putea "scoate", câte răsaduri din 
fiecare fel i-ar trebui, şi aşa mai 
departe.

Ei bine, eu am un prieten care, 
de când se ştia, trăise la oraş. Nu 
ţinuse niciodată în mână o sapă 
sau o greblă. După ce s-a căsăto
rit, s-a hotărât să-şi cumpere un 
teren şi să se apuce de grădinărit. 
Locuia la bloc, dar a găsit un 
teren potrivit, şi-a cumpărat şi 
uneltele necesare - o cazma, o 
sapă, o greblă.

Apoi, a făcut rost de seminţe 
şi răsaduri. A citit, s-a informat 
bine şi a făcut planuri. în final, a 
hotărât că, printre altele, ar trebui 
să aibă şi o recoltă de 120 de 
roşii ( le-a socotit la bucată, nu la 
kilogram).

Cum cresc roşiile? Fireşte, pe 
plantele care se numesc aşa. Asta 
ştia şi prietenul meu. Merele 
cresc în măr, prunele în prun, 
morcovul este rădăcina plantei cu

acest nume, şi aşa mai departe. 
Dar era o problemă. El avea im
presia că fiecare "fir" de roşie, 
adică fiecare plantă, nu dă decât o 
roşie. Şi probabil că ai înţeles 
deja ce s-a întâmplat. Da, da. Aşa 
a făcut. Pentru că dorea 120 de 
roşii, a plantat 120 de răsaduri!

Poate că vei spune: „Deştept 
băiat, n-am ce zice! Cum poate 
un om matur să nu ştie nici măcar 
atâta lucru?“

Hai să nu-1 judecăm prea as
pru, fiindcă mulţi dintre noi ştim 
tot atât de puţin despre roadele 
dumnezeieşti, numite în Biblie 
roada Duhului. Tuturor ne-ar plă
cea să avem fructele sau roadele 
despre care ne vorbeşte versetul 
de memorat - dragostea, bucuria, 
pacea, răbdarea, bunătatea, face
rea de bine, credincioşia, blân
deţea şi înfrânarea, sau stăpânirea 
de sine.

Deci cum putem obţine aceste 
"roade" care ne vor face să fim 
nişte creştini fericiţi? Răspunsul 
este simplu: primindu-L pe Isus.

Mărul, prunul sau cireşul nu 
trebuie să hotărască ce fructe să 
facă. De la sine, mărul face mere, 
prunul - prune şi cireşul - cireşe.

Şi creştinul aduce roade. Dacă 
ne-am predat lui Isus şi dacă reîn- 
noim zilnic această predare, vom 
aduce şi noi roade. Bineînţeles, 
nu mere sau cireşe. Dar, ca ur
mare a lucrării Duhului Sfânt, ini
mile noastre vor fi pline de dra
goste, bucurie, pace, îndelungă 
răbdare, bunătate, facere de bine, 
credincioşie, blândeţe, stăpânire 
de sine.

Povestirea biblică -  
Un crocodil, o baie şi un coş

Hai să citim o povestire bibli
că în care este vorba despre pri
ma dintre roadele citate în Gala
teni 5 - dragostea.

Cu foarte mulţi ani în urmă, în 
Egipt, o prinţesă a coborât la Nil, 
dis-de-dimineaţă, ca să facă baie. 
(Dacă vrei să citeşti povestirea, o 
găseşti în Exod, cap.2).

Eu unul, pentru nimic în lume 
nu aş face baie în Nil. Probabil, 
pentru că m-am obişnuit cu apa

curată de robinet, cu duşul şi cada 
de baie. Oricum, nici nu mi-ar 
trece prin minte să mă duc să fac 
baie într-un râu murdar de prin 
apropiere.

Prinţesa însă nu se ducea să se 
spele. "Baia" despre care e vorba 
aici era un fel de ritual de închi
nare. în  vremea aceea, egiptenii 
se închinau la soare, la Nil, la 
broaştele din Nil - toate acestea, 
pentru ei, erau zei. Sună cam ciu
dat "se închinau la broaşte". Nu 
cred că trebuia să le sărute sau să 
le ţină în braţe, probabil că doar 
îngenuncheau în faţa lor.

Ceva mai jos, pe râu, prinţesa 
şi slujitoarele care o însoţeau au 
descoperit în apă un băieţel. De 
fapt, la început au văzut un coş 
care plutea pe apă. Curioasă, prin
ţesa a trimis-o pe una dintre sluj
nice să-i aducă acel coş. Dacă aş fi 
fost acolo, poate că nu prea aş fi 
vrut să intru în apă, ca să aduc 
coşul, pentru că în Nil nu erau nu
mai broaşte, erau şi crocodili! Iar 
crocodilii mănâncă şi broaşte şi 
slujnice care intră în apă. Probabil 
că slujnica aceea era foarte cura
joasă; poate că ei nu îi era frică de 
crocodili sau îi era mai frică de ce
i s-ar fi putut întâmpla dacă nu 
făcea ce îi poruncise prinţesa.

Desigur că a fost surprinsă 
când a văzut că în coşuleţul pluti
tor se afla un băieţel. Nu se aş
tepta nici prinţesa să se trezească 
aşa, dintr-o dată, cu un băieţel în 
braţe. Şi mirarea i-a fost şi mai 
mare când a apărut acolo şi o fe
tiţă, care i-a spus că mămica ei ar 
putea să aibă grijă de băieţel până 
ce va fi destul de mare, ca să 
poată locui la palatul lui faraon.

Prinţesa s-a gândit ce nume să-i 
pună băiatului pe care îl găsise 
plutind pe apă şi şi-a spus că cel 
mai potrivit ar fi să îi zică "Scos 
din apă". Aşa că i-a zis Moise, 
care în limba egipteană veche în
seamnă "scos din apă".

E cam ciudat că micul coş plu
titor a fost pus pe apă exact în lo
cul acela. Ştii, acolo era locul 
unde venea fiica lui faraon, a ace
lui faraon care poruncise ca toţi 
băieţii care li se nasc evreilor să
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fie aruncaţi în râu. (Şi tocmai în 
palatul acestui faraon avea să lo
cuiască M oise!) Dar părinţii lui 
l-au iubit atât de mult, încât au 
fost gata să-şi pună viaţa în joc, 
pentru a-1 salva. Era foarte riscant 
ce au făcut ei. Practic, nesocoti
seră porunca lui faraon.

Aceasta este adevărata dra
goste. Cine iubeşte cu adevărat 
este gata să-şi dea viaţa pentru cei 
pe care îi iubeşte.

Aşa ne-a iubit Isus pe fiecare 
dintre noi, pentru că El Şi-a dat 
viaţa pentru noi.

Aceasta este dagostea pe care 
doreşte Duhul Sfânt s-o pună în 
inimile noastre. Dacă îl iubim pe 
Isus şi vrem ca El să fie Domnul 
nostru, atunci Duhul Sfânt va face 
ca în inima noastră să crească 
roada numită dragoste - şi ea ne 
va ajuta să fim gata să ne dăm 
chiar şi viaţa pentru Isus şi pentru 
semenii noştri.

Scenariul
Cu o grupă de copiii de clasa a 

treia - a cincea, puteţi încerca ur
mătoarea activitate. Unul dintre ei 
este reporter (puteţi fi şi dumnea
voastră) şi le ia interviuri celor
lalţi, întrebându-i ce înseamnă 
dragostea. Li se poate cere celor 
intervievaţi să ilustreze, prin si
tuaţii trăite acasă, la şcoală sau în 
comunitate, înţelesul pe care îl dă 
Biblia acestui cuvânt.

Să trecem la acţiune
Faceţi împreună un plan pen

tru o activitate prin care să 
dovediţi iubirea în mod practic. 
De exemplu, să ajutaţi în mod 
sistematic, în timpul vacanţei sau 
chiar începând de săptămâna 
aceasta, un vârstnic sau un bol
nav. Fixaţi date şi stabiliţi acţi
unea în toate detaliile.

Discuţii şi dezbateri
Sunt oameni în lume pe care 

nu prea îi iubim?
Cum am putea să arătăm mai 

multă iubire faţă de oameni?
Ai încercat să-i dovedeşti 

cuiva că îl iubeşti?
Continuă fraza următoare:

„I-aş iubi mai mult pe oameni, 
dacă..................................................“

Testul roadelor
Dovedesc eu iubirea lui Isus şi 

faţă de persoane pe care le con
sider mai puţin vrednice de a fi 
iubite? (Bifează ce ţi se potri
veşte)

— niciodată
— uneori
— adesea
— totdeauna.

Duminică 

„Roada Duhului

e s te . . .

BUCURIA66

Mărgăritarul de preţ
Luca 15,7: "Tot astfel, vă spun că 
va fi  mai multă bucurie în cer pen
tru un singur păcătos care se pocă- 
ieşte decât pentru nouăzeci şi nouă 
de neprihăniţi care nu au nevoie de 
pocăinţă".

Povestirea biblică -  
Bucurie fără margini

Pavel şi Sila se aflau în cetatea 
Filipi şi le vorbeau iudeilor de 
acolo despre Isus. Dumnezeu a 
binecuvântat lucrarea lor.

Dar Satana încearcă totdeauna 
să-i oprească pe cei care lucrează 
pentru Dumnezeu. Ce putea el să 
facă pentru a zădărnici mărturia 
lor? De exemplu, putea să-i pună 
pe oamenii răi, care ascultau de 
el, să-i bată pe Pavel şi pe Sila. 
Putea face în aşa fel, ca cei doi să 
fie aruncaţi în închisoare. Sau 
putea să stârnească mânia unor 
oameni de nimic împotriva celor 
doi predicatori. Satana a făcut 
toate acestea, ba chiar mai mult 
decât atât. Vrei să ştii exact ce a 
făcut? Citeşte Fapte 16, 11-40.

Mai întâi, a găsit în oraş doi 
oameni, un fel de negustori. Ce

afaceri făceau? De fapt, aveau o 
sclavă, o fetiţă stăpânită de un 
duh rău, iar ei, ca stăpâni, câşti
gau o mulţime de bani de pe urma 
ei, de la oamenii care veneau să 
vorbească cu ea.

Probabil că te vei întreba ce 
puteau oamenii să îi spună sau să 
afle de la o fetiţă, care era sclavă, 
şi de ce mai şi plăteau pentru 
aceasta. Ei bine, oamenii veneau 
să întrebe despre viitor. Şi du
hurile rele care o stăpâneau pe 
fetiţă spuneau uneori despre lu
crurile care aveau să se întâmple. 
De exemplu, unul vroia să afle 
ceva despre o afacere, ca să ştie 
dacă merită să dea bani sau nu, să 
ştie dacă va putea câştiga ceva 
sau va avea doar de pierdut. Şi 
duhurile rele îl sfătuiau.

Şi, dacă sfatul îi plăcea şi mer
gea bine, venea din nou să întrebe 
şi îi îndemna şi pe alţii să facă la

fek
îţi dai seama că şi stăpânilor 

fetiţei le plăcea...adică le plăceau 
banii pe care îi câştigau de pe 
urma ei.

Dar, pentru că adevăratul stă
pân al fetiţei era Satana, el a în- 
demnat-o să iasă pe stradă, să se 
ţină după apostoli şi să strige, aşa 
ca să o audă toată lumea: "Oame
nii aceştia sunt slujitori ai Dumne
zeului Celui Prea înalt şi vă ves
tesc calea mântuirii" (Fapte 16,17).

Şi a spus lucrul acesta nu o 
dată sau de două ori, ci s-a ţinut 
după ei prin tot oraşul, câteva zile 
la rând, strigând aşa. Spunea o 
minciună? Nu. Pavel şi Sila erau 
cu adevărat slujitori ai lui Dum
nezeu. Atunci înseamnă că le 
făcea un serviciu, nu? Deloc, pen
tru că toată lumea ştia că această 
fetiţă era stăpânită de duhuri rele. 
Auzind-o că spune despre apos
toli că sunt slujitorii lui Dum
nezeu, mulţi oameni ar fi putut să 
creadă că, întrucât aceste cuvinte 
vin de la duhurile rele, şi Pavel şi 
Sila lucrează tot cu Satana.

în cele din urmă, Pavel s-a 
săturat să o tot audă. S-a întors şi 
i-a spus spiritului rău care o stă
pânea: "în numele lui Isus Hristos 
îţi poruncesc să ieşi afară din ea!"
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(vers. 18). Şi duhul cel rău a ple
cat imediat şi a lăsat-o în pace.

Un mare prilej de bucurie, nu-i 
aşa? Duhul cel rău a fost alungat. 
Probabil că îţi spui: "Oho, ce bu
curie pentru stăpânii fetiţei! Fusese 
eliberată de duhul cel rău!" Nici 
gând. Stăpânii ei erau furioşi! Nu 
mai puteau să ia bani de la oame
nii care veneau la sclava lor să le 
ghicească viitorul. Duhul care ghi
cea viitorul nu mai era! Adio bani, 
pentru ei.

Aşa că stăpânii s-au hotărât 
să-i dea în judecată pe Pavel şi pe 
Sila. "Oameni aceştia, nişte iudei, 
tulbură tot oraşul!" au spus ei.

Judecătorul i-a ascultat şi a po
runcit ca Pavel şi Sila să fie 
dezbrăcaţi şi bătuţi cu nuiele. Apoi, 
i-au aruncat în închisoare.

Partea cea mai neplăcută urma 
acum, noaptea. Cu spatele plin de 
vânătăi şi răni sângerânde, fară să 
primească vreo îngrijire medica
lă, au fost puşi cu picioarele în 
butuci. Ai putea să încerci ceva 
asemănător, ca să-ţi poţi da sea
ma cam cum era. Pune jos o scân
dură îngustă, cu muchii ascuţite, 
sau o carte mai groasă şi aşază-te 
pe ea, ţinând picioarele întinse sub 
o mobilă joasă (fotoliu, canapea), 
aşa ca să nu poţi îndoi genunchii. 
Stai aşa un sfert de oră şi nu uita 
că nu te poţi sprijini cu spatele de 
nimic. Ei, ce zici? Ai cam amorţit 
şi, dacă scândura pe care stai are 
şi o margine mai ascuţită, e foarte 
neplăcut, ca să spunem doar atât.

Când apostolii au fost duşi în 
celulă, acolo se mai aflau şi alţi 
deţinuţi. Probabil că, văzând rănile 
de pe spatele noilor veniţi, şi-au spus: 
"Fraţilor, ne-am aranjat! Ăştia au 
să geamă şi să blesteme toată noap
tea!" Şi au aşteptat să vadă cum 
va fi. Dar, în loc de gemete, tân
guiri sau blesteme, de la cei doi 
slujitori ai lui Dumnezeu nu s-au 
auzit decât rugăciuni şi... cântări de 
laudă! Nu le venea să creadă. Drept 
să spun, nici mie nu îmi e uşor să 
cred. Cum puteau să rabde durerea 
şi să mai şi cânte, să fie bucuroşi?

Vezi, aceasta este roada ade
văratului creştinism. Chiar şi tem
nicerul (gardianul, cum i se spune

astăzi) a fost foarte impresionat, 
în  noaptea aceea a fost un cutre
mur de pământ. S-au stricat ză
voarele, s-au deschis uşile. Dar 
Pavel şi Sila n-au făcut nici o în
cercare de a scăpa din închisoare. 
Bucuria lor în Isus, cinstea şi co
rectitudinea de care au dat dovadă 
prin faptul că nu au încercat în 
nici un fel să fugă, l-au impre
sionat atât de mult pe temnicer, 
încât i-a rugat să îi vorbească 
despre calea mântuirii şi a fost 
botezat chiar în noaptea aceea.

Să trecem Ia acţiune
Caută două persoane cărora să 

le vorbeşti despre lucrurile care te 
fac cu adevărat fericit. Ai putea
să le spui aşa: "U ite ,.....................
(lucrurile acestea) mă fac să fiu 
fericit cu adevărat!"

Dezbateri şi discuţii
De ce sunt îngerii fericiţi când 

se pocăieşte un păcătos?
Completează fraza următoare: 

"Aş putea fi mai fericit dacă......

Testul roadelor
Reuşesc să fiu vesel şi bu

curos chiar când am o zi rea? 
(Bifează răspunsul potrivit) 
—niciodată 
—uneori 
—adesea 
—totdeauna.

Luni

„Roada Duhului 

este...

PACEA66

Mărgăritarul de preţ
Psalm 4,8: "Eu mă culc şi adorm în 
pace, căci numai Tu, Doamne, îmi 
dai linişte deplină în locuinţa mea".

Povestirea biblică -  
Furtună pe mare

în Matei 14,13-36 sunt două 
povestiri extraordinare. Dacă eşti 
mai mâncăcios, desigur că îţi 
place mai mult povestirea despre 
hrănirea celor 5000. Cu cinci pâi- 
nişoare şi doi peşti, pe care I le 
dăduse un băieţel, Isus a hrănit 
5000 de oameni. Dar, dacă îţi 
place mai degrabă să navighezi 
pe întinsul mărilor, probabil că 
vei prefera cea de a doua poves
tire.

După ce a săturat mulţimea, 
Isus le-a spus ucenicilor să se 
urce în barcă şi să treacă de par
tea cealaltă a Mării Galileii, în 
timp ce El avea să-i trimită pe oa
meni pe la casele lor.

Pentru moment, ucenicii au 
fost cam nedumeriţi. Cum putea 
Isus să vină după ei, adică să 
ajungă pe ţărm ul celăla lt, dacă 
ei plecau cu barca? Cu ce mai 
venea?

Aşa că au pornit, dar vâsleau 
foarte încet, gândindu-se că Isus 
va veni repede înapoi şi îl vor 
putea lua cu ei. însă Isus pornise 
exact în direcţie opusă. în loc să 
coboare spre ţărm, El urca pe 
munte, spre un loc liniştit, ca să 
Se roage.

în vremea aceasta, pe mare s-a 
pornit o furtună teribilă. Ştii, pe 
atunci nu existau veste sau colaci 
de salvare, nici staţii radio, ca să 
se poată lua legătura cu echipe de 
intervenţie de pe ţărm; de fapt 
nici nu existau asemenea echipe. 
Tot ce aveau erau, probabil, nişte 
găleţi cu care Andrei şi Ioan se 
străduiau să scoată apa pe care o 
aruncau înăuntru valurile uriaşe 
care loveau continuu barca. Nu 
mai puteau face faţă; ajunseseră 
în mare impas.

Adaugă la toate acestea vântul 
îngrozitor, care le sfâşiase pân
zele. Cum să mai ţină direcţia 
spre ţărm, îm potrivindu-se valu
rilor şi vântului doar cu puterea 
braţelor lor şi cu nişte biete 
vâsle?

Şi, ca şi cum toate acestea nu 
ar fi fost de ajuns, deodată, prin 
întuneric şi prin ploaia deasă ca o
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perdea de apă, au zărit o umbră, 
un fel de fantomă, care venea 
chiar spre ei, alunecând parcă, 
oricum, mergând pe suprafaţa 
apei, printre valuri. Erau şi aşa 
destul de speriaţi, fantoma le mai 
trebuia!

Biblia spune că "au ţipat". 
Este un mod delicat de a spune că 
doisprezece bărbaţi vânjoşi de
veniseră dintr-o dată nişte bieţi 
laşi, care s-au îngrămădit cum au 
putut pe fundul corăbiei.

Aceşti "băieţaşi plângăcioşi" 
aveau de învăţat acum o mare 
lecţie de curaj şi încredere în 
Dumnezeu.

"Arătarea" aceea le-a vorbit. 
Ştii ce le-a spus? "Eu sunt. Nu vă 
temeţi".

Lui Petru i s-a părut că a re
cunoscut vocea, dacă nu şi si
lueta, aşa că a strigat, încercând 
să acopere vuietul furtunii: "Doam
ne, dacă eşti Tu, spune-mi să vin 
la Tine pe apă!"(vers. 28).

Isus i-a răspuns cu un glas 
plin de siguranţă şi pace: "Vino!"

Petru a coborât din corabie, a 
păşit peste vreo două-trei creste 
de valuri, apoi s-a uitat spre fri
coşii din barcă. Dar, luându-şi 
privirea de la Isus, deodată şi-a 
dat seama că şi pe o barcă ce se 
clatină şi scârţâie tot eşti mai în 
siguranţă decât pe crestele valu
rilor ameninţătoare.

Din nou, vocea lui a căpătat 
acel ton plângăreţ-, când a strigat: 
"Doamne, scapă-mă!"

Luându-1 de mână, Isus l-a în
trebat: "Puţin credinciosule, pen
tru ce te-ai îndoit?"(vers. 31).

Petru nu a mai avut de zis nici 
un cuvânt, dar ceilalţi da. De în
dată ce Isus şi Petru s-au urcat în 
corabie, furtuna a încetat. Toţi s-au 
plecat înaintea lui Isus, I s-au în
chinat şi au spus: "Cu adevărat, 
Tu eşti Fiul lui Dumnezeu"(vers. 
33).

Dumnezeul care a putut linişti 
furtuna, care a potolit valurile, fă
când din marea înfuriată un lac li
niştit, poate cu siguranţă să aducă 
pace şi în viaţa mea, oricât de 
zbuciumată ar fi.

Scenariul
Hai să căutăm acum o poves

tire care vorbeşte despre un alt fel 
de pace pe care a adus-o Isus. 
Citeşte în Marcu 5 despre vinde
carea demonizatului. Pornind de 
la relatarea biblică, încearcă să 
scrii o schiţă sau un dialog, având 
ca subiect această minune făcută 
de Isus. Vorbeşte despre pacea pe 
care a simţit-o omul acela.

Să trecem Ia acţiune
Căutaţi în Matei 14 textele în 

care este vorba despre pace. 
Pornind de la aceste texte, fiecare 
copil din grup să încerce să scrie 
o scurtă compunere despre pace. 
Alegeţi câteva, care sunt mai 
deosebite, pentru a le citi.

Cu o grupă de copii mai puţin 
creativi, puteţi organiza un mic 
concurs ad-hoc, cerându-le să 
spună (sau să găsească în Biblie) 
texte în care este vorba despre 
pace.

Dezbateri şi discuţii
Ce este mai uşor să găseşti: 

povestiri despre pace sau poves
tiri despre războaie?

Ce ar putea face creştinii, chiar 
şi copiii, pentru ca lumea să fie 
un loc mai liniştit, în care oamenii 
să poată trăi în pace?

Dacă nu e război înseamnă că 
oamenii au într-adevăr pace?

Când ai simţit ultima dată pa
ce deplină în inima ta?

Completează fraza următoare: 
"Cred că în lume este atât de 
puţină pace, fiindcă........................

Testul roadelor
Pot să mai am pace când pro

fesorul mă prinde copiind la o lu
crare? (Bifează răspunsul potri
vit)

— niciodată
— rareori
— adesea
— totdeauna.

Mărfi

„Roada Duhului

este...

RĂBDAREA66

Mărgăritarul de preţ
Filipeni 4,11: "Nu zic lucrul acesta 
având în vedere nevoile mele; căci 
m-am deprins să fiu  mulţumit cu 
starea în care mă găsesc".

Povestirea biblică -  
O balenă din poveşti

Istoria lui Iona este istoria vie
ţii unui om care nu a fost nicio
dată nici răbdător, nici mulţumit 
cu lucrarea pe care i-a dat-o Dum
nezeu de făcut.

Biblia nu ne spune de a ce a 
fugit Iona de misiunea pe care i-o 
încredinţase Dumnezeu. Poate că 
îi era frică să meargă la o cetate 
atât de nelegiuită, cu oameni atât 
de răi, care l-ar fi putut omorî ori
când. Poate că se temea că nini- 
vitenii îşi vor bate joc de aver
tizările lui. Poate că nu îi venea să 
creadă că Dumnezeu avea să dis
trugă cetatea. Oricare ar fi fost 
motivul, Iona a pornit în direcţie 
opusă.

Ce să spun despre furtună? A 
fost, cu siguranţă, mult mai puter
nică decât cea despre care am 
vorbit ieri. De unde ştiu? Ei bine, 
nu pot fi chiar sigur, dar presupun 
că trebuie să fi fost o furtună 
foarte puternică, dacă a pus în 
primejdie un vas mare, ca cel pe 
care călătorea Iona, mult mai mare 
decât barca de pescari în care se 
aflau ucenicii. In plus, pe Marea 
Mediterană (mult mai mare decât 
M area Galileii, care este de fapt 
un lac), furtunile foarte puternice, 
sunt destul de dese.

Pe măsură ce furtuna se înte
ţea, echipajul era tot mai disperat. 
Marinarii au aruncat mai întâi în
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valuri toată încărcătura. "Chiar 
dacă dăm faliment din cauza 
pagubelor, nu contează, sunt în 
joc vieţile noastre" şi-au spus ei.

îngroziţi şi superstiţioşi, au în
ceput fiecare să se închine la zeul 
său protector şi să-l cheme în 
ajutor. Probabil că unii au strigat 
la Baal, alţii la Astartea. Alţii, 
probabil că s-au rugat la lună, şi 
alţii la soare, dar fără folos.

Deodată, căpitanul vasului a 
dat peste Iona. Probabil că profe
tul fusese foarte obosit. Eu unul 
nu cred că aş fi reuşit să dorm pe 
o corabie purtată încoace şi în
colo de valurile uriaşe, stârnite de 
uragan.

înnebunit, căpitanul i-a porun
cit lui Iona să se scoale şi să se 
roage la zeul lui. Era disperat şi 
avea nevoie de un zeu sau de un 
Dumnezeu care să-i scape de la 
moarte, oricare ar fi fost acest 
Dumnezeu.

Echipajul era superstiţios şi 
credea că furtuna venise din cauză 
că vreun zeu vroia să-l pedep
sească pe vreunul dintre cei aflaţi 
pe corabie, aşa că s-a luat hotă
rârea să se tragă la sorţi, ca să fie 
descoperit vinovatul. Probabil că 
au folosit nişte beţişoare sau paie, 
câte unul pentru fiecare om aflat 
pe corabie. Toate erau la fel, cu 
excepţia unuia singur, care era 
mai lung sau mai scurt. Fiecare 
trăgea câte un astfel de beţişor şi 
cel la care nimerea beţişorul acela 
mai deosebit era considerat a fi 
vinovatul.

Iona ştia că furtuna se pornise 
din cauza lui, dar nu a vrut să re
cunoască, până ce sorţul nu l-a 
arătat pe el, ca fiind vinovatul.

"Atunci ei i-au zis: 'Spune-ne 
din pricina cui a venit peste noi 
nenorocirea aceasta? Ce meserie 
ai, de unde vii? Care îţi este ţara 
şi din ce popor eşti?’

El le-a răspuns: ’Sunt evreu şi 
mă tem de Domnul, Dumnezeul 
cerurilor, care făcut marea şi us
catul!’"(Iona 1,8.9)

Ca să spunem adevărul, mari
narii s-au speriat şi mai rău. Şi au 
întrebat: "Pentru ce ai făcut lucrul

acesta?" şi "Ce să-ţi facem ca să 
se potolească marea faţă de noi?"

Răspunsul lui Iona a fost: "Eu 
fug, ca să mă ascund de Dum
nezeu". Când le-a spus să-l arun
ce în mare, n-au vrut, fiindcă nu 
vroiau să fie învinuiţi că l-au omo
rât ei sau poate că se temeau să 
facă aşa ceva unui profet al lui 
Dumnezeu.

Dar timpul trecea şi n-avea 
nici un rost să mai stea la discuţii.

L-au aruncat pe Iona peste 
bord şi imediat furtuna s-a oprit, 
înainte ca echipajul să încerce să 
facă ceva pentru Iona, care se 
scufundase în valuri, a apărut un 
peşte mare, care l-a înghiţit.

M-am întrebat totdeauna cum 
o fi fost peştele care a făcut is
prava aceasta. M-am gândit că 
s-ar fi putut să fie un soi de ba- 
lenă-rechin. Spre deosebire de ru
dele ei cele crude, rechinii, bale
nele din acest soi sunt aproape 
blânde şi, practic, nu au dinţi.

în general, oamenilor le este 
milă de sărmanul Iona, care a tre
buit să stea în burta balenei trei 
zile, muiat bine în sucurile gas
trice şi mirosind a peşte digerat.

Mie parcă îmi este milă de 
balenă. De obicei, se hrăneşte cu 
alge şi cu vietăţi de dimensiuni 
mici. Cred că din cauza lui Iona a 
avut nişte dureri de stomac!!

Când Iona s-a rugat şi şi-a 
cerut iertare de la Dumnezeu, a 
scăpat şi balena de durerile de 
stomac, pentru că l-a vărsat pe 
Iona, undeva, pe ţărm. Nu ştiu 
dacă Ninive era aproape sau de
parte de locul acela. Dar ştiu că, 
acum, Iona a ascultat de Dum
nezeu. încearcă să-ţi imaginezi 
cam cum arăta Iona, cu hainele şi 
pielea îmbibate de umezeala din 
burta balenei. Şi îţi dai seama 
cum s-o fi simţit, până ce a reuşit 
să-şi facă atât de necesara baie! 
Brrr! Poate că pentru el nici n-au 
mai contat toate acestea, când s-a 
văzut din nou pe ţărm, pe uscat, 
la aer şi la lumina soarelui, după 
ce călătorise trei zile prin adân
curi, pe întuneric, în cu totul 
neobişnuitul său submarin.

Şi Iona s-a dus să predice. 
Ninive era un oraş mare, avea 
cam o sută cincizeci de mii de lo
cuitori! Profetul străbătea străzile 
zi după zi, strigând cât putea: 
"Ninive va fi nimicită" (Iona 3,4).

L-au crezut oamenii? Să ştii că 
da. Au postit, îmbrăcaţi în sac, 
şi-au pus cenuşă în cap, după 
obiceiul vremii, şi s-au rugat ca 
Domnul să le cruţe viaţa. El le-a 
ascultat rugăciunile şi i-a cruţat, 
pe ei şi cetatea lor. Ştii ce cred 
eu? Că Iona ar fi scăpat de multe 
necazuri, dacă ar fi ascultat de la 
început de Dumnezeu. Şi mai 
cred că noi, adică tu şi eu, am 
face bine dacă am avea mai multă 
răbdare şi am urma planul pe care 
îl are Dumnezeu cu viaţa noastră.

Scenariul
Scrie o schiţă despre sora mai 

mică sau despre un frate mai mic, 
care umblă totdeauna prin lu
crurile tale. Caută şi o soluţie, 
care ar putea "să meargă" în fa
milia voastră.

Să trecem la acţiune
Scrie o scrisoare, adresată lui 

Dumnezeu, în care să-I spui_ că 
doreşti ca El să te conducă în 
toate alegerile pe care le ai de 
făcut şi în toate domeniile vieţii. 
Semnează această scrisoare ca pe 
un angajament din partea ta şi dă-o 
părinţilor să o păstreze, ca să o re
citeşti în fiecare an, de ziua ta.

Discuţii şi dezbateri
Cum pot şti că Domnul îmi 

călăuzeşte viaţa? Cum pot şti că 
cel care îmi deschide căi şi posibi
lităţi este Dumnezeu şi nu cel rău?

Continuă fraza următoare: "Este 
greu să ai răbdare când................

Testul roadelor
Sunt eu răbdător chiar şi cu 

picii de la mine de la şcoală? 
(Bifează răspunsul potrivit) 

—niciodată 
—rareori 
—adesea 
—totdeauna.
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Miercuri

„Roada Duhului

este...

BUNĂTATEA...
(şi)

BLÂNDEŢEA"

Mărgăritarul de preţ
Luca 6,35: "Voi însă, iubiţi pe vrăj
maşii voştri, faceţi bine şi daţi cu 
împrumut fără să nădăjduiţi ceva în 
schimb. Şi răsplata voastră va fi mare, 
şi veţi fi  fiii Celui Prea înalt; căci EL 
este bun şi cu cei nemulţumitori şi 
cu cei răi."

Povestirea biblică -  
Eşti! Leapşa!

Tocmai am făcut un studiu 
despre regi şi mari conducători ai 
omenirii. Şi am făcut o descope
rire foarte ciudată - se pare că toţi 
conducătorii, cu cât au mai multă 
putere, cu atât se fac mai răi şi 
mai cruzi. îşi folosesc puterea 
pentru a-şi impune cu forţa ideile 
personale. Şi pentru aceasta se 
folosesc de legi, de poliţie, de 
poliţia secretă, chiar de armată. 
Nu am găsit decât o excepţie. 
Omul acesta a avut mai multă 
putere decât oricare rege sau îm 
părat din istorie, dar a folosit-o 
într-un fel cu totul neobişnit. 
După mine, poate fi declarat cel 
mai bun şi cel mai blând monarh 
din lume. Sunt sigur că ştii despre 
cine vorbesc. Despre regele regi
lor, despre Isus Hristos.

Cred că ai observat că versetul 
de memorat pentru azi, spune că 
El este bun şi cu cei nemulţumi
tori şi cu cei răi. Este destul de 
uşor să fii bun cu un om bun, dar 
cât de buni şi cumsecade suntem 
cu cei răi şi nerecunoscători?

îmi place povestirea din Mar- 
cu 5,22-43. Un fruntaş al sina

gogii (adică un om care avea o 
slujbă de răspundere acolo), pe 
nume Iair, s-a aruncat la picioa
rele lui Isus, rugând-L să îi vin
dece fetiţa. Isus a fost de acord să 
meargă acasă la acest om. Nu 
avea nevoie de maşină mică sau 
de autobuz, mai întâi pentru că 
acum două mii de ani nu existau 
şi apoi pentru că Isus nu era sin
gur. Era înconjurat de o mare 
mulţime de oameni, care se ţineau 
după El, înghesuindu-se care cum 
putea, ca să ajungă mai aproape 
de El.

Ai fost vreodată într-o aglo
meraţie mare? Poate la o întâl
nire, o adunare deosebită, sau la o 
serbare mare. Ai văzut că, la 
sfârşit, toată lumea se îngrămă
deşte la ieşire. Probabil că ai 
încercat să te prinzi bine de mâna 
tatei sau a mamei, ca să nu fii dus 
de mulţime. îţi aduci aminte ce 
bine e când simţi deodată mâna 
puternică a unui frate mai mare 
sau a unuia dintre părinţi, care te 
prinde strâns, ca să nu te pierzi?

Şi acum să ne întoarcem la 
m u lţim ea  d in  ju ru l  lui Isus . 
Oamenii se împingeau care mai 
de care - parcă era un furnicar în 
care o sută de furnici încearcă să 
apuce toate de aceeaşi firimitură 
de pâine.

Şi iată că, deodată, Isus Se 
opreşte şi întreabă: "Cine s-a atins 
de haina Mea?"(vers.30). Pentru 
moment, nimeni nu a luat seama 
la cuvintele Lui. Şi-or fi spus că 
glumeşte - toţi cei de lângă El se 
atinseseră de hainele Lui.

Când eram mic, obişnuiam să 
joc, cu sora şi cu fratele meu, un 
fel de leapşa. Am spus "un fel de", 
fiindcă noi ne jucam  în maşină, 
pe bancheta din spate; aceasta se 
întâmpla de obicei la drumuri mai 
lungi, când plecam în vacanţă. 
Unul dintre noi începea, adică îl 
atingea cu mâna pe altul şi spu
nea: "Eşti! Leapşa!" Apoi începea 
hârjoana: "Eu te-am atins ulti
mul!" "Ba eu! Eşti! Leapşa!" Bine
înţeles că, în felul acesta, maşina 
devenea cu totul neîncăpătoare, 
până ce tata era silit să oprească 
şi să ne delimiteze "teritoriile". Se

trăgeau nişte linii imaginare, de
limitând astfel trei locuri pe 
bancheta din spate. Gata joaca! 
Dacă treceam peste "linie", ni se 
promitea că nu vom mai putea 
sta jos o săptămână! De obicei, 
înţelegeam şi ne linişteam.

Dar întrebarea lui Isus: "Cine 
s-a atins de haina Mea?" nu avea 
nimic de a face cu vreo delimitare 
de "teritorii", cum era cazul nos
tru, în copilărie. Din glasul Său 
nu răzbătea nici o umbră de mus
trare, ci doar blândeţe. Vezi, Isus 
simţise că ieşise din El o putere 
vindecătoare, care se îndreptase 
spre cineva. Şi acum Se uita să 
vadă cine era cel care primise 
puterea şi fusese vindecat. Tu ştii 
cine era?

în mulţime se afla o femeie 
care era bolnavă de doisprezece 
ani. îşi cheltuise toţi banii, mer
gând de la un doctor la altul, de
geaba. Ajunsese la disperare când, 
într-o bună zi, aflase despre bunul 
şi blândul Isus, care putea să vin
dece orice fel de boli şi nu lua 
bani.

Dar mai era ceva. Nici nu ştia 
cum să-I spună lui Isus despre 
boala ei. îi era ruşine; era foarte 
greu. Dar trebuia să meargă la El 
cu orice chip, era singura ei 
scăpare. Aşa că şi-a spus: "Ah, 
dacă aş putea să ating cu mâna 
măcar marginea hainei Lui, sunt 
sigură că m-aş face sănătoasă".

A făcut aşa şi s-a întâmplat 
exact cum sperase. S-a vindecat 
chiar în clipa aceea. Se strecurase 
cu greu prin mulţime şi, când 
reuşise să fie destul de aproape, 
întinsese mâna printre oameni şi 
reuşise să atingă marginea hainei 
lui Isus. Chiar în clipa aceea, 
simţise că s-a vindecat. îşi recă
pătase puterea, se simţea aşa de 
bine, de parcă nu ar fi fost nicio
dată bolnavă.

Isus "Se uita de jur împrejur, 
să vadă pe cea care făcuse lucrul 
acesta. Femeia, înfricoşată şi tre
murând, căci ştia ce se petrecuse 
în ea, a venit de s-a aruncat la pi
cioarele Lui şi I-a spus tot ade
vărul. Dar Isus i-a zis: ’ Fiică, 
credinţa ta te-a mântuit; du-te în
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pace şi fii tămăduită de boala ta ’" 
(Marcu 5,32-34).

Ce minunat! Nici un cuvânt de 
mustrare, nici o vorbă care să o 
facă să se simtă stingherită, ci 
doar încurajare.

Bunătatea şi blândeţea L-au 
caracterizat totdeauna pe Isus. Şi 
El îi va ajuta pe toţi aceia care I 
se consacră Lui să dea pe faţă 
aceste minunate roade ale Duhu
lui.

Scenariul

De data aceasta, vă propun, 
dragi copii, să încercaţi să scrieţi 
o schiţă sau o povestire despre un 
grup de elevi dintr-o şcoală, că
rora le plăcea să-i necăjească pe 
copiii mici. Alţi elevi, colegi de-ai 
lor, care erau credincioşi, s-au gân
dit să-i răzbune pe pici şi au al
cătuit şi ei un grup. Numai că 
ceea ce a făcut grupul lor nu s-a 
putut numi "Acţiunea răzbuna
rea", ci "Acţiunea bunătatea". Ce 
crezi că au făcut?

Să trecem la acţiune
Iniţiaţi activităţi pentru un 

grup (alcătuit din prieteni sau 
colegi de şcoală) a cărui deviză să 
fie BUNĂTATE sau BLÂN
DEŢE.

Dezbateri şi discuţii
Este uşor să fii bun cu cineva 

care este rău cu tine?
Aminteşte-ţi de personaje din 

Biblie care au răsplătit răutatea 
prin bunătate şi generozitate.

Completează fraza următoare: 
"Este uşor să fii bun cu .................

Testul roadelor
Sunt eu bun şi blând cu copiii 

care sunt mai slabi sau care se 
mişcă şi gîndesc mai încet decât 
mine?

(Bifează ce ţi se potriveşte)

--niciodată
—rareori
-adesea
—totdeauna.

Joi

„Roada Duhului 

este... 

FACEREA DE 
B IN E6

Mărgăritarul de preţ
Romani 15,14: "în ce vă priveşte pe 
voi, fraţilor, eu însumi sunt în
credinţat că sunteţi plini de bună
tate, plini de orice fel de cunoştinţă 
şi astfel sunteţi în stare să vă sfă
tuiţi unii pe alţii".

Povestirea biblică -  
O piatră aruncată

Isus era în templu şi îi învăţa 
pe oameni. Biblia spune că veneau 
mulţi la El. Se strânsese din nou o 
mare mulţime. Bineînţeles că fari
seii şi cărturarii nu erau deloc 
mulţumiţi. Erau chiar mânioşi. Dacă 
ar fi fost cu adevărat nişte oameni 
spirituali, aşa cum pretindeau, ar 
fi trebuit să se bucure, văzând că 
bolnavii sunt vindecaţi. Nici vorbă. 
Ei erau nemulţumiţi că mulţimile 
se adunau în jurul lui Isus, în loc 
să se strângă în jurul lor şi să-i as
culte pe ei. Erau invidioşi.

S-au gândit bine şi au făcut un 
"comitet" - s-au strâns mai mulţi 
şi au pus la cale nişte planuri, ca 
să-L facă pe Isus să nu mai fie 
atât de iubit de mulţimi şi, dacă se 
putea, chiar să-I găsească vreo 
vină pentru care să fie pedepsit cu 
moartea. I-au pregătit o capcană 
chiar pentru a doua zi, dimineaţa, 
la templu.

în timpul nopţii, au pândit-o 
pe o femeie despre care ştiau că 
este păcătoasă, ca să o prindă 
chiar asupra faptului. După legea 
lui Moise, pedeapsa pentru păca
tul ei era moartea, dar nu oricum, 
ci trebuia să fie omorâtă cu pietre. 
Eu n-aş vrea să mor (cred că ni

meni n-ar vrea), dar, dacă ar tre
bui să mor, în nici un caz nu aş 
alege să fiu omorât cu pietre, 
închipuie-ţi cât de cumplit trebuie 
să fie să mori din cauză că eşti 
lovit mereu cu pietre!

Şi aceşti oameni, care se cre
deau sfinţi, au venit în curtea tem
plului, târând-o pe femeia care 
păcătuise. De unde ştiu că o adu
ceau târâş? Crezi cumva că venea 
de bunăvoie? Nu-mi pot imagina 
pe cineva care să vină de bună
voie, ştiind că va fi omorât cu 
pietre.

Şi, lăsând-o în mijlocul curţii 
templului, L-au întrebat pe Isus:

"învăţătorule, femeia aceasta a 
fost prinsă chiar când păcătuia. 
Legea lui Moise spune că astfel 
de păcătoşi trebuie omorâţi cu pietre. 
Tu ce spui?"(vezi Ioan 8,4.5)

Era o capcană pe cinste! Erau 
siguri că, de data aceasta, îl vor 
prinde. Nu avea cum să le scape. 
Pe de o parte, dacă ar fi spus: "N-o 
omorâţi", S-ar fi făcut vinovat de 
nerespectarea legii lui Moise şi 
deci vrednic să fie El însuşi 
omorât cu pietre. Pe de altă parte, 
dacă ar fi spus să o omoare, ar fi 
putut fi acuzat că nesocoteşte 
legea Romei, care spunea că nu
mai romanii aveau dreptul să 
aplice pedeapsa cu moartea.

Fariseii îşi râdeau fericiţi în 
bărbi. Erau siguri că scăpaseră 
de-acum de omul acesta, care le 
săpa autoritatea şi popularitatea. 
Fără Isus, mulţimile ar fi început 
să vină din nou la ei, pentru sfat.

Dar Isus n-a spus nici un cu
vânt.

"Nu se poate să nu răspunzi 
nimic! Chiar nu vrei să ne iei 
deloc în seamă? Nu se poate aşa 
ceva!"

însă Isus răspundea deja. Fără 
să scoată un cuvânt. Ştii ce a 
făcut? S-a oprit, S-a aplecat şi a 
început să scrie în tăcere, cu dege
tul, pe praful aşezat pe dalele cu 
care era pavată curtea templului.

Ce a scris acolo? Poate ceva 
cam aşa:

"Ezra - i-a vândut două oi unui 
vecin. Una dintre ele era bolnavă 
şi cumpărătorul nu a ştiut." Sau
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poate: "Mişael - îl urăşte de moarte 
pe Levi, prietenul său cel mai 
bun, pentru că a reuşit să-şi cum
pere o casă foarte frumoasă".

Nerăbdători, oamenii I-au cerut 
iar să răspundă. Şi atunci Isus S-a 
ridicat în picioare şi a zis: "Cine 
este fără păcat să arunce primul 
cu piatra"(vers.7), apoi a început 
din nou să scrie: "Ezechiel şi-a 
lăsat tatăl să moară de foame".

Nerăbdători, fariseii L-au în
trebat ce scrie, apo'i s-au uitat în 
jos. Erau păcatele lor. Păcatul fe
meii era mic pe lângă nelegiuirile 
lor. Sperând că nu vor fi observaţi, 
s-au furişat şi au plecat de acolo.

Isus S-a oprit, S-a ridicat în pi
cioare şi S-a uitat la femeie. 
"Unde sunt cei ce te acuzau? Nu 
te mai osândeşte nimeni?" Ştii ce 
a răspuns ea? "Nimeni, Doamne."

Vezi, femeia a spus"Doamne" 
şi atât, fără să rostească numele 
lui Isus. Aceasta însemna că îl ac
cepta pe Isus ca Domn al vieţii ei. 
Ea era de acum schimbată, o 
fiinţă nouă. Şi schimbarea aceasta 
se făcuse dintr-o dată. Primindu-L 
pe Isus, dintr-o păcătoasă con
damnată la moarte devenise un 
copil al lui Dumnezeu.

De ce se produsese o schim
bare atât de mare? Gândeşte-te 
puţin. Omul din faţa ei fusese aşa 
de bun, încât în loc să arunce în 
ea cu o piatră, alesese să o ierte.

Apostolul Pavel spune în Ro
mani 2,4 că bunătatea lui Dum 
nezeu ne îndeamnă la pocăinţă. 
Desigur că bunătatea lui Isus a 
făcut-o şi pe această femeie să-i 
pară cu adevărat rău de faptele ei 
rele, să se pocăiască şi să 
dorească să fie schimbată.

Dacă doreşti şi tu să fii un 
copil al lui Dumnezeu, priveşte la 
Isus, la bunătatea Lui, gândeşte-te 
la tot binele pe care l-a făcut El. 
Citeşte despre Isus. Gândeşte-te 
mereu la El, vorbeşte despre El şi 
roagă-te, vorbeşte cu El.

Scenariul
Ştiţi ce vă propun? încercaţi să 

scrieţi o povestire despre un copil 
care se străduieşte să fie bun, dar 
este tot timpul necăjit de ceilalţi

copii care râd de el, spurtându-i că 
face pe "sfântul". Cum ar reacţiona 
un prefăcut şi cum va reacţiona 
acest copil? încercaţi să înţelegeţi 
şi să redaţi în cuvintele voastre ce 
simte, ce ar putea face sau spune.

Să trecem la acţiune
Fiecare copil să se gândească 

la o persoană mai în vârstă din 
comunitate, care a avut o influenţă 
pozitivă asupra sa. încurajaţi-i să 
le spună acestor persoane, direct 
sau la telefon, cum i-au ajutat să-L 
cunoască mai bine pe Isus.

Discuţii şi dezbateri
De unde vin faptele bune, de 

la ce pornesc, cum le putem face?
Pentru femeia păcătoasă nu 

era cumva prea târziu să se mai 
pocăiască, după o viaţă de păcate? 
Putea să facă şi ea binele?

Cum a fost tratat Isus de vecini 
şi de tovarăşii de joacă, atunci când 
era copil, şi cum a reacţionat El?

Continuă fraza următoare: "Fa
cerea de bine este........................."

Testul roadelor
Fac eu fapte bune şi mă port 

frumos chiar atunci când părinţii 
nu sunt lângă mine să mă vadă? 

—niciodată 
—rareori 
—adesea 
—totdeauna.

Vineri

„Roada Duhului 

este... 

ÎNFRÂNAREA
POFTELOR"

Mărgăritarul de preţ
Daniel 1,8: "Daniel s-a hotărât să 
nu se spurce cu bucatele alese ale 
împăratului şi cu vinul pe care îl 
bea împăratul".

Povestirea biblică -
Coji de cartofi şi un ospăţ
regesc

Unchiul B. mi-a povestit odată 
o întâmplare din timpul când a 
fost prizonier într-un lagăr din 
nordul Rusiei. Era o iarnă frigu
roasă, aşa cum sunt acolo. Cât a 
fost vremea mai bună, prizonierii 
mai puteau găsi pe ici pe colo 
câte o rădăcină bună de mâncat. 
Li se dădea atât de puţină mîn- 
care, uneori deloc, încât erau tot 
timpul flămânzi.

într-o noapte a nins, a nins 
zdravăn, aşa că dimineaţa nici nu 
se puteau deschide uşile barăci
lor. Nici urmă de potecă; zăpada 
era cât omul. în baracă era frig 
şi... foame. Ce s-a gândit unchiul 
B.? Ca să mai uite de frig şi de 
foame, a încercat să facă ceva. A 
cerut o lopată şi s-a apucat să dea 
zăpada. Mai întâi în jurul locului 
unde stăteau soldaţii şi unde se 
pregătea "mîncarea", apoi a făcut 
pârtii spre magazie şi spre cele
lalte barăci. A avut ceva de lucru, 
dar s-a încălzit bine. între timp, a 
ieşit unul dintre soldaţi. Când a 
văzut ce treabă bună făcuse pri
zonierul, fără să i se fi ordonat, 
mai întâi a fluierat a mirare, apoi 
a spus: "Haraşo, haraşo!" I-a zâm
bit şi l-a chemat înăuntru unde a 
fost răsplătit cu ...cojile de la toţi 
cartofii care se curăţaseră pentru 
masă. Le-a spălat cum a putut, 
nu-mi amintesc dacă le-a şi fiert, 
dar le-a socotit un ospăţ regesc. 
Deşi trecuseră mulţi ani de atunci, 
când a mi-a povestit şi a rostit 
aceste cuvinte, ochii îi străluceau, 
reflectând ceva din fericirea 
acelei clipe.

Probabil că, citind versetul, care 
e "mărgăritarul" de azi, şi poves
tirea, ţi-ai dat seama că, în cele ce 
urmează, vom vorbi despre Daniel 
şi cei trei prieteni ai lui.

încearcă să-ţi inchipui patru ti
neri, probabil ceva mai mari decât 
tine, inteligenţi, drăguţi, bine dez
voltaţi, bine îmbrăcaţi şi bine hră
niţi - erau de neam ales, din fa
milii bune. Probabil că în casele
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lor existaseră şi ceva slujitori. 
Oricum, băieţii nu duseseră lipsă 
de nimic... până la asediu.

De când începuse războiul, toa
te se schimbaseră. Au învăţat ce 
înseamnă să-ţi fie foame şi sete, 
au văzut oameni murind lângă ei, 
răniţi şi muribunzi, pe care nu 
avea cine să-i ajute. Apoi, au aflat 
ce înseamnă să fii prizonier de 
război, cum se poate merge sub 
ameninţarea biciului, târând lanţurile 
grele sub arşiţa soarelui, zile în 
şir... Desigur că în zilele acelea 
apa li se părea o desfătare şi să 
bei pe săturate era un vis frumos. 
Nici când au ajuns în marea capi
tală a imperiului, pentru prizo
nieri n-a fost cu mult mai bine. 
Probabil că, mai întâi, au zăcut 
câtva timp în vreo închisoare sau 
vreun lagăr, până într-o zi, când a 
apărut un ofiţer care, după ce s-a 
uitat cu atenţie la toţi, a arătat cu 
degetul spre cei patru.

Trecuseră prin multe. După ce 
se întrebaseră de ce au venit tocmai 
peste ei atâtea necazuri, înţelese- 
seră că fuseseră îngăduite de Dum
nezeu, din cauză că israeliţii se în
depărtaseră de El şi slujeau ido
lilor. Profeţii îi avertizaseră. Pro
babil că, înţelegând acest lucru, 
tinerii noştri ceruseră iertare de la 
Dumnezeu şi se hotărâseră să nu 
se mai despartă de El niciodată.

Dar ce vroia acum ofiţerul 
acesta de la ei? Doar nu făcuseră 
nimic rău. Aşpenaz, aşa îl chema 
pe omul împăratului, venise cu 
intenţii bune. înălţimea sa, Nebu- 
cadneţar, era un împărat luminat. 
Nu-şi omora prizonierii. Alegea 
dintre ei pe cei mai promiţători - 
sănătoşi, inteligenţi, de neam ales, 
plăcuţi la înfăţişare, şi le dădea 
ocazia să înveţe în şcolile Babilo- 
nului pentru a ajunge înalţi dregă
tori în împărăţie. Ce onoare!

Daniel şi prietenii lui au fost 
încântaţi de perspectiva aceasta, 
dar, când au aflat că vor primi 
nume babiloniene, bucuria li s-a 
mai întunecat. Frumoasele lor nume 
evreieşti arătau că ei sunt slujitori 
ai adevăratului Dumnezeu. împă
ratul vroia să-i facă să-L uite şi să 
se obişnuiască cu zeii lui.

Probabil că, după mult râvnita 
baie, au primit haine potrivite 
pentru nişte oameni care aveau să 
stea în preajma regelui.

Şi imediat a venit şi prima mare 
încercare. Au fost duşi la masă.

Erau frumoase casele lor de la 
Ierusalim, dar aşa o sală mare şi 
înaltă, cu basoreliefuri şi moza
icuri minunate pe toţi pereţii, nu 
mai văzuseră niciodată. Iar masa... 
Ce să mai spunem! Toate erau 
aranjate atât de frumos, ca să se 
vadă belşugul, cu adevărat risipă 
împărătească, nu...coji de cartofi! 
Şi ce ademenitor trebuie să fi mi
rosit mâncărurile drese cu tot 
felul de mirodenii! Oare de cât 
timp nu mai mâncaseră pe sătu
rate? După lipsurile asediului, ale 
lungului drum prin pustie şi zilele 
din închisoare sau lagăr, dintr-o 
dată aşa un belşug!

Zâmbitor, Aşpenaz le-a spus 
că totul era adus chiar de la masa 
împăratului - mâncărurile şi bău
turile cele mai alese - şi că puteau 
servi oricât doreau.

Asta era! De la masa îm 
păratului! Deci mâncărurile fuse
seră jertfite mai întâi idolilor, iar 
cei care le consumau participau la 
închinare. Arătau bine, miroseau 
îmbietor, dar carnea aceea nu era 
cumva de la peşti, păsări sau ani
male necurate? Şi băuturile nu 
aveau alcool?

Tinerii noştri ştiau prea bine, 
din Cărţile lui Moise, ce păţiseră 
Nadab şi Abihu. în  plus, ei se 
hotărâseră să îi slujească numai 
lui Dumnezeu. Ispita era foarte 
mare. Mult mai mare decât ne 
închipuim. Era mai întâi ocazia. 
M area ocazie! Nu oricine mânca 
de la masa împăratului. Cred că 
erau acolo foarte multe feluri pe 
care nici nu le văzuseră până 
atunci. Nu puteau să fie rele la 
gust. Ceilalţi tineri mâncau cu 
plăcere. Daniel şi prietenii lui ar 
fi putut dori cel puţin să guste - 
ca Eva. Cred că le era şi o foame! 
în  plus, aveau o scuză foarte bună: 
refuzul lor l-ar fi putut ofensa pe 
împărat şi, dacă îl supărau... gata 
cu şcoala, cu hainele frumoase, 
cu palatul! înapoi, cu ceilalţi pri

zonieri. în  cel mai bun caz, la 
muncă, iar hrana - pâine şi apă! 
De fapt, puteau să-şi piardă chiar 
viaţa!

îţi aminteşti ce spune versetul 
de memorat? Să nu uiţi! Daniel 
s-a hotărât să nu se spurce. Şi 
cred că ştii cât de frumos i-a fost 
răsplătită respectarea acestei ho
tărâri.

La fel va fi răsplătit oricine se 
va strădui să cultive în viaţa sa 
această minunată roadă a Duhului 
-în frânarea, sau stăpânirea de 
sine.

Scenariul
Imaginaţi-vă discuţiile pe care 

trebuie să le fi avut cei patru ti
neri, când s-au hotărât să-I slu
jească doar lui Dumnezeu, cu 
orice preţ. Scrieţi un dialog sau o 
schiţă scurtă. Un dialog bun poate 
fi apoi citit pe roluri de câţiva 
copii din grup.

Scrieţi o povestire despre un 
copil care are necazuri cu prie
tenii, care râd de el, fiindcă nu 
vrea să "încerce" o ţigară cu ei, pe 
furiş. Ce le poate spune? Ce ar 
trebui să facă?

Să trecem la acţiune
Programaţi o vizită la un orfe

linat, unde copiii să ducă "ceva 
bun", cumpărat din economiile 
lor sau pregătit în familie.

Discuţii şi dezbateri
Care a fost secretul biruinţei 

celor patru tineri? Cu ce ispite ai 
tu de luptat? Ciocolata, Pepsi, 
jocurile mecanice sau electronice, 
televizorul, casetele video?

Continuă fraza următoare: 
"Dacă va încerca vreodată cineva 
să mă îndemne să gust alcool sau 
să fumez, voi..................................

Testul roadelor
Reuşesc eu să mă stăpânesc şi 

atunci când aş avea motive să fiu 
supărat?

—totdeauna
-ad esea
—rareori
—niciodată.
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Sabot

„Roada Duhului

este...

GRKDIX CI O SI A‘ ‘

Mărgăritarul de preţ
2 Tes. 3,3: "Credincios este Dom
nul: El vă va întări şi vă va păzi de 
cel rău

Povestirea biblică -  
Avraam, tatăl credincioşilor

Cum poate fi Dumnezeu credin
cios? Ar trebui să creadă în ceva 
sau în cineva? Şi ce este credin- 
cioşia?

Când spun "un om credin
cios", mă gândesc mai întâi la un. 
om care crede în Dumnezeu şi se 
străduieşte să respecte cerinţele 
Sale. Când spun "un prieten cre
dincios", mă gîndesc la un prieten 
devotat, statornic, în care poţi 
avea încredere şi care ştii că are 
încredere în tine. Cuvântul cre- 
dincioşie are, după cum vezi, mai 
multe înţelesuri. Se poate spune 
despre cineva că este credincios 
unui legământ sau cuvântului dat, 
adică îşi respectă cuvântul; se mai 
spune despre un om că îşi face lu
crul cu credincioşie, adică lucrea
ză cu conştiinciozitate, cu atenţie, 
cu meticulozitate.

Cum putem înţelege credin- 
cioşia lui Dumnezeu? Când este 
vorba despre El, cred că acest cu
vânt se referă la faptul că Dum
nezeu îşi împlineşte făgăduinţele, 
îşi respectă cuvântul şi legămintele.

Şi acum să vorbim puţin des
pre Avraam, cel numit "Părintele 
credincioşilor". Să ştii că nu a 
fost un copil-minune, dar a cres
cut cu Dumnezeu, învăţând de la 
El, toată viaţa, ca un copil. A fost 
oare întotdeauna foarte credincios 
sau i s-a mai întâmplat şi lui să... 
greşească? Vom vedea.

Avraam a mai fost numit şi 
prietenul lui Dumnezeu. Te-ai 
gândit vreodată de ce? Poate pen
tru că a existat în viaţa lui un mo
ment deosebit, în care Dumnezeu 
i-a făcut o ofertă specială. I-a 
propus să fie prieteni. De ce din
tre toţi oamenii tocmai el? Nu ştiu 
dacă Dumnezeu mai făcuse această 
propunere şi altui om din vremea 
aceea. Biblia nu ne spune decât 
despre Avraam. Domnul i-a pro
pus să-şi părăsească oraşul natal, 
unul dintre cele mai înfloritoare şi 
civilizate oraşe ale vremii, să-şi 
lase casa, prietenii, neamurile şi 
să plece într-o ţară pe care avea 
să i-o arăte. Nu i-a spus unde, nici 
cum se chema ţara, nimic despre 
climă, relief, locuitori, civilizaţie, 
ci doar că, dacă va face aşa, avea 
să facă din el un popor foarte 
mare, care va stăpâni ţara; mai 
mult, îl va binecuvânta şi-l va 
face să fie o binecuvântare pentru 
toţi locuitorii pământului.

O propunere cam ciudată, nu-i 
aşa? Dar Avraam L-a crezut pe 
Dumnezeu pe cuvânt şi a accep
tat. A fost o dovadă de curaj, de 
încredere, de credinţă într-un Dum
nezeu căruia nu I se închina nici 
unul dintre oamenii din cetatea 
sa. Ei aveau tot felul de idoli şi 
zeităţi, cărora le făcuseră temple, 
le aduceau jertfe. Li s-a părut atât 
de ciudată hotărârea lui Avraam! 
De-a dreptul absurdă.

Avraam a făcut cum îi spusese 
Domnul şi, într-adevăr, a fost 
foarte binecuvântat. Peste tot, pe 
unde trecea, era privit ca un rege; 
averile i s-au înmulţit peste mă
sură de mult; a fost binecuvântat 
în acelaşi fel şi nepotul său, Lot, 
care îl însoţise. Era deja, cumva, 
un început al împlinirii făgă
duinţei lui Dumnezeu.

Dar făgăduinţa cea mare, cu 
urmaşii săi, care aveau să fie 
mulţi, cât nisipul mării şi cât 
stelele cerului, încă nu se împli
nise. Avraam era bătrân. Numele 
îi fusese schimbat din Avram în 
Avraam, care înseamnă "tatăl 
unei mari mulţimi". Desigur că 
cine îl întâlnea şi afla cum îl 
cheamă, îl întreba numaidecât:

"Câţi copii ai? Unde sunt?" Şi el 
trebuia să lase capul în jos şi să 
tacă. Când Domnul şi-a reînnoit 
făgăduinţa, Avraam îşi făcuse 
deja alte socoteli: se gândise că îl 
va lăsa ca moştenitor pe adminis
tratorul său, pe Eliezer. Nu mai 
spera să aibă copii. Avea aproape 
nouăzeci de ani. A fost aceasta o 
dovadă de credincioşie faţă de 
Dumnezeu, de încredere în făgă
duinţa Sa? Nu.

Aii mai fost şi alte ocazii în 
care credinţa lui Avraam a fost 
cam şubredă. O dată, de fapt chiar 
de două ori, a încercat să iasă din 
necaz (un necaz pe care bănuia că 
ar putea să-l aibă, ca şi cum Dum
nezeu nu l-ar fi putut ocroti), 
spunînd o jumătate de adevăr, 
adică minţind de-a binelea; apoi, 
nemaiavând răbdare să aştepte 
împlinirea făgăduinţei, a încercat 
să-L ajute pe Dumnezeu şi a făcut 
altă încurcătură... Cam multe 
dovezi de necredinţă, nu-i aşa?

Dar Dumnezeu îl iubea pe 
prietenul Său, pentru că dăduse 
de multe ori dovadă de credin
cioşie, de iubire, de grijă pentru 
alţii, de corectitudine, reprezen
tând frumos caracterul Celui 
care-L alesese ca prieten. Iţi 
aminteşti acele ocazii?

Mai întâi, pe oriunde trecea, 
Avraam făcea câte un altar. Să 
ştie toţi câţi îl vedeau că el îi 
slujeşte adevăratului Dumnezeu. 
(Ţie ţi-a fost vreodată ruşine de 
credinţa ta?)

Apoi, s-a purtat cu Lot cu o 
bunătate dumnezeiască - desigur, 
inspirată tot de Prietenul său.

După ce a câştigat o mare 
biruinţă, a recunoscut că slava I 
se cuvine lui Dumnezeu şi a dat 
zecime din tot ce câştigase, iar 
pentru el nu a vrut să păstreze 
nimic, nimic.

Apoi, a mijlocit pentru Sodoma 
şi Gomora, stăruind ca Dumnezeu 
să cruţe cetăţile - ah, nu era oare 
acesta şi gândul lui Dumnezeu, 
nu aceasta ar fi dorit şi El?

Dumnezeu a vrut să şi-l apro
pie şi mai mult pe Avraam. De 
aceea a vrut să-i descopere într-un 
mod mai deosebit planul de mân
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tuire, chiar gândurile Sale. Era şi 
încă o ocazie de a-i pune la încer
care credinţa.

Isaac, fiul făgăduinţei, era deja 
mare - un tânăr promiţător. Avraam 
şi Sara se uitau la el, minunându-se 
încă de acest extraordinar dar al 
lui Dumnezeu. Băiatul era visul 
lor, nădejdea bătrâneţelor, bucu
ria şi lumina vieţii lor - era să
nătos şi puternic, ascultător, chib
zuit. El avea să fie cu adevărat 
tatăl acelui popor pe care nimeni 
nu-1 va putea număra, care va 
stăpâni ţara şi va fi o binecuvân
tare pentru tot pământul.

Şi iată că, într-o bună zi, Dum
nezeu îi vorbeşte lui Avraam. Era 
ceva destul de obişnuit. Neobişnuit 
a fost însă ce i-a spus: "Ia pe fiul 
tău, pe singurul tău fiu, pe care-1 
iubeşti, pe Isaac;...şi adu-1 ardere 
de tot"(Gen. 22,2).

"Nu se poate, Doamne! Nu! 
Te rog, nu pe Isaac, fiul pe care 
l-am aşteptat atât! Ce se va alege 
de făgăduinţa Ta cu privire la 
poporul acela mare..?" Să ştii că 
aceste cuvinte nu au fost spuse de 
Avraam. Dacă aş fi fost în locul 
lui, mă tem că eu le-aş fi spus. 
Dar Avraam s-a sculat a doua zi 
dis-de-dimineaţă, l-a trezit pe Isaac, 
a luat câţiva slujitori care aveau 
să care vasul cu foc, lemnele, 
cuţitul. A avut mare grijă să nu o 
trezească pe Sara. Ca orice mamă 
iubitoare, desigur că s-ar fi îm 
potrivit cu toate puterile. Nici lui 
Isaac nu i-a spus tot.

După trei zile au ajuns la mun
tele despre care îi vorbise Dum
nezeu. I-au lăsat pe slujitori şi au 
pornit să urce singuri. Deodată, 
Isaac a descoperit că uitaseră ceva. 
"Tată, uite focul, lemnele, cuţitul, 
dar mielul pentru jertfă?" Ce să 
răspundă Avraam? Era şi aşa des
tul de frământat. Minciuni spusese 
şi altădată şi nu fusese bine. 
învăţase lecţia aceasta. Să spună 
adevărul? Ce va face Isaac? Şi 
Avraam a răspuns cât a putut de 
liniştit: "Fiule, Domnul va purta 
de grijă". Nu era o  minciună. Era 
singura lui speranţă.

Au continuat drumul în tăcere 
şi iată ca au ajuns la locul 
potrivit. Nu cred că Avraam a 
fost foarte grăbit să adune pietrele 
pentru altar. Tot mai spera că 
Dumnezeu va face ceva. Nimic. 
Aşa că au început să ridice al
tarul. Şi Avraam a trebuit să-i 
spună fiului său despre porunca 
pe care o primise de la Dum
nezeu.

Desigur că ştii ce s-a întâm
plat. Isaac s-a aşezat de bu
năvoie pe altar. Şi tatăl a ridicat 
cuţitul să-l înjunghie pe preaiubi
tul şi ascultătorul său fiu ! Dar n-a 
mai apucat să lase mâna în jos. 
Execuţia a fost oprită. îngerul 
Domnului l-a strigat din cer şi i-a 
spus: "Să nu pui mâna pe băiat şi 
să nu-i faci nimic; căci ştiu acum 
că te temi de Dumnezeu, întrucât 
n-ai cruţat pe fiul tău, pe singurul 
tău fiu, pentru Mine!"

Apoi, Avraam a văzut chiar 
înapoia lui un berbec, cu coamele 
încurcate într-un tufiş. L-a adus 
jertfa în locul fiului său şi a numit 
locul acela Jehova iire (Domnul 
va purta de grijă).

A fost credincios de data aceasta? 
Desigur! De nota 10! Dumnezeu 
a recunoscut cu bucurie acest lu
cru şi i-a iertat, tot cu bucurie, 
toate dovezile de neîncredere din 
trecut.

Nu uita, Dumnezeu este gata 
să-ţi poarte şi ţie de grijă. Şi te in
vită şi pe tine să fii prieten cu El. 
El este totdeauna un prieten 
foarte credincios şi te poate ajuta 
şi pe tine să fii credincios.

Scenariul
încercaţi să scrieţi un dialog 

între un tată şi copilul său, care i-a 
înşelat aşteptările, promiţându-i 
ceva şi nerespectându-şi cuvân
tul. Ce va face un tată credincios? 
Dar copilul?

Să trecem Ia acţiune
Caută un copil (în grupul vos

tru sau în adunare), mai mic sau 
care este mai retras şi care ar avea 
nevoie de un prieten, şi încearcă 
să-l antrenezi într-o activitate.

Dezbateri şi discuţii
Care este cea mai credincioasă 

persoană pe care aţi întâlnit-o vreo
dată? în  ce fel a dovedit aceasta?

Discutaţi despre cel mai cre
dincios om din Biblie. In ce fel şi-a 
arătat credinţa sau credincioşia?

încercaţi să descoperiţi câte lu
cruri a aflat Avraam în urma acestei 
încercări cu totul deosebite a cre
dinţei sale.

Completaţi fraza următoare: 
"De obicei, prietenii se despart 
din cauză că.................................... "

Testul roadelor
Sunt eu credincios, corect, în 

ce priveşte temele pentru acasă? 
Dar în ce priveşte clipele petrecute 
cu Isus în studiu şi rugăciune? 

—niciodată 
—rareori 
—adesea 
—totdeauna.
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Adevărul atot - 
prezent

Ca adventişti de ziua a şaptea, 
noi credem că am fost binecu
vântaţi de Dumnezeu cu „adevărul 
prezent", mesajul care se află în 
proclamaţiile celor trei îngeri din 
Apocalipsa 14. în mod special, 
avertismentul rostit de cel de-al 
treilea înger contra celor ce aduc 
închinare „fiarei" evidenţiază pe 
cei „care păzesc poruncile lui 
Dumnezeu şi au credinţa lui Isus". 
Acesta este un mesaj distinct pen
tru un timp distinct - de fapt tim
pul nostru, de aceea vorbim despre 
adevărul prezent.

Totuşi, eu cred că există un 
adevăr atot-prezent, unul care se 
potriveşte oricărei generaţii. Cu 
aproape două mii de ani în urmă, 
Ioan a imortalizat esenţa acestei di
mensiuni a adevărului în aceste cu
vinte: „Dar celor ce L-au primit, 
adică celor ce cred în Numele Lui, 
le-a dat dreptul să se facă copii ai 
lui Dumnezeu, născuţi... din Dum
nezeu" (Ioan 1,12.13). Acest 
adevăr atot-prezent este, fară în
doială, Evanghelia lui Isus Hristos, 
incredibila veste că, prin credinţă, 
cei ce îl primesc devin „copii ai 
lui Dumnezeu". Fără aceasta, fără 
bizuirea pe sacrificiul Golgotei, 
Iară înnoirea produsă de Duhul 
Sfânt, fară transformarea continuă 
a vieţii, nu este mântuire.

Să urmărim în această săp
tămână specială rodirea bogată pe 
care adevărul atot-prezent al lo
cuirii Domnului Hristos în viaţa 
noastră este gata să o aducă.

Robert Folkenberg este preşedintele 
Conferinţei Generale a adventiştilor 
de ziua a şaptea.

Ceştinism 
măsurabil

Cea mai convingătoare dovadă 
a existenţei unui Dumnezeu iubitor 
constă în dezvoltarea caracterului 
copiilor Săi. Nimic în filozofie, 
natură, raţiune sau alt domeniu nu 
vorbeşte atât de elocvent în fa
voarea lui Dumnezeu ca viaţa unui 
păcătos, mântuit prin har.

Totuşi, dezvoltarea caracterului 
nu se exercită prin forţă asupra 
noastră şi nici nu este ceva ce vine 
de la sine. Ea se realizează, cu co
operarea noastră, de către lucrarea 
ordonată, sistematică, a Duhului 
Sfânt, care ne găseşte înainte ca să-L 
găsim noi şi care ne perfecţionea
ză din clipa în care ne predăm Lui 
până la sfârşitul căii noastre.

Este adevărat că detaliile lucră
rii Duhului Sfânt asupra inimii uma
ne nu se pot explica (Ioan 3,3-7), 
totuşi ele se pot măsura cu claritate 
(Gal. 5,22-23). Ea se manifestă în 
asemenea acte evidente, cum ar fi 
înfrângerea obiceiurilor rele, înno
bilarea gusturilor, cultivarea unei 
stări bune de spirit, pierderea din 
vedere a eului, dispoziţia de a ierta 
pe vrăjmaşi şi preocuparea sporită 
pentru binele altora.

în cursul acestei săptămâni de 
rugăciune, avem privilegiul să stu
diem împreună articole născute în 
mijlocul rugăciunii care dezvoltă 
subiectul creşterii creştine. Vom cere 
împreună făgăduinţa care să înno
bileze viaţa şi relaţiile noastre?

Aici, la Conferinţa Generală, 
noi dorim să o facem. Vă invităm 
să vă uniţi cu noi şi, prin citirea 
acestor pagini, să ne umilim ini
mile în aşteptarea binecuvântării 
biruinţei creştine şi a unei creşteri 
spirituale vădite.

Calvin Rock este vice-preşedinte al 
Conferinţei Generale.

Roadele Duhului 
în biserică

Cât de potrivit este ca, după un 
an atât de încărcat de evenimente, 
să ne putem linişti sufletul într-un 
timp pus deoparte pentru rugăciune 
şi părtăşie. Multe din rugăciunile 
de mijlocireV>e care poporul nostru 
le va rosti vor avea în atenţie pe 
cei de curând chemaţi în diferite lo
curi ale slujirii. Cuvinte pe care 
le-am auzit cel mai des în ultimele 
săptămâni au fost: Ne rugăm pen
tru voi. Ne rugăm zilnic, sau la fie
care rugăciune, sau de şapte ori pe 
zi pentru voi. Nu este mângâiere 
şi încurajare mai mare ca aceasta! 
Am auzit despre cineva care s-a ru
gat să fie aleşi oameni care să-i 
ofere şansa să lucreze pentru Dum
nezeu.

Aşteptarea multora, atât din 
biserică, dar şi din afară, este ca nu 
numai creştinii ca indivizi, dar şi 
colectivităţile de creştini, institu
ţiile şi organizaţiile creştine să re
prezinte corect puterea înnoitoare 
a Evangheliei. Intr-o vreme în care 
oamenii privesc spre instituţii cu 
teamă şi neîncredere, Dumnezeu 
doreşte să Se manifeste şi prin ele. 
Duhul care lucrează în comunităţi, 
conferinţe, uniune, şcoli, posturi 
de radio, edituri va aduce ca roadă 
dragostea, bucuria, pacea, în
delunga răbdare, bunătatea...

Să ne recunoaştem nevoia de 
pocăinţă şi de trăire prin Duhul. Să 
Ii îngăduim lui Dumnezeu să Se 
manifeste pretutindeni unde doi 
sau trei se adună în Numele Său.
Să ne rugăm pentru maturitatea 
recoltei Duhului, atât pe plan indi
vidual, cât şi al instituţiilor şi for
melor de organizare ale bisericii.
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